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حجت الاسلام و المسلمین ناطق نوری:

دولت موجب ایجاد آرامش 
در کشور شده است 

بی جهت جامعه را ملتهب نکنیم
رئیس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری گفت: گفته اند که داعش به اربیل نزدیک شده است و احتمال حمله به ایران می دهند 

اما من بارها گفته ام که این گروه ها نمی فهمند اما اینقدر می فهمند که نباید با دم شیر بازی کرد. 
علی اکبر ناطق نوری روز پنج شنبه در شورای عالی اداری استان اصفهان با ابراز خوشحالی از سفر به اصفهان و دیدار با مدیران و نمایندگان 
مجلس این استان اظهار کرد: مسئله آب، مسئله کل کشور است به ویژه در سال جاری به مناطقی رفتم که شاید در 20 تا 30 سال گذشته 
هیچ گاه آن ها را خشک ندیدم.  ناطق نوری با بیان اینکه مقام معظم رهبری در صحت و سلامتی هستند، اضافه کرد: دو روز پیش خدمت مقام 

معظم رهبری شرفیاب شدم و ایشان را بسیار خوب یافتم حتی ایشان از آنچه که در تلویزیون می دیدم بهتر و شادمان تر بودند. ....

ایمان:  شانزدهمین جشنواره تئاتر استان قم با معرفی 
به  کبیر  امیر  نمایش  و  داد  پایان  خود  کار  به  برتر  نفرات 
کارگردانی محمدرضا شاه مردی به عنوان اثر برتر به جشنواره 

تئاتر منطقه ای معرفی شد.
آیین اختتامیه این جشنواره پنجشنبه شب با حضور جمعی از 

هنرمندان ، مسوولان فرهنگی و امیر آبادی نماینده مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی در تالار شهید سید مرتضی آوینی برگزار شد. دبیر 
جشنواره شانزدهمین جشنواره تئاتر استان قم در این مراسم گفت: 
43 متن نمایشی به دبیرخانه این همایش ارسال شد که 19 متن به 

جشنواره راه یافت و از این تعداد پنج متن در بخش اصلی مسابقه و...

با معرفی نفرات برتر:

جشنواره تئاتر استان قم 
به کار خود پایان داد

رئیس پلیس فتای استان قم:

اخذ کارت ملی از کاربران کافی نت ها الزامی است

شهردار قم تاکید کرد:

 سرانه خدمات رفاهي مردم گسترش یابد

رئیس پلیس  راه فرماندهی انتظامی استان قم اعلام کرد

70 درصد تصادفات ناشی از خواب آلودگی 
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ایمان: خطیب این هفته نماز جمعه قم گفت: روابط اجتماعی منهای قانون به حرج و مرج می انجامد 
و شالوده روابط اجتماعی از هم می پاشد. 

آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در خطبه های این هفته نماز جمعه قم با اشاره به اصول حاکم بر روابط 
اجتماعی از منظر قرآن و روایات نورانی اهل بیت )ع(، اظهار داشت: نیازهای مادی و معنوی، انسان را وادار می کند 
که به زندگی اجتماعی روی آورد و برای اینکه بتواند از خدمات مادی و معنوی دیگران بهره ببرد، انسان وادار 
می شود که با جامعه و آحاد جامعه ارتباط برقرار کند. وی با تاکید بر اینکه صرف ارتباط با آحاد جامعه و داشتن 
روابط اجتماعی کافی نیست، افزود: اگر بخواهیم این روابط اجتماعی استمرار و دوام پیدا کند، این روابط اجتماعی 
نیاز به قانون و ضابطه دارد، بدون ضابطه و بدون قانون کاری نمی شود از پیش برد، روابط اجتماعی منهای قانون به 
حرج و مرج می انجامد و شالوده روابط اجتماعی از هم می پاشد. وی تصریح کرد: بنابراین همه باید اهتمام کنیم 
اصول حاکم بر روابط اجتماعی را در همه حوزه ها به کار ببندیم و تک تک ما به این روابط اجتماعی آنچنان پایبند 
بشویم تا به صورت یک فرهنگ در جامعه تبلور پیدا کند. حسینی بوشهری با اشاره به اینکه این اصول حاکم نیاز 

به ضمانت اجرایی دارد، گفت: اگر عده ای طبق قانون عمل کنند و عده ای پشت به قانون روابط اجتماعی بزنند، 
آن هدفی که از عمل کردن به این اصول و روابط اجتماعی است، یعنی سعادت و کمال ا نسان حاصل نمی شود 
و تنها راه ضمانت اجرایی، نهادینه شدن این اصول در روابط اجتماعی و زندگی آحاد جامعه است.  وی در خطبه 
دوم نماز جمعه قم با اشاره به 17 ذیقعده سالگرد ارتحال آیت الله حائری یزدی موسس حوزه علمیه قم بیان 
داشت: گاهی برکاتی در عمر برخی از شخصیت ها وجود دارد که با هیچ چیز قابل قیاس نیست، امروز این حوزه 
بزرگ و مثال زدنی در دنیا به برکت چراغ پرفروغی است که این عامل بزرگ روشن کرد. امام جمعه قم اضافه 
کرد: روز آغاز سال تحصیلی حوزه های علمیه با حدود 80 هزار نفر طلبه، فاضل، استاد و مراجع بزرگوار به عنوان 
زعمای بزرگترین حوزه علمیه جهان تشیع، افتخار و سند بزرگی است که تمام خیرات و برکات آن در کارنامه این 
عالم بزرگ ثبت می شود. وی ضمن تبریک آغاز سال تحصیلی حوزه های علمیه خطاب به عالمان و فاضلان گفت: 
امروز شما سربازان امام زمان )عج( هستید و رسالت سترگی را در عصر غیبت عهده دارید، کاری کنید که رضایت 

مولایمان حضرت بقیه الاعظم )عج( را بتوانیم جلب کنیم.

واریز درآمد 1100 میلیاردی 
جرائم رانندگی به خزانه دولت

آیت الله حسینی بوشهری در خطبه های نماز جمعه قم:

اصول روابط اجتماعی باید در جامعه نهادینه شود
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سردار مومنی رئیس پلیس راهور:

آیت الله صافی گلپایگانی: 

مردم در برابر خلاف شرع های صدا و سیما امر به معروف و نهی از منکر کنند 
به  از مراجع تقلید در پاسخ  ایمان: آیت الله لطف الله صافی گلپایگانی، 
استفتایی گفت: مردم در برابر خلاف شرع های صدا و سیما امر به معروف و 

نهی از منکر کنند. 
در این استفتا آمده است: 'همانگونه که مستحضرید یکی از مهمترین عناصر تبلیغی در 
جامعه، رسانه مخصوصا تلویزیون می باشد؛ تاثیری که این رسانه بسیار مهم در فرهنگ 
سازی و شکل دادن جامعه و اخلاق آن دارد، انکارناپذیر است'.این استفتا ادامه یافته است: 
'صدا و سیمای کشور ما هم که باید در مقابل این هجمه فرهنگی تمام قوای خود را بسیج 
کند و به مقابله با آنان اقدام کند، با همه تلاشی که در این راستا داشته است، در این 

جهاد فرهنگی دچار آسیب هایی شده استدر ادامه این استفتا آمده است : از جمله پخش 
سریال های خارجی با هنرپیشه هایی بی حجاب، استفاده از زن هایی با آرایش غلیظ 
جهت اجرای برنامه های زنده، پخش تصاویر ورزشی بانوان، پخش موسیقی های زننده 
و استفاده از آلات طرب و ده ها برنامه خلاف شرع دیگر'.در این استفتا آمده است: 'از 
شما مرجع عالیقدر تقاضا داریم وظیفه صدا و سیما و نیز وظیفه ما مخاطبان این رسانه را 
نسبت به بی اعتنایی به احکام شرعی در این رسانه بیان فرمایید'.همچنین آیت الله صافی 
گلپایگانی در پاسخ به این استفتا آورده است: 'از توجه و احساس وظیفه شما نسبت به 

2مسائل شرعی و التزام به احکام الهی تقدیر و تشکر می شود....
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ایمان:استاندار قم خواستار انعکاس 
جهانی تولیدات دینی حوزه علمیه قم 

توسط رسانه ملی شد.
حجت الاسلام و المسلمین محمد صادق 
صالحی منش در بازدید از ایستگاه رادیویی 
کمر کوه قم، افزود: حوزه علمیه قم یکی از 
جایگاههای مهم تولید علوم و معارف اسلامی 
است. وی با اشاره به اهمیت رسانه در دنیای 
امروز گفت: صدا و سیمای جمهوری اسلامی 
رسالت خطیری در گسترش ایدئولوژی و 
فرهنگ اسلامی دارد.استاندار قم با اشاره به 
تنوع مخاطبان رسانه ملی خاطرنشان کرد: 
برنامه های صدا و سیما باید همه اقشار جامعه 
را در بر گرفته و نیازهای روز مردم را پوشش 
دهد.وی جایگاه رسانه در استان قم را ویژه تر 
از سایر استان های کشور دانست و اظهار کرد: 
مسوولان صدا و سیمای مرکز قم باید در نشر 
معارف دینی و ترویج فرهنگ عمومی اهتمام 

خاصی داشته باشند.
صالحی منش با بیان اینکه قم در بسیاری 
از برنامه ها در کشور پیشتاز و الگو بوده است، 
خاطرنشان کرد: پخش زنده قرآن کریم در ماه 
مبارک رمضان از جمله اقدامات خوبی بود که 
از شهر مقدس قم شروع شد.وی در بخش 
دیگر سخنانش، با اشاره به مشکل خرابی 
آسفالت مسیر دسترسی ایستگاه رادیویی 
کمرکوه ابراز امیدواری کرد که با مساعدت 
دستگاه های مرتبط هر چه زودتر این مشکل 

مرتفع شود.

اتخاذ تمهیدات جدید 
جهت افزایش آب شرب استان قم 

صالحی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
منش همچنین به همراه مهندس رضوی 
مهندس  و  استاندار  ریزی  برنامه  معاون 
ارتقایی مدیر عامل آب منطقه ای تهران از 
سد کوچری و مسیر انتقال آب از سرشاخه 

های دز به سمت قم بازدید نمودند.
گفت:  بازدید  این  در  قم  استاندار 
شرب  آب  افزایش  جهت  لازم  تمهیدات 
استان قم اندیشیده شده است. وی با اشاره 
به سد کوچری  به سفر یک روزه  خود 
گفت: تصمیمات جدیدی در رابطه با انتقال 
افزایش  به قم گرفته شده است که  آب 
انتقال آب شرب را به همراه خواهد داشت.

عدالت  اینکه  بیان  با  منش  صالحی 
اجتماعی حکم می کند که همه ی مردم 
به یک اندازه از امکانات بهره مند باشند 
آب  برای  استان  مسئولان  کرد:  تصریح 
رسانی به بخش های کم آب قم از هیچ 

تلاشی فروگذار نمی کنند.
وی با اشاره به منابع محدود آب شرب 
استان اضافه کرد: مردم شریف استان قم 
نیز باید با مصرف بهینه ی آب مسئولین 
را در خدمت رسانی به همه ی اقشار مردم 

یاری نمایند.

همه باید به رونق کسب و کار 
کمک کنند

تولید  واحد  از  همچنین  قم  استاندار 

ظروف چیني بازدید نمود.
صالحی منش در جمع مسئولان این 
ضرورت  بر  سخناني  طي  تولیدي  واحد 
کمک همه ي اقشار جامعه در رونق تولید 

و کسب و کار در کشور تاکید کرد.
استاندار قم با اشاره به تاکید رهبر معظم 
انقلاب بر مقوله ي اقتصاد مقاومتي تلاش و 
تکاپو براي راه اندازي واحدهاي تولیدي و 
صنعتي را از مصادیق بارز چنین اقتصادي 
عنوان و خاطرنشان کرد: رشد و شکوفایي 
اقتصاد کشور و خروج از شرایط اقتصادي 
و  عمومي  اراده ي  و  عزم  نیازمند  فعلي 

غیرت و عرق ملي است.
وي با تاکید بر ضرورت تلاش دستگاه 
موانع  کردن  برطرف  براي  استان  هاي 
کنندگان  تولید  روي  پیش  مشکلات  و 
اي  ویژه  هاي  برنامه  دولت  کرد:  تصریح 
را براي احیاي واحد هاي تولیدي داراي 

مشکل در دست اقدام دارد.
صالحي  والمسلمین  الاسلام  حجت 
منش افزود: در راستاي این سیاست دولت، 
در داخل استان هم کارگروه ویژه اي براي 
بررسي و پیگیري مسائل واحدهاي تولیدي 

و صنعتي تشکیل شده است.
همه  اینکه  بیان  با  قم  استاندار 
آباد  ایراني  ساختن  براي  تا  موظفیم 
خواستار  باشیم  داشته  جدیت  و  تلاش 
همکاري بیش از پیش بانک ها از صنعت 

در استان قم شد.

 ایمان :مدیر مسکن و ساختمان 
اداره کل راه و شهرسازی استان قم 
مشکل  رفع  به  توجه  با  کرد:  اعلام 
معارضین ملکی وتامین اعتبار لازم، 
بلوار شهروند  ادامه عملیات ساخت 
پردیسان قم حداکثر تا پایان مهرماه 

سالجاری کلید خواهد خورد.
محمدرضا فرج همراه ماندی مدیرکل 
از  چند  تنی  و  قم  استانداری  فنی  دفتر 
مسئولان و کارشناسان شهرداری پردیسان 
از چند طرح عمرانی  استان  اداره برق  و 
نحوه  از  و  بازدید  شهروند  بلوار  جمله  از 
ها  پروژه  این  اجرایی  تکمیلی،  عملیات 

اطلاع حاصل نمودند.
فرج در حاشیه بازدید از بلوار شهروند 
واقع در سایت هزار هکتاری که در بین 
اهالی به بلوار دکل مشهور است از ادامه 
عملیات ساخت این بلوار تا پایان مهرماه 
عدم  علت  گفت:  و  داد  خبر  سالجاری 
تکمیل این پروژه که در تسهیل ترافیک 
را  دارد  سزا  به  نقشی  پردیسان  شهری 
باید در دو بخش مشکل معارضین ملکی 

که  کرد  جستجو  لازم  اعتبار  کمبود  و 
خوشبختانه با عنایت به پیگیری های به 
عمل آمده و مساعدت های استانداری قم، 
انشااله با توجه به رفع موانع فوق الذکر در 
پایان مهرماه سالجاری شاهد ادامه عملیات 

ساخت قطعه میانی این بلوار مهم باشیم.
این  مشخصات  خصوص  در  فرج  
قطعه  مذکور گفت: طول  بلوار  از  قطعه 

میانی 1200 متر و در دو باند و هر باند 
تاکنون  که  باشد  می  متر  عرض 11  با 
قریب 25 درصد از عملیات ساخت آن به 
انجام رسیده است که امیدواریم در پایان 
مهرماه و پس از اجرای مناقصه و انتخاب 
پیمانکار مناسب، شاهد عملیات تکمیلی 
باشیم.وی در  بلوار  از  این قطعه  ساخت 
خصوص آماده سازی دو قطعه دیگر این 

بلوار افزود: قطعه اول که از بلوار صدمتری 
آغاز و تا چهار راه خیابان اصلی ادامه دارد 
توسط شهرداری ساخته و به بهره برداری 
رسیده است، در خصوص قطعه پایانی نیز 
کارکنان  اتحادیه  آن  ساخت  متولی  که 
دولت می باشد تاکنون از رشد فیزیکی 

50 درصد برخوردار است.
مدیر مسکن و ساختمان اداره کل راه 
و شهرسازی استان قم در خصوص دیگر 
تصمیماتی که در این بازدید میدانی و با 
حضور ماندی اتخاذ گردید گفت: مسئولین 
محترم اداره برق استان نیز با عنایت به 
بلوار  روشنایی  تامین  موضوع  حساسیت 
به  نسبت  که  گردیدند  متعد  شهروند، 
اجرای خط روشنایی مسیردر اسرع وقت 

اقدام نمایند.
در پایان بازدید کنندگان با حضور در 
محل یکی از پروژه های مسکن مهر ضمن 
گفتگو با پیمانکار پروژه از نحوه تکمیلی آن 
اطلاع حاصل نموده و در خصوص تسریع 
در عملیات اجرایی آن به ارائه راهکار اقدام 

نمودند.

اقتصادی  و  مالی  معاون  ایمان: 
خرید  پیگیری  گفت:  قم  شهرداری 
220 پلاک انجام شده و در مجموعه 
توسط  مترمربع   501 و  هزار   107
جاری  سال  در  مناطق  شهرداران 

خریداری شده است.
حسن صبوری در جلسه شورای مدیران 
شهرداری قم به تشریح عملکرد اداره کل 
املاک معاونت مالی و اقتصادی شهرداری 
قم پرداخت و اظهار کرد: یکی از اقدامات 
مهم صورت گرفته در پنج ماهه اول سال 
جاری فروش املاک غیر منقول و منقول 
به ارزش 122میلیارد تومان بوده است. وی 
پیگیری خرید 220  داد: همچنین  ادامه 

پلاک انجام شده و در مجموعه 107 هزار 
و 501 مترمربع توسط شهرداران مناطق 
خریداری شده است که تمام کارهای اجرایی 
و پشتیبانی و نظارت بر آن توسط این اداره 
کل انجام شده است. معاون مالی و اقتصادی 
شهرداری قم همچنین از رفع مشکل 69 
فقره سند از پلاک 271 شهرک قدس خبر 
داد و اظهار کرد: یکی دیگر از مسائلی که 
شهرداری بیش از 20 سال با آن درگیر بود 
مسئله اخذ سند میدان میوه و تره بار بود که 
با مکاتبات مختلفی که انجام شد در نهایت 
سند آن اخذ شد که این موضوع نیز کاری 
ارزشمند برای شهرداری قم بود. صبوری 
افزود: به صورت هفتگی بالغ بر 30 پرونده 

که از مناطق به کمیسیون زیربنایی شورا 
ارجاع می شود مورد بررسی قرار می گیرد، 
همچنین پیگیری لایحه تملک املاک تا 
30 میلیارد نیز اقدام موثری بود که زمان 

انجام کار را تا یک ماه کاهش داد. 
 800 قرارداد  دریافت  داد:  ادامه  وی 
دریافت  پردیسان،  سبز  فضای  هکتاری 
قرارداد 50 هکتاری خط الراس مهدیه و 
 150 واگذاری  قرارداد  دریافت  پردیسان، 
هکتار زمین برای گسترش بهشت معصومه 
حضور  آرامستان ها،  سازمان  همکاری  با 
مستمر در کمیته تملک پروژه های اولویت 
دارد و مذاکرات مستقیم با مردم برای تملک 
کل  اداره  در  که  است  کارهایی  جمله  از 

املاک صورت گرفته است. 
معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم از 
تملک 220 پلاک در پنج ماه ابتدای سال 
جاری خبر داد و گفت: بازمهندسی فرآیندها 
نیز یکی از اقدامات خوب این معاونت برای 
بوده  پرونده ها  به  رسیدگی  زمان  کاهش 
انتخاب مدیر  از  است. صبوری همچنین 
پروژه برای طرح حرم تا حرم خبر داد و 
اظهار کرد: از سال گذشته که بلوار پیامبر 
عمران  و  توسعه  سازمان  از  )ص(  اعظم 
منفک و تملک پلاک ها به مناطق واگذار 
شده، مدیر پروژه برای آن انتخاب کردیم که 
تجمیع املاک و خریداری پلاک های مورد 

نیاز را انجام دهد.

مدیر مسکن و ساختمان راه و شهرسازی استان قم خبر داد:

آغاز ادامه عملیات ساخت بلوار شهروند پردیسان  از پایان مهرماه 

معاون مالی اقتصادی شهرداری قم خبر داد

تملک 220 پلاک در پنج ماهه نخست سال جاری

سرانه  افزایش  بر  تاکید  با  قم  شهردار  ایمان: 
رفاهي  باید سرانه خدمات  گفت:  رفاهي  خدمات 
بکوشیم  و  یابد  گسترش  منطقه  سبز  فضاي  و 

سرمایه گذاري ها بیشتر شود.
منطقه هفت  از شهرداري  بازدید  در  دلبري  محمد 
در جمع شهردار و معاونان منطقه گفت: منطقه هفت 
یکي از مناطق حساس و ویژه در قم به شمار مي رود 
و انتظارات از این منطقه نیز به مراتب بالاتر است. وي 
گفت: این منطقه در هسته مرکزي شهر قم واقع شده 

و به همین دلیل باید با حساسیت خاصي کارهاي آن 
دنبال شود. شهردار قم تاکید کرد: رضایتمندي مردم در 
شهرداري از اهمیت بسیار بالایي برخوردار است و باید 
همه شهرداران مناطق در این زمینه سرمایه گذاري کنند. 
دلبري گفت: امروزه در مدیریت شهري کارهاي  خوبي در 
حال انجام است و زیرسازي پروژه ها در حال شکل گیري 
است که باید این روند روز به روز گسترش یابد و کارها 
را بر اساس قانون پیش ببریم. وي گفت: به هر اندازه که 
قم حساسیت دارد، شهرداري منطقه هفت نیز به همان 

اندازه حساسیت دارد زیرا در مرکز شهر مستقر شده و 
مسیر تردد مسافران است. 

ویترین  هفت  منطقه  شهرداري  گفت:  قم  شهردار 
این  در  که  کاري  هر  و  است  مدیریت شهري  خدمات 
مشاهده  را  آن  زائران  تمامي  مي گیرد  صورت  منطقه 

مي کنند.
دلبري با تاکید بر افزایش سرانه خدمات رفاهي گفت: 
باید سرانه خدمات رفاهي و فضاي سبز منطقه گسترش 

یابد و بکوشیم سرمایه گذاري ها بیشتر شود. 

ایمان: مدیر عامل سازمان زیباسازي شهرداري 
قم گفت: حذف تابلوهاي فرسوده و عمود برشارع 
و زواید ساختمان ها در بدنه شهر مانند کانال هاي 
در  خیابان  سطح  در  کولرها  کانال  و  تاسیساتي 

دستور کار است.
سازمان  پروژه هاي  به  اشاره  با  فتحي  اسماعیل 
زیباسازي اظهار کرد: با توجه به دستور شهردار قم مبني 
بر عمق بخشي به مباحث زیباسازي با الهام از معماري 
اسلامي ایراني، این امر در طرح ها و پروژه ها در نظر گرفته 
شده است.  وي خاطرنشان کرد: اکنون در پروژه گذرخان 
بهسازي و زیباسازي در حال پیگیري و انجام بوده و بحث 
زیباسازي و بدنه سازي خیابان آذر نیز با الهام از معماري 

ایراني و اسلامي در دستور کار قرار گرفته است.
عنوان  قم  زیباسازي شهرداري  سازمان  عامل  مدیر 

کرد:  مزین کردن تابلوهاي شناسایي کوچه ها با عکس 
به  منقش  دیوارنگاره هاي  کوچه،  آن  با  مرتبط  شهید 
عکس شهدا در سطح شهر و زیباسازي دیوارهاي مدارس 

از جمله اقدامات انجام شده است.
وي یادآور شد: زیباسازي دیوارهاي 17 مدرسه انجام 
شده و حدود 10 مدرسه دیگر در دستور کار است که تا 

ابتداي مهر انجام مي شود.
فتحي خاطرنشان کرد: زیباسازي پروژه بلوار شهید 
زیباسازي  و  شده  انجام  امام  یادگار  زیرگذر  و  روحاني 

زیرگذر بعثت و ورودي هاي شهر در حال پیگیري است.
 وي با اشاره به المان دروازه قرآن براي ورودي شهر 
گفت: اکنون در حال انجام مقدمات و جانمایي این طرح 
با مشاور براي برگزاري مسابقه هستیم تا بتوانیم طرحي 

در شان قم داشته باشیم.

یادآور  قم  شهرداري  زیباسازي  سازمان  عامل  مدیر 
شد: فراخوان مسابقه طراحي دروازه ورودي شهر با عنوان 
دروازه قرآن به صورت ملي برگزار مي شود تا هر فرد بر 
اساس توان خود بتواند در مسابقه شرکت کند و از طرح 
وي استفاده شود. وي خاطرنشان کرد: المان هایي که در 
سطح شهر کار شده در دستور کار است تا بتوانیم آنها را 
تعویض و جانمایي آنها را عوض کنیم و طرحي متناسب 
با هویت مکاني آن منطقه داشته باشیم و بتوانیم کار 

فاخرتري را ارائه دهیم.
فتحي با اشاره به بحث حذف زواید بصري در سطح 
شهر گفت: در این بخش حذف تابلوهاي فرسوده و عمود 
برشارع و زواید ساختمان ها در بدنه شهر مانند کانال هاي 
تاسیساتي و کانال کولرها در سطح خیابان در دستور کار 

است.

استاندار قم:

انعکاس جهانی تولیدات دینی حوزه علمیه ضروری است 

ایمان:  معاون شهرسازي و امور زیربنایي شهرداري قم از راه اندازي خط دو 
سامانه اتوبوس تندرو قم در 2۶ شهریور سال جاري خبر داد.

مسیح الله معصومي با اشاره به خط دو سامانه اتوبوس تندرو اظهار کرد: سامانه خط 
یک اتوبوس تندرو از نظر جذب مسافر موفق عمل کرد و به لحاظ کیفیت مسیر مورد 
رضایت شهروندان بود و به شکل هاي مختلف مردم اظهار تشکر کردند و بر تداوم آن 
تاکید داشتند.وي خاطرنشان کرد: پیرو مطالعات جامعي که مشاور در خصوص سامانه 
اتوبوس هاي تندروي سطح شهر قم انجام داده بود، جلسه اي در شوراي عالي ترافیک 
استان برگزار شد که طي آن مصوب شد تا خط دو اتوبوس تندرو از شهرک فرهنگیان 
آغاز شود.معاون شهرسازي و امور زیربنایي شهرداري قم یادآور شد: مسیر خط دو 
اتوبوس تندرو از مسیر منطقه فرهنگیان، خیابان 19 دي، میدان جهاد، چهار راه بازار، 
سه راه بازار، خیابان ارم، خیابان شهدا،  بلوار امین،  بلوار شهید صدوقي، میدان مفید 
و بلوار شهید کریمي عبور مي کند و به میدان جوان مي رسد.وي از راه اندازي خط دو 

اتوبوس تندرو در روز 26 شهریور سال جاري خبر داد و افزود:  این خط داراي 21 
ایستگاه و 16 دستگاه اتوبوس است که با توجه به رضایت مردم از خط یک اتوبوس 
تندرو در دستور کار قرار گرفته است.معصومي یادآور شد: خط یک اتوبوس تندرو 
داراي مسیرهاي بهشت معصومه، خیابان امام، ترمینال، تقاطع دستغیب، خیابان امام 
به سمت میدان امام سعیدي، سه راه خورشید، میدان مطهري، سه راه بازار، چهار راه 
بازار و آذر امتداد پیدا مي کند و به شهر قائم مي رسد.وي خاطرنشان کرد: این طرح 
در راستاي نگرش جدید و تحول در سامانه اتوبوس ها و ایجاد خطوط تندروي اتوبوس 
در دستور کار قرار گرفته است.معاون شهرسازي و امور زیربنایي شهرداري قم با اشاره 
به مزایاي راه اندازي اتوبوس تندرو گفت: مزایاي این طرح خدمت رساني به مردم و 
حذف پایانه هاي هسته مرکزي شهر و انتقال آن به ابتدا و انتهاي مسیر بوده که این 
امر سبب مي شود که طول مسیر طولاني تر شود و مردم مي توانند با یک خط اتوبوس 

مسیر طولاني تري را طي کنند.

معاون شهردار قم:

خط 2 سامانه اتوبوس تندرو در قم راه اندازي مي شود

حــوادث  اخبــار
در محور سلفچگان رخ داد:

برخورد پیکان با گاردیل با سه مجروح
ایمان:  حادثه برخورد سواری پیکان با  گاردریل در محور سلفچگان سه نفر 

مجروح بر جای گذاشت.

در  پی گزارش حادثه برخورد یک دستگاه سواری پیکان به گاردریل در محور 
سلفچگان - اراک به واحد آتش نشانی شهرداری سلفچگان ، نیروهای اطفاء حریق این 
واحد و تیم امداد و نجات هلال احمر سریعا به محل اعزام و ضمن انجام عملیات ایمنی 
نسبت به  امدادرسانی به سه نفر از مصدومان اقدام نمودند. همچنین حضور امداد هوایی 

نیز در این حادثه باعث تسریع در اعزام مجروحان شد.

رئیس پلیس  راه فرماندهی انتظامی استان قم اعلام کرد

70 درصد تصادفات ناشی از خواب آلودگی 
ایمان: رئیس پلیس  راه فرماندهی انتظامی استان قم گفت: در آخرین روزهای 
تعطیلات تابستان، ترافیک سنگین و پرحجم در محورهای مواصلاتی حاکم شده 

است که رعایت قوانین و مقررات در جلوگیری از وقوع حوادث موثر است.
اردشیر جمشیدی راد با اشاره به پیش رو بودن روزهای پایانی تعطیلات تابستانی 

اظهار کرد: این روزها تمام جاده های مواصلاتی از حجم ترافیکی سنگینی برخوردار بوده 
و بیشتر ساعات روز جاده ها شلوغ هستند. وی با بیان اینکه رانندگان باید با صبر و حوصله 
قوانین، مقررات و سرعت قانونی را رعایت کنند گفت: گاهی اوقات به دلیل حجم بالای 
ترافیک نمی توان با سرعت مجاز رانندگی کرد و ممکن است تصادف شدیدی در این 
محورها به دنبال داشته باشد.رئیس پلیس  راه فرماندهی انتظامی استان قم ادامه داد: از 
رانندگان درخواست می شود با توجه به پرحجم بودن ترافیک در محورهای مواصلاتی، 
فاصله طولی مناسب را با ماشین مقابل حفظ کنند تا با حادثه ای جبران ناپذیر مواجه 
نشویم. وی آنالیز تصادفات در محورهای مواصلاتی را مورد توجه قرار داد و گفت: ساعات 
14 تا 18 بیشترین تصادفات در محورهای مواصلاتی رخ داده که 70 درصد تصادفات 
ناشی از خواب آلودگی بوده است. جمشیدی راد به رانندگان توصیه کرد در صورتی که 
احساس خستگی و خواب آلودگی داشتند از ادامه سفر پرهیز کرده و به صورت کوتاه 
 مدت استراحت کنند و مجدد به سفر خود ادامه دهند. وی آب  و هوای قم را مورد توجه 
قرارداد و گفت: با توجه به گرمای هوا و تعطیلات پایان هفته، معمولاً شهروندان برای 
تفریح به سمت تفرش و کهک می روند که با توجه به شلوغی این محورها، حرکت در 
این مسیر باید با آرامش و تأمل صورت بگیرد تا شاهد حادثه ناگواری نباشیم. رئیس 
پلیس  راه فرماندهی انتظامی استان قم با بیان اینکه محور آزاد راه قم – تهران یکی از 
محورهای پرتردد و شلوغ است باید رانندگان با رعایت فاصله مجاز از بروز تصادفات 
جلوگیری کنند. وی تصادف روز چهارشنبه را مورد توجه قرارداد و گفت: این حادثه که 
مقابل بهشت معصومه )س( رخ داد چهار مصدوم برجای گذاشت و کارشناسان دلیل 
این واقعه را حرکت غیرضروری دنده عقب عنوان کردند. جمشیدی راد گفت: از رانندگان 
درخواست می شود چنانچه خروجی را رد کردند به عقب بازنگردند زیرا بازگشت به عقب 
منجر به تصادف شده و راننده نیز مقصر شناخته می شود. وی در بخش پایانی سخنان 
خود محور قم – جعفریه را محوری خطرناک عنوان کرد و گفت: با توجه به پرحجم 
بودن ترافیک و عرض کم این جاده از رانندگان درخواست می کنیم در صورتی  که کار 

ضروری ندارند از حرکت در این مسیر خودداری کنند.

رئیس پلیس فتای استان قم:

اخذ کارت ملی از کاربران کافی نت ها الزامی است
 ایمان : رییس پلیس فتاي فرماندهي انتظامي استان قم به متصدیان کافي 
نت هاي سطح استان در خصوص رعایت ضوابط تعیین شده از سوي این پلیس 

هشدار داد. 
به گزارش پایگاه خبري پلیس، سرهنگ " محمدرضایي" بیان داشت: در بازدید هاي 
انجام شده از کافي نت ها مشخص شده است در اکثر جرایم اینترنتي رخ داده، برخي از 
متصدیان کافي نت ها به دلیل رعایت نکردن موارد قانوني، قادر به معرفي کاربر مورد نظر 
نبوده و ناگزیر مسئولیت اقدام مجرمانه آنان بر عهده متصدي کافي نت قرار مي گیرد.

وي به متصدیان کافي نت ها توصیه کرد: قبل از این که سیستمي را در اختیار مشتري 
قرار دهند باید با اخذ کارت ملي نسبت به احراز هویت کامل کاربران اقدام و مشخصات 
دقیق کاربر را در دفاتر مخصوص ثبت و ساعت شروع و خاتمه کاربري را نیز درج کنند 
و اقدامات لازم را براي ارتقاء امنیت سیستم هاي رایانه اي خود انجام دهند.رییس پلیس 
فتاي استان در ادامه خاطرنشان کرد: استفاده از سرویس هاي عبور از فیلترینگ در کافي 
نت ها  به هر شکل ممکن ممنوع است و پیگرد قانوني دارد.وي با بیان اینکه متصدیان 
مي توانند هرگونه موارد مشکوک را به پلیس فتاي استان اعلام کنند، افزود: نصب دوربین 
محیط کافي نت را براي مجرمان و کراکرها ناامن و از فعالیت آنان جلوگیري مي کند.

سرهنگ محمدرضایي با بیان اینکه انتشار داده ها و اطلاعات شهروندان به هر نحوي 
ممنوع است و جرم تلقي مي شود،افزود: در هنگام ثبت نام شهروندان در مراکز آموزش 
عالي و غیره حفاظت از اطلاعات شخصي شهروندان در دستور کار قرار گرفته و نسبت 
به امحاء اطلاعات شخصي به جا مانده کاربران در سیستم استفاده شده نظیر عکس ها و 

مدارک هویتي در دوره هاي زماني کوتاه اقدام شود.

رئیس اداره مبارزه با سرقت پلیس آگاهی استان قم:

در ب های سکوریت در مغازه ها امنیت ندارد
ایمان: رئیس اداره مبارزه با سرقت پلیس آگاهی استان قم با بیان اینکه استفاده 
از در ب های سکوریت در مغازه ها امنیت ندارد، گفت: ضعف زبانه هایی که در پائین 

این شیشه ها وجود دارد موجب می شود تا سارقین به راحتی وارد مغازه شوند.
سرهنگ علی موالی قبل از ظهر چهارشنبه در همایش توجیهی ارتقای آگاهی های 
حقوقی و پیشگیری از وقوع جرم که با موضوع سرقت در سالن همایش اداره اصناف 
قم برگزار شد با اشاره به مباحثی پیرامون رعایت مسائل امنیتی در اصناف عنوان کرد: 
استان قم یکی از امن ترین استان های کشور است و جرایمی مانند سرقت مسلحانه و 
قتل های سریالی که در برخی از استان ها مطرح است در این استان وجود ندارد.وی 
دخل زنی، کشوزنی، سرقت به شکل تخریب را از شیوه های رایج در سرقت از مغازه ها 
عنوان و ادامه داد: تخریب شیشه های سکوریت که درب مغازه ها نوعا شیشه ای است 
بیشترین شیوه سرقت در چند ماه اخیر بوده است.رئیس اداره مبارزه با سرقت پلیس 
آگاهی استان قم با بیان اینکه استفاده از در ب های سکوریت در مغازه ها امنیت ندارد ادامه 
داد: ضعف زبانه هایی که در پائین این شیشه ها وجود دارد موجب می شود تا سارقین به 
راحتی وارد مغازه شوند و اقدام به سرقت کنند.وی در ادامه با اشاره به تخریب دیوار و یا 
سقف به عنوان یکی دیگر از شیوه های سرقت بیان داشت: چون استان قم بافت قدیمی 
زیادی دارد سارقین از این فرصت استفاده و با تخریب دیواره و سقف برخی از مغازه ها 
وارد مغازه شده و اقدام به سرقت می کنند.موالی بر استفاده از قفل های ایمن نیز تاکید 
و بیان کرد: قفل های که در مغازه های استفاده می شود به گونه ای باشد که مطمئن و 
از دسترس سارقین دور باشد.وی به برخی از سرقت های داخلی در مغازه های اشاره و 
گفت: افراد سعی کنند تا کلید مغازه را در دسترس هر فردی قرار ندهند و اگر شاگردو 
یا شریکی دارند به خوبی روی وی شناخت داشته و در گرفتن شاگرد نیز به داشتن 
ضامن معتبر دقت کنند.رئیس اداره مبارزه با سرقت پلیس آگاهی استان قم ضمن 
توصیه به طلافروش ها جهت استفاده از سیستم های امنیتی در مغازه های بیان داشت: 
طلافروشان باید به رفتارهای مشتری توجه داشته و درب ورود و خروج را نیز در کنترل 
داشته باشند.وی در ادامه تاکید کرد: در معاملات سعی شود در حد ممکن از حمل پول 
خودداری شود و سعی کنید در معاملات کلان از چک بین بانکی و یا حمل و نقل بین 

بانکی استفاده کنند.

عیادت آیات عظام نوری همدانی 
و علوی گرگانی از رهبر انقلاب

ایمان: پنجشنبه در چهارمین روز از بستری شدن رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در بیمارستان، حضرات آیات نوری همدانی و علوی گرگانی از حضرت آیت الله 

خامنه ای عیادت و برای بهبود و سلامتی کامل ایشان دعا کردند.

از  تعدادی  نماینده آیت الله وحید خراسانی،  همچنین آیت الله راستی کاشانی، 
نمایندگان ولی فقیه و ائمه جمعه استانها، جمعی از فضلا، علما و مدرسین حوزه های علمیه، 
تولیت آستان مقدس حضرت عبدالعظیم حسنی و جمعی از شخصیت ها و مسئولان نظام 

در بخش های مختلف نیز با حضور در بیمارستان محل بستری رهبر انقلاب، طول عمر و 
بهبود هر چه سریعتر ایشان را از خداوند مسألت کردند.

آیت الله صافی گلپایگانی: 

مردم در برابر خلاف شرع های صدا و سیما 
امر به معروف و نهی از منکر کنند 

ایمان: آیت الله لطف الله صافی گلپایگانی، از مراجع تقلید در پاسخ به 
استفتایی گفت: مردم در برابر خلاف شرع های صدا و سیما امر به معروف و نهی 

از منکر کنند. 
به گزارش ایرنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی آیت الله صافی گلپایگانی، در این استفتا 
آمده است: 'همانگونه که مستحضرید یکی از مهمترین عناصر تبلیغی در جامعه، رسانه 
مخصوصا تلویزیون می باشد؛ تاثیری که این رسانه بسیار مهم در فرهنگ سازی و شکل 
دادن جامعه و اخلاق آن دارد، انکارناپذیر است'.این استفتا ادامه یافته است: 'صدا و سیمای 
کشور ما هم که باید در مقابل این هجمه فرهنگی تمام قوای خود را بسیج کند و به مقابله 
با آنان اقدام کند، با همه تلاشی که در این راستا داشته است، در این جهاد فرهنگی دچار 
آسیب هایی شده است . در ادامه این استفتا آمده است : از جمله پخش سریال های خارجی 
با هنرپیشه هایی بی حجاب، استفاده از زن هایی با آرایش غلیظ جهت اجرای برنامه های 
زنده، پخش تصاویر ورزشی بانوان، پخش موسیقی های زننده و استفاده از آلات طرب 
و ده ها برنامه خلاف شرع دیگر'.در این استفتا آمده است: 'از شما مرجع عالیقدر تقاضا 
داریم وظیفه صدا و سیما و نیز وظیفه ما مخاطبان این رسانه را نسبت به بی اعتنایی به 
احکام شرعی در این رسانه بیان فرمایید'.همچنین آیت الله صافی گلپایگانی در پاسخ به 
این استفتا آورده است: 'از توجه و احساس وظیفه شما نسبت به مسائل شرعی و التزام به 
احکام الهی تقدیر و تشکر می شود؛ اینجانب کرارا هر جا که احساس وظیفه کرده ام تذکر 
داده ام و بعدا هم انشاءالله به وظیفه خود عمل می کنم'.این مرجع تقلید به مسوولان صدا 
و سیما توصیه کرده است: 'آنچه در چهارچوب تعالیم اسلامی موجب تقویت معرفت دینی 
و آگاهی افراد به جریان های سیاسی و دام های ابلیسی و انحرافی دشمنان اسلام باشد و 
سبب شناخت بیشتر انسان نسبت به دین و زندگی سالم می شود و حس استقلال اسلامی 
و فروتن نبودن در برابر کفار و مستکبران را تقویت می کند، حاکم کنند و از بخش هایی 
که متضمن غنا، ساز و آواز و استعمال آلات طرب و مناظر مهیج باشد، اجتناب کنند'.وی 
تاکید کرده است: 'مدیران چنین رسانه ای، وظیفه خطیری بر عهده دارند و لازم است با 
حضرات علمایی که از شرع مقدس و حلال و حرام الهی آگاهند، پیوسته در ارتباط باشند و 
از نظرات خیرخواهانه و دلسوزانه آنها تبعیت و استفاده کنند'.آیت الله صافی گلپایگانی بیان 
کرده است: 'و اما مومنان و کسانی که مخاطب این رسانه ها هستند، در اینگونه موارد و در 
جاهای دیگر که احکام الهی مورد تعدی قرار می گیرد، نسبت به سهم خود وظیفه دارند 
که به هر وسیله ممکن امر به معروف و نهی از منکر کنند تا به حول و قوه الهی گناهان و 
منکرات در جامعه اسلامی از بین برود؛ خداوند همگان را در انجام وظایف دینی بخصوص 

امربه معروف و نهی از منکر موفق و سربلند بدارد'.

حجت الاسلام  والمسلمین شهرستانی در دیدار مشاور وزیر کشور:

اقامه ارزش هاي دیني مهم ترین 
وظیفه مسئولان است

 ایمان :  نماینده آیت الله العظمی سیستانی در ایران، اقامه ارزش هاي والاي 
دیني و آموزه هاي اهل بیت علیهم السلام را مهم ترین وظیفه مسئولان دانست.

حجت الاسلام والمسلمین سیدجواد شهرستانی در دیدار حجت الاسلام والمسلمین داود 
نمازی مشاور وزیر کشور در امور روحانیت، ائمه جمعه و جماعات، با قدردانی از فعالیت های 
وزیر کشور اظهار کرد: در این مقطع تاریخی، خداوند فرصت گرانبهایی در اختیار مسئولان 
قرار داده که به ساحت مقدس دین خدمت کنند و به دنبال تحقق اهداف والای اهل بیت 
عصمت و طهارت علیهم السلام باشند.وی خطاب به حجت الاسلام نمازی گفت: شما قبل 
از اینکه مشاور وزیر باشید، یک چهره حوزوی و نماینده روحانیت محسوب می شوید، 
بنابراین باید از اساس مذهب و دین دفاع کنید.نماینده آیت الله العظمی سیستانی در ایران  
تصریح کرد: علما و بزرگان حوزه همواره دغدغه اقامه ارزش ها و تحقق اهداف والای اهل 
بیت )ع( را دارند و از دولتمردان حکومت اسلامي انتظار مي رود در همین مسیر گام بردارند.

در ابتدای این دیدار حجت الاسلام والمسلمین داود نمازی ضمن ابلاغ سلام دکتر رحمانی 
فضلی وزیر کشور به حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی، گزارشی از فعالیت های چند 
ماهه دفتر مشاورت وزیر در امور روحانیت و ائمه جمعه و جماعات ارائه کرد.وی به جایگاه 
ممتاز آیت الله العظمي سیستاني در مرجعیت دیني شیعه و تحولات کشور عراق اشاره 
و از حجت الاسلام والمسلمین شهرستاني به عنوان بازوي توانمند معظم له در ایران یاد 
کرد.مشاور وزیر کشور تاکید کرد: حجت الاسلام والمسلمین شهرستاني عطیه اي است که 
خداوند به آیت الله العظمي سیستاني عطا داده که با اخلاص و درایت و کرامت در مسیر 
اهداف مرجعیت دیني قدم بر مي دارد و در مدیریت چندین موسسات فرهنگي و دیني در 

ایران نقش آفریني مي  کند.
 

مدیرکل تبلیغات اسلامي استان قم:

تغییر نگاه در اجراي طرح اوقات فراغت 
ضروری است

ایمان: مدیرکل تبلیغات اسلامي استان قم خواستار تغییر نگاه در اجراي طرح 
اوقات فراغت شد و گفت: این طرح باید متناسب با شرایط و تحولات روز اجرا شود.

حجت الاسلام عباس اسکندري غروب پنجشنبه در کارگاه آموزشي معاونان فرهنگي 
ادارات کل تبلیغات اسلامي استان هاي کشور که با موضوع اوقات فراغت، راهبردها و 
راهکارها برگزار شد، اوقات فراغت را یکي از فعالیت هاي محوري سازمان تبلیغات اسلامي 
ذکر کرد که ادارات کل استان ها در این طرح فعالیت جدی دارند.وي تغییر نگاه در اجراي 
طرح اوقات فراغت را ضروري دانست و گفت: طرح اوقات فراغت از ابتداي پیروزي انقلاب 
اسلامي توسط دستگاه هاي فرهنگي و غیرفرهنگي اجرا مي شود. در ابتدا مسئله پرکردن 
اوقات فراغت مطرح بوده ولي بعد از مدتي دیدگاه ها به سمت غني سازي اوقات فراغت تغییر 
پیدا کرده است.مدیرکل تبلیغات اسلامي استان قم افزود: شرایط کنوني ایجاب مي کند که 
کار علمي بر روي مسئله اوقات فراغت به عنوان مقوله اي در علوم اجتماعي و روانشناسي و 
جامعه شناختي صورت گیرد.وي اظهار کرد: در دهه اول پیروزي انقلاب این همه وسایل و 
امکانات پیشرفته ارتباطي وجود نداشته، اما با توجه به رخدادهاي عجیب امروزي باید نسبت 
به بحث اوقات فراغت اهتمام جدي تري داشته باشیم.به گفته حجت الاسلام اسکندري 
اوقات فراغت تنها به کودکان، نوجوانان و جوانان اختصاص ندارد بلکه باید آحاد جامعه را 
تحت پوشش قرار دهد.وي برپایي اردو را یکي از تاثیرگذارترین روش هاي اجراي طرح اوقات 
فراغت ذکر کرد و افزود: برپایي اردو با محوریت روحاني جوان و خوش فکر و با استعداد 
مي تواند تاثیرگذار باشد چراکه شرکت کنندگان، وقتي سبک زندگي اسلامي را در رفتار 
یک طلبه ببینند در زندگي آنها نهادینه مي شود.مدیرکل تبلیغات اسلامي استان قم تاکید 

کرد: محور طرح اوقات فراغت باید توام با نشاط و لذت باشد.

شهردار قم تاکید کرد:

 سرانه خدمات رفاهي مردم گسترش یابد

مدیر عامل سازمان زیباسازي شهرداري قم خبر داد:

 حذف زواید بصري از سطح شهر قم 



3 اقتصادی

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی؛
کاهش تعرفه حق بیمه

 کارگران شاغل در مسکن مهر 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از تسهیلات مربوط به کاهش تعرفه حق بیمه  
تامین اجتماعی کارگران ساختمانی شاغل در مسکن مهر با هدف حمایت از 
اقشار آسیب پذیر و به منظور رفاه حال اعضای تعاونیهای مسکن مهر خبر داد. 

علی ربیعی گفت: پیرو تاکیدات مقام معظم رهبری مبنی بر حل مشکل پروژه های 
مسکن مهر و به منظور رفاه حال اعضای تعاونی های مسکن مهر و حمایت از اقشار 
آسیب پذیر، تعرفه بیمه تامین اجتماعی کارگران ساختمانی شاغل در پروژه های مسکن 

مهر به لحاظ تسهیلات و درخواست پیشنهادی کاهش یافت. 
به گفته وی، تعرفه بیمه تامین اجتماعی کارگران ساختمانی شاغل در مسکن مهر به 
ازای هر متر مربع در پروژه هایی که دارای تفاهم نامه سه جانبه با تعاونی ها و پیمانکاران 

طرف قرارداد با بانک عامل باشند به میزان 52 هزار ریال خواهد بود. 
ربیعی افزود: برای جلوگیری از افزایش قیمت مسکن، سازمان تامین اجتماعی موظف 
شده برای تحویل زودتر مسکن مهر به متقاضیان واجد شرایط، حداکثر ظرف مدت 20 

روز نسبت به صدور مفاصا حساب اقدام کند. 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: با اجرای مصوبه یاد شده از افزایش بی رویه 
قیمت مسکن جلوگیری شده و رونق اشتغال و کاهش نرخ تورم در راستای سیاستهای 

دولت تدبیر و امید به وجود می آید. 

مدیرکل بازرسی ویژه سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان؛
بیش از 113 هزار بازرسی 

از واحدهای صنفی انجام شد
مدیرکل بازرسی ویژه سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان گفت: 
با اتخاذ تمهیدات لازم و بهره گیري از گزارش هاي مردمي در 3 ماهه اول سال 

جاری، حدود 113هزار و 388 مورد بازرسی انجام شد.
سیدمجتبی قاسمی گفت: این اقدام در راستای اعمال برنامه هاي کنترلي و نظارتي 
منسجم و با بهره برداري از گزارش هاي مردمي، به منظور جلوگیری از اقدامات برخی افراد 
سودجو با هدف اخلال در شبکه توزیع و انتفاع سود بیشتر در عرضه و فراوانی برخی از 

کالاها صورت گرفت.
وی افزود: این تعداد بازرسی توسط بازرسان و ناظران سازمان هاي صنعت، معدن و 
تجارت در سراسر کشور انجام شده است. قاسمی با اشاره به اینکه این بازرسی ها منجر به 
تشکیل 2707 فقره پرونده تخلفاتی شد اضافه کرد: در همین مدت ارزش تخلفاتی این 
واحدهای صنفی بیش از 10 میلیارد و 357 میلیون و 118 هزار ریال بوده که پرونده هاي 
متخلفین برای سیر مراحل قانوني و صدور راي نهایي به هیئت هاي رسیدگي به تخلفات 
صنفي و شعب تعزیرات حکومتي ارسال شد. به گفته وی، هموطنان مي توانند براي 
جلوگیري از سودجویي متخلفان، در صورت مشاهده هرگونه تخلف اعم از گرانفروشي، 
کم فروشي، تقلب، عدم نصب برچسب قیمت در واحدهاي صنفي و .... مراتب را به صورت 
حضوري و یا با شماره تلفن 124 به ستادهاي خبري مستقر در سازمان های صنعت، 

معدن و تجارت سراسر کشور اطلاع دهند تا سریعا رسیدگي شود.

میرمحمدی:
 طرح جامع مبارزه با مفاسد اقتصادی

 به مقابله با فساد می رود 

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: هدف طرح 
فرا قوه ای مبارزه با مفاسد اقتصادی تعریف دقیق فساد اقتصادی و راهکارهای 

مقابله با این معضل اقتصادی – اجتماعی است. 
سید محمد حسین میر محمدی با رد این فرضیه که فراوانی نهادهای نظارت کننده 
و موازی کاری آن ها با یکدیگر باعث گسترش مفاسد اقتصادی می شود، اظهارکرد: در 
این حقیقت که نهادهای نظارت کننده باید برای جلوگیری از مفاسد اقتصادی با یکدیگر 
همپوشانی و هم افزایی داشته باشند هیچ شکی وجود ندارد، اما این تصور که فراوانی تعداد 

مجاری نظارت کننده به گسترش فساد اقتصادی در جامعه منجر می شود اشتباه است. 
وی تصریح کرد: طبیعی است که اقدامات نهادهای نظارتی که وظیفه مقابله با مفاسد 
اقتصادی را بر عهده دارند دارای نقاط مشترک و یا نکات افتراقی بسیاری است و این نهادها 
باید با برگزاری جلسات مشترک با یکدیگر به راه حل تعاملی برای ارتقا سطح کارایی خود 
بپردازند.  عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: ستاد مبارزه 
با مفاسد اقتصادی مجلس شورای اسلامی باید به جای گریز از وظایف قانونی و حقوقی 
خود در خصوص مقابله با مفاسد اقتصادی به مسئولیت های تعیین شده خود بپردازد 
به طوری که می توان گفت این گفته مسوولان ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی مبنی بر اینکه ما تنها می توانیم جلوی معلول را بگیریم و نه علت را صحیح 
و توجیه پذیر نیست.  نماینده مردم خوانسار و گلپایگان در مجلس شورای اسلامی گفت: 
برای مقابله با مفاسد اقتصادی هیچ نسخه مشخص و تعیین شده ای وجود ندارد که مثلآ 
بگوییم دو ضرب در دو می شود چهار. فساد اقتصادی یک ناهنجاری اجتماعی است که باید 
در سطح کلان مملکتی تعریف شود. عموم مردم باید بدانند فساد اقتصادی چیست و چه 
عواملی در حوزه فساد اقتصادی قرار می گیرد.  میر محمدی ادامه داد: پیشگیری از مفاسد 
اقتصادی و بر خورد قانونی و چارچوب مدارانه با افراد متخلف گام دیگری است که باید به 
آن پرداخته شود.  وی از تدوین طرح تشکیل سازمان مبارزه با مفاسد اقتصادی در مجلس 
شورای اسلامی خبر داد و افزود: هدف این طرح فرا قوه ای تعریف دقیق فساد اقتصادی و 
راهکارهای مقابله با این معضل اقتصادی – اجتماعی است تا از این طریق 50 تا 60 درصد 

کل مفاسد اقتصادی در کشور بر طرف شود. 

عضو کمیسیون عمران مطرح کرد؛
بافت های فرسوده نیازمند 

حمایت بیشتر مسئولین 
همکاری  با  دوره ای  یک  در  فرسوده  بافت های  نوسازی  گفت:  خسروی 
شهرداری ها به خوبی صورت می گرفت ولی با ورود برخی پروژه ها این کار ناتمام 

ماند.
علی رضا خسروی عضو کمیسیون عمران مجلس درباره نوسازی بافت های فرسوده 
گفت: نوسازی بافت های فرسوده از اقدامات جدی جهت زیباسازی شهری است که برای 
ساخت بافت های فرسوده در قانون ساماندهی به  طور مفصل توضیح داده شد که چه کار 
مهمی باید صورت گیرد. این نماینده مجلس در ادامه افزود: ما 70 هزار هکتار بافت فرسوده 
در کشور داریم که در یک دوره بازسازی آن روند خوبی داشت ولی با شروع پروژه مسکن 

مهر تقریباً متوقف شد.
عضو کمیسیون عمران مجلس در ادامه این موضوع گفت: زمانی که نوسازی صورت 
می گرفت وام از روی فندانسیون به افراد داده می شد و شهرداری ها هم جهت تسریع 
کارشان تخفیف  های ویژه ای در این زمینه به افراد می دادند که متاسفانه با ورود برخی 
پروژه ها این طرح نیمه تمام ماند.خسروی درباره ارائه میزان تسهیلات به بافت های فرسوده 
گفت: الان تسهیلاتی به بافت های فرسوده داده نمی شود و وام دهی بانک ها کاملاً متوقف 
شده و اعتبارات این بخش به مسکن مهر منتقل یافت.هر بانکی موظف است که بخشی 
از پولها را در بافت فرسوده هزینه کند ولی آنها مبالغی را به شرکت ها می دهد تا در 
سرمایه گذاری وارد کنند.این نماینده مجلس گفت: وزارت راه و شهرسازی باید تصمیمات 
لازم را در این زمینه بگیرد.وی یادآور شد: تسهیلات ویژه ای برای ساخت بافت های فرسوده 
با همکاری بانک ها در اختیار متقاضیان قرار دهد چون برخی افراد به امید دریافت وام 

خانه هایشان را تخریب کردند.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,175,000یک مثقال طلا

963,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,397,000سکه بهار آزادی

9,398,000سکه امامی

4,720,000نیم سکه

2,630,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 31,000,000پژو 

SLX 405 32,500,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 39,500,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,500,000رانا 

TU5 32,500,000رانا 

LX 31,000,000سمند 

LX EF7 33,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 18,500,000سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

از  گارانتی و خدمات پس  موضوع 
بیشتر  کشورمان  در  خودرو  فروش 
چراکه  است  شبیه  شوخی  یک  به 
کمتر مصرف کننده ای است که از این 

خدمات راضی باشد. 
نارضایتی مردم از خدمات پس از فروش 
حاضر  که  رسیده  حدی  به  خودروها 
می شوند خودروهای معیوب خود را مقابل 
نمایندگی بفروشند و این مساله بازار دلالان 
از  نمایندگی های خدمات پس  مقابل  را 
فروش داغ کرده است. طی سال های اخیر 
نارضایتی مردم از بازار خودرو به واسطه 
بیشتر  غیرمنطقی  قیمت گذاری های 
شده، هرچند خودروسازان افزایش قیمت 
افزایش  به  توجه  با  را  خود  محصولات 
هزینه های تولید امری طبیعی می دانند 
اما گویا در جلب رضایت مشتریان خود 
هنوز نتوانسته اند به توفیقاتی دست پیدا 
کنند زیرا همچنان گلایه های مردم نه تنها 
از قیمت ها بلکه از نحوه خدمات پس از 
فروش خودروها تداوم دارد. این در حالی 
است که امروزه در دنیا یکی از اصلی ترین 
راه های جلب مشتری و بقای هر شرکت 
به  مناسب  خدمات  ارائه  خودروسازی 
است.  محصول  فروش  از  پس  مشتریان 
به طور کلی خدمات پس از فروش را باید 
به عنوان یک رکن در اطمینان بخشیدن 
از کیفیت محصول و جذب  به مشتری 
مشتری مورد توجه قرار داد اما متاسفانه 
در ایران داستان سرگردانی مشتری برای 
گرفتن خدمات پس از فروش باعث می شود 
مطالبه گری مشتری نه یک حق بلکه یک 
گارانتی های  شود.  محسوب  گرفتاری 
بی کیفیت،  قطعات  از  استفاده  و  ناکافی 
دریافت مبالغ سنگین برای تعمیر خودرو 
و نامناسب بودن خدمات نمایندگی ها را 
باید عمده مشکلات مردم با نمایندگی های 
این  در  دانست.  فروش  از  پس  خدمات 
از فروش خودروهای  میان خدمات پس 
دارد.  ویژه  داستانی  وارداتی  و  خارجی 
بیژن ترابی، جانباز 50 درصد دفاع مقدس 
یکی از کسانی است که از خدمات پس از 
فروش شرکت خودرویی »مدیران خودرو« 
که خودروهای ام وی ام را عرضه می کند، 
ناراضی است. وی در این باره گفت: بنده 
در  را   530 ام وی ام  دست دوم  خودروی 
تاریخ 16 مهر 1392 خریداری کردم. این 
خودرو نیازی به سرویس اولیه نداشت و 
در تابستان امسال هنگام استفاده از کولر 
متوجه عیب خودرو شدم. برای استفاده از 
گارانتی به نمایندگی مرکزی ام وی ام در 
چهارراه خزانه مراجعه کردم، بعد از 10 روز 
دوندگی به بهانه بند 3 کارت گارانتی از 
تعمیر خودرو خودداری کردند. وی افزود: 
عدم  صورت  در  است  آمده  بند  این  در 
اجرای سرویس اولیه و نیز سرویس های 
اعتبار  درجه  از  گارانتی  کارت  ادواری، 
ساقط می شود. اضافه کردن این بند در 
گارانتی از نظر مصرف کننده کلاهبرداری 
است چون من اصلا تا تابستان 93 نیازی 
به گارانتی نداشتم و تازه متوجه این عیب 
خودرو شدم. به همین علت به جای هزینه 
70 هزار تومانی، 470 هزار تومان متضرر 

شدم. موضوع گارانتی خودرو باید شفاف و 
روشن باشد نه اینکه مصرف کننده بعد از 
پیدا شدن عیوب ماشین با چندین بند و 
تبصره مواجه شده و با کلی دوندگی در 
نهایت هزینه کامل تعمیر را پرداخت کند. 
دفاع  درصد   50 جانباز  ترابی،  بیژن 
از  که  است  کسانی  از  یکی  مقدس 
خدمات پس از فروش شرکت خودرویی 
»مدیران خودرو« که خودروهای ام وی ام را 

عرضه می کند، ناراضی است
محمود فردی که بنا به اظهار خود حدود 
2 ساعت در صف یکی از این نمایندگی  ها 
سمند   خودروی  اینکه  اعلام  با  ایستاده، 
ای اف سون وی هر روز با مشکلات متعددی 
من  خودروی  می گوید:  می شود،  مواجه 
اکثر  اعتقاد  به  البته  دارد  روغن ریزی 
خریداران  ای اف سون، روغن ریزی در این 
است  بار  چندین  است.  طبیعی  خودرو 
به نمایندگی های خدمات پس از فروش 
مراجعه می کنم اما هربار بعد از 3 ماه تعمیر 
باز روغن ریزی خودرو درست نمی شود. وی 
با اشاره به اینکه خدمات و البته قطعات 
پس  خدمات  نمایندگی های  در  خوبی 
پیش  گفت:  نمی شود،  تحویل  فروش  از 
از خرید این خودرو، پراید داشتم اما هر 
روز مصیبت تعمیر آن را داشتم و مجبور 
نمایندگی های  و  تعمیرگاه ها  راهی  بودم 
باعث  این خودرو  فروش شوم. مشکلات 
شد سمند بخرم اما گویا داستان خدمات 
پس از فروش دست از سر من برنداشته و 
باید در این خودرو نیز به دنبال تعمیرگاه 
باشم. سعید، مراجعه کننده دیگر به این 
نمایندگی ایران خودرو با بیان اینکه قیمت 
پس  خدمات  نمایندگی های  در  قطعات 
از  از فروش متفاوت بوده و حتی برخی 
استفاده  هم  بی کیفیت  قطعات  از  آنها 
می کنند، گفت: قطعه در نمایندگی های 
از فروش درجات مختلفی  خدمات پس 
دارد و براساس درخواست مشتری نصب 
می شود حال اگر مشتری قطعه ضعیفی را 
خریداری کند باید یک ماه بعد به همان 
نمایندگی مراجعه کرده و خواستار تعویض 

آن شود.
جولان دلالان خودروهای کارکرده 
و صفر کنار نمایندگی های خدمات 

پس از فروش
این گزارش میدانی   موضوعی که در 
پی به آن بردیم، وجود دلالان خریدار و 
فروشنده خودروهای صفر و کارکرده در 
کنار این نمایندگی هاست که با ترفند های 
این  نزدیکی  در  را  معاملات خود  خاص 
انجام  مشکلی  هیچ  بدون  نمایندگی ها 
که  دلال ها  این  از  یکی  سراغ  می دادند. 
اوضاع  از  شنیدنی  حرف های  رفتیم، 
روبه روی  هم  آن  خودرو  فروش  و  خرید 
در نمایندگی های خدمات پس از فروش 
فروش  و  خرید  بازار  می گوید  او  داشت. 
خودرو یک سالی است که دچار رکود شده 
به خرید خودرو  تمایل چندانی  مردم  و 
ندارند اما نارضایتی مردم از نحوه خدمات 
پس از فروش در نمایندگی ها باعث شده 
بازار خرید و فروش خودروهای کارکرده در 

اینجا داغ باشد.

نارضایتی از خدمات پس از فروش 
معاملات خودروهای کارکرده و صفر 

را داغ  کرد
وی با اشاره به اینکه البته اینجا دعوتنامه 
و حواله خودروهای صفر هم مورد معامله 
معاملات  اکثر  در  گفت:  می گیرد،  قرار 
با  را  خودرو  مجبوریم  صفر  خودروهای 
لحاظ سودی اندک به مشتریان بفروشیم 
بازار  التهابات  خوشبختانه  روزها  این  اما 
باعث شده مثلاً در معامله خودروی پرشیا 
بتوانیم سود یک تا 1/5 میلیون تومانی را 
کسب کنیم. وی فعالیت خود را در کنار 
خدمات  نمایندگی های  مقابل  و  خیابان 
پس از فروش بلامانع می داند و می گوید: 
و  خرید  از  مختلفی  آگهی های  روز  هر 
به  فروش خودرو چاپ می شود من هم 
اینجا می آیم و با مشتریان خود به صورت 
حضوری یا تلفنی معامله می کنم. وی با 
اشاره به 2 خودروی 405 و پرشیا صفر که 
کنار خیابان پارک شده بود، گفت: حتی 
تا  می آورم  اینجا  به  را  خود  خودروهای 
مشتریان به راحتی خودرو را دیده و خرید 

و فروش با سرعت بیشتری انجام شود.
اختلال برقی در خودروهای صفر 

رانا و پژو 206
رضا فردی که متوجه صحبت های من با 
این دلال خودرو شده بود، نزدیک تر آمده 
و می پرسد حواله سمند هم دارد؟ دلال 
هم لیستی از رنگ ها و خودروهایی را که 
در اختیار دارد به وی نشان می دهد. پس 
از صحبت 10 دقیقه ای انگار مشتری قانع 
می شود که خودرو را ببیند. دلال هم با 
خوشحالی از اینکه اولین معامله خود را 
اول صبح انجام داده مشتری خود را برای 
دیدن خودرو به یکی از خیابان های نزدیک 
نمایندگی می برد. مجتبی، مراجعه کننده 
نمایندگی مشغول  از  بیرون  دیگری که 
صحبت با یکی از کارشناسان نمایندگی 
اینکه 4 ماهی است که  با اشاره به  بود 
خریده ام؛  را   206 پژو  خودروی  این 
عملکرد  از  خود  رضایت  میزان  درباره 
فروش  از  پس  خدمات  نمایندگی های 
می گوید:یک هفته بعد از تحویل خودرو 
با اشکالاتی در چراغ جلو و عقب خودرو 
روبه رو شدم و هر بار که به نمایندگی ها 
مراجعه کردم جواب قانع کننده ای به من 
این نمایندگی که در  ندادند. کارشناس 
حال بررسی خودروی این فرد بود دلیل 
خاموشی چراغ خودرو را برق اضافی خودرو 
اعلام می کند و می گوید: خودروهایی مثل 
رانا و 206 ممکن است با اختلالات برقی 
روبه رو شوند که این موضوع باعث می شود 
چراغ این اتومبیل ها خاموش شود. وی با 
اشاره به اینکه از زمانی که سیستم 206 
فرانسوی بود اختلال برق اضافی در این 
متأسفانه  گفت:  نمی شد،  ایجاد  خودرو 
استفاده از قطعات بی کیفیت باعث شده 
برخی از خودروها با اشکلات فنی روبه رو 
شوند. مطابق اظهارات این فرد، متأسفانه 
درجه های  با  ایرانی  و  چینی  قطعات 
مختلف در نمایندگی های خدمات پس 
می گیرند  قرار  استفاده  مورد  فروش  از 
که این موضوع سطح رضایتمندی مردم 

را از نمایندگی ها کاهش می دهد. سراغ 
نمایندگی خدمات پس از فروش دیگری 
رفتیم که متعلق به شرکت خودروسازی 
اعلام  بر  بنا  نمایندگی  این  است.  سایپا 
کارمندان و مراجعه کنندگان فعالیت خود 
از  مردم  اما  آغاز می کند  از ساعت 7  را 
ساعت 6 صبح برای تحویل خودرو صف 
طولانی ای را مقابل این نمایندگی ایجاد 
و  باشند  خوش شانس  اگر  که  کرده اند 
ظرفیت مراجعات روزانه پر نشود، امکان 
تحویل خودروی معیوب خود را دارند البته 
ثبت نام اینترنتی و تلفنی باعث شده کمتر 
نمایندگی ای حاضر به پذیرش بدون نوبت 

قبلی مراجعه کنندگان باشد.
قطعاتی که نمایندگی ها ندارند ولی 

تعمیرگاه های خصوصی دارند
شهروند دیگر تهرانی که پرشیای خود 
نمایندگی خدمات پس  را روبه روی در 
از فروش پارک کرده است، در پاسخ به 
این پرسش که دلیل شما برای مراجعه 
می گوید:  چیست؟  نمایندگی  این  به 
به شمال  که  در سفری  پیش  ماه  چند 
داشتم متوجه شدم شیشه اتومبیلم وقتی 
از  یکی  به  نمی شود.  بسته  باشد  خیس 
نمایندگی های آن منطقه مراجعه کردم که 
آنها گفتند قطعه لازم برای تعمیر خودروی 
شما را نداریم و باید منتظر بمانید تا از 
به  اشاره  با  وی  بفرستند.  برایتان  تهران 
اینکه وقتی به تهران آمدم خودروی صفر 
خود را به یکی از نمایندگی ها بردم، گفت: 
دریافت نوبت بسیار سخت است و هنوز 
سر  بالای  را  کارشناس  یک  نتوانسته ام 
آخر  می کنم  فکر  بیاورم  خود  اتومبیل 
به  نمایندگی  جای  به  شوم  مجبور  هم 
در  متأسفانه  کنم.  مراجعه  تعمیرگاه ها 
از  مراجعه کنندگان  وقتی  موارد  بیشتر 
پاسخگویی نمایندگی های خدمات پس از 
فروش ناامید می شوند، مجبورند در بازار به 
دنبال قطعات باکیفیت برای خودروی خود 
باشند و با پرداخت هزینه های سنگین به 
تعمیرگاه های سطح شهر خودروی خود را 

تعمیر کنند.
گارانتی خودرو مفهومی بیگانه است 
یک شهروند با اشاره به اینکه ماشین 
من مدل 86 است و تا به حال نتوانستم 
کنم،  استفاده  خود  خودروی  گارانتی  از 
خاصی  معنی  گارانتی  نظرم  به  گفت: 
تعهدات خود  به  نمایندگی ها  زیرا  ندارد 
با  اولیه  روغن  تعویض  نمی کنند.  عمل 
را  کار  این  نه تنها  اما  نمایندگی هاست 
انجام نمی دهند بلکه تعویض قطعات را 
نمی کنند.  لحاظ  گارانتی  براساس  هم 
محمد اضافه کرد: قطعات مورد استفاده در 
نمایندگی ها دارای درجه بندی است و این 
امر در کنار قطعات بی کیفیت مشکلات 
آورده  وجود  به  مردم  برای  را  متعددی 
گفت:  ادامه  در  مراجعه کننده  این  است. 
سال 90 یک پژو 405 خریدم اما 3 ماه 
نگذشت که دیسک صفحه خراب شد و 
نمایندگی با استناد به اینکه این موضوع 
شامل گارانتی نمی شود هیچ خدماتی به 
من نداد و مجبور شدم با پرداخت هزینه ای 

سنگین دیسک صفحه را تعمیر کنم.

خدمات پس از فروش، شوخی خودروسازان

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

MVM X33۶4,000,000

MVM X337۶,000,000 جدید اتومات

شنبه -بیست و دوم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3534

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک 7 فرعی از 10287 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم اراضی بلوار 
15 خرداد ـ نبش کوچه 27 که بنام حسینعلی فراشاهی زاده فرزند یداله میباشد، در جریان ثبت است که بعلت تبصره 
واحده ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون 
ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی و ارده 1/3166-93/6/19 تحدید حدود پلاک مذکور 
در روز یک شنبه مورخ 93/7/20 ساعت 8/5 الی 12 صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی 
و خصوصا به مالکیت مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم 
رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت 
پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25 متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با 

اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این اداره ارائه نماید.
تاریخ انتشار: 93/6/22 
جعفر کاظمی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک 11/104 فرعی از 10877 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم 
اراضی خیابان عطاران ـ مفتح شرقی ک 8 پلاک 47 که بنام حسین اقبالیان فرزند حسن میباشد، در جریان ثبت است 
که بعلت تبصره واحده ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق 
ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی و ارده 1/3002-93/6/18 تحدید حدود 
پلاک مذکور در روز یک شنبه مورخ 93/7/20 ساعت 8/5 الی 12 صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به 
اطلاع اهالی و خصوصا به مالکیت مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور 
حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 20 
قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25 متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 

اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این اداره ارائه نماید.
جعفر کاظمی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

 آگهی مزایده 
آگهی مزایده ششدانگ پلاکهای ثبتی 2452/78/362 و 2452/3/77 اصلی بخش دو قم مربوط به پرونده کلاسه 

9204030011000101
 به موجب پرونده کلاسه 9200101، له موسسه قرض الحسنه مهر بسیجیان قم ، و علیه : آقایان حسین شاهکلائی 
درونکلا و عباس  گائینی مستند سند رهنی 148009 مورخه 1390/07/9 دفتراسناد رسمی 4 قم ششدانگ پلاکهای 
ثبتی 2452/78/362 ، و 2452/3/77اصلی ثبت شده در دفتر 86 و صفحات 424و 421 بخش 2 قم واقع در : قم ـ 
میدان  ا ما م ـ خ کا رگر  ـ اولین  فرعی سمت راست پلاک 29و 31 متعلق به آ قای عباس گائینی از طریق مزایده به 

فروش می رسد:
حدود و مشخصات پلاک ثبتی 2452/3/77 به مساحت 224 متر مربع 

شمالا : به طول 28 متر پی ا شتراکی پلاک با قطعه 78 فرعی 

شرقا : به طول 8 متر به خیابان 4 متری از محور نهر 
جنوبا: به طول 28 متر پی اشتراکی با پلاک 78  فرعی 

غربا : به طول 8 متر پی ا شتراکی با قطعه 73   فرعی
حدود مشخصات پلاک ثبتی 2452/3/78/362 به مساحت 112 متر مربع 

شمالا : بطول 28 متر  پی  اشتراکی  پلاک با  قطعه 77 فرعی  
شرقا :  بطول 4 متر به خیابان 10 متری 

جنوبا : بطول 28 متر پی اشتراکی با پلاک 79 فرعی 
غربا : بطول 4 متر پی اشتراکی با قطعه  73 فرعی 

مساحت ملک جمعا 336  متر مربع می باشد.
پلاک های ثبتی فوق الذکر به صورت یک باب منزل مسکونی در آمده که واحد مسکونی مورد نظر با 15 سال قدمت 
در سه طبقه زیرزمین ، همکف و  اول با اسکلت فلزی و سقف تیرچه و بلوک و با نمای سنگ  سفید، درب و پنجره های 
خارجی فلزی شیشه خور رنگ شده و کف حیاط از موزائیک شده ، پشت بام ایزوگام ، دارای آب و گاز یک انشعاب ، 
برق یک کنتور و یک خط تلفن مستقل سیستم سرمایش کولرآبی و سیستم گرمایش بخاری گازی می باشد.  همچنین 
واحدها شا مل سرویس پله از سنگ و دیوار با سنگ و قرنیز  ، اتاق خواب با کف موزائیک و قرنیز ، پذیرایی با کف موزائیک 
و قرنیز آشپزخانه با کف سر امیک و دیوار آن تا سقف کاشی شده است . دیوارها تا سقف سفید کاری و آشپزخانه با کابینت 

و هود و  سرویس کامل بهداشتی با کف سرامیک و دیوار کاشی می باشد.
حقوق ارتفاقی ندارد.

مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده  با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام می گردد:
ارزش عرصه ششدانگ به مساحت 336 متر مربع از  قرار هر متر18/000/000 ریال ، جمعا به ارزش 6/048/000/000 

ریال .
ارزش اعیانی زیرزمین به مساحت 12 متر مربع ا ز قرار هر متر 3/000/000 ریال ، جمعا به ا رزش 36/000/000  ریال .
ارزش اعیانی همکف به مساحت 190  متر مربع از قرار هر متر 4/000/000 ریال ، جمعا به ارزش  760/000/000ریال .

ارزش حیاط سازی به مساحت 146 متر مربع ا ز  قرار هر متر 700/000 ریال ، جمعا به ا رزش 10/220/000ریال.
 ارزش انشعابات ) آب ، برق ، گاز و تلفن (  جمعا به ارزش 50/000/000 ریال .

 کل ارزش ملک به مبلغ 7/056/220/000  ریال به حروف هفت میلیارد و پنجاه و شش میلیون و دویست و بیست 
هزار ریال ارزیابی  گردیده است .

مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح ا لی 12 روز چهارشنبه مورخ 1393/8/7 در اجرای ثبت قم واقع در خیابان 
ساحلی  انجام می شود . مزایده از مبلغ پایه 7/056/220/000 ریال شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد.  حق 
الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. درضمن بدهی های ملک اعم از مالیات 
و عوارض شهرداری و  آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده 
برنده مزایده خواهد بود . خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده به حساب این اداره واریز 
نمایند و در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد . 
و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد،  مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت 

انجام میشود. ضمنا پیش نویس سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد.  
تاریخ انتشار آگهی مزاید ه : 1393/6/22

مهدی روز خوش ـ مسئول اجرای ثبت قم 



ورزشی4

 کورتوا با چلسی تمدید کرد
دروازه بان بلژیکی تیم فوتبال چلسی قرارداد خود را با آبی پوشان لندن تمدید 

کرد.
تیبا کورتوا، دروازه بان 22 ساله تیم فوتبال چلسی که در این فصل پس از سه سال حضور 
قرضی در اتلتیکومادرید به استمفوردبریج بازگشته و به دروازه بان اول این تیم تبدیل شده 
است، پای برگه قرارداد جدید خود با آبی پوشان لندن را امضا کرد تا خود را برای پنج سال 

دیگر به آنها متعهد کند.
طبق اعلام سایت باشگاه چلسی، سران باشگاه از تابستان سال گذشته در پی تمدید 
ــتمفوردبریج تا سال  ــده اند او را برای ماندن در اس قرارداد کورتوا بودند و اکنون موفق ش

2019 متقاعد کنند.
کورتوا که ظاهراً ژوزه مورینیو، سرمربی چلسی او را به عنوان دروازه بان اول تیمش برای 
فصل پیش رو انتخاب کرده است، در گفت وگو با سایت باشگاه اظهار داشت: از عقد این 
قرارداد جدید بسیار خوشحالم. از اینکه قرار است پنج سال دیگر هم در چلسی بمانم بسیار 
راضی هستم. تکلیفم از قبل تقریباً مشخص بود اما حالا می دانم که قطعاً تا پنج فصل دیگر 
در چلسی خواهم بود و از این پس می توانم تمام تمرکزم را روی بازی برای چلسی بگذارم.

چلسی کورتوا را در سال 2011 از تیم خنک بلژیک به خدمت گرفت اما او را برای سه 
فصل به اتلتیکومادرید قرض داد تا در این تجربه کسب کند. کورتوا در سه فصل حضورش 
در ویسنته کالدرون یک بار قهرمانی در جام حذفی اسپانیا و یک بار قهرمانی در لالیگا را 
تجربه کرد تا نام خود را به عنوان یکی از بهترین دروازه بانان حال حاضر و آینده فوتبال 

جهان سر زبان ها بیندازد.

رادامل فالکائو:
می خواهم سال ها در منچستر بمانم

مهاجم کلمبیایی پیشین تیم فوتبال موناکو فرانسه که به صورت قرضی راهی 
منچستر یونایتد شده است ابراز امیدواری کرد برای سال های طولانی در این 

تیم بماند.
رادامل فالکائو که پس از کشمکش های زیاد در روزهای پایانی نقل و انتقال به منچستر 
یونایتد پیوست و این تیم را به رئال مادرید ترجیح داد می تواند روز یکشنبه نخستین بازی 

خود را در لیگ برتر انگلیس برابر کوئینز پارک رنجرز برگزار کند.
این بازیکن که در سال 2008 از ریورپلاته آرژانتین راهی پورتو شد و پس از آن هم به 
اتلتیکو مادرید و سپس موناکو فرانسه شد تاکید کرد که دیگر وقت آن فرا رسیده تا در یک 
باشگاه به طور بلند مدت فوتبال خود را ادامه دهد. انتظارها بر این است تابستان آینده با 

پرداخت 46 میلیون پوند حضور وی در اولدترافورد دائمی شود.
به گزارش دیلی میل، فالکائو در این باره گفت: بله من امیدوارم که سال های زیادی را 
در منچستر یونایتد بمانم و به بخشی از تاریخ این باشگاه تبدیل شوم. زمانی که در پورتو، 
اتلتیکو مادرید و موناکو بودم رویای این را داشتم که در باشگاه اینچنینی بازی کنم. در 
ــتر خوشحال هستم. این یک گام بزرگ و یک چالش در  حال حاضر از بودن در منچس

زندگی حرفه ای من است.
وی سبک بازی تیم منچستر یونایتد را ستود و عنوان کرد: من پروژه این باشگاه را باور 
دارم و مطمئن هستم که در آینده موفق خواهیم شد. بازیکنان زیادی به اینجا آمده اند و 
برخی هم رفته اند ولی تصور من این است که تیم در این فصل و فصل آینده یک تیم بزرگ 

خواهد شد. من به اندازه کافی خوش شانس هستم که به اینجا آمده ام.
فالکائو در خصوص رفع مصدومیت زانوی خود هم توضیح داد: من دو ماه است تمرینات 
را شروع کرده ام. در این مدت بازی کردم و گل هم زدم و هیچ مشکلی ندارم. باید عنوان 

کنم که در شرایط خوب بدنی قرار دارم.

رقابت میلیاردی چلسی با منچستر
 برای جذب رونالدو

روزنامه »دیلی اکس�پرس« انگلیس گزارش داد چلس�ی تحت  هدایت ژوزه 
مورینیو خودش را آماده می کند تا در جذب کریستیانو رونالدو، ستاره پرتغالی 
رئال مادرید با شیاطین سرخ به رقابت بپردازد. بر اساس این گزارش این دو تیم 

برای جذب کریس 29 ساله باید رقم ۶0 میلیون پوند هزینه کنند.
برترین بازیکن جهان که در سال 2009 با قراردادی 80 میلیون پوندی از منچستریونایتد 
به رئال مادرید پیوست بارها از علاقه اش برای بازگشت به تیمی که در آن محبوبیت بالایی 
دارد، سخن به میان آورده است. او در مدت شش فصلی که در این تیم بود در 292 بازی 

در رقابت های مختلف برای شیاطین سرخ به میدان رفت و 118 گل به ثمر رساند.
رونالدو اخیراً در گفت وگو با روزنامه »دیلی میل« گفته بود: من عاشق منچستریونایتد 
هستم، همه این را می دانند و بارها آن را گفته ام. این تیم در قلب من جای دارد و دوستان 
زیادی هم در این تیم دارم. هواداران منچستریونایتد فوق العاده  هستند و آرزویم این است 

که یک روز دوباره به این تیم بازگردم.

رئیس باشگاه بایرن مونیخ: 
فروش کروس به رئال تصمیمی منطقی بود

رئیس سرخپوشان باواریایی در واکنش به انتقاداتی که از این باشگاه به خاطر 
فروش هافبک آلمانی اش به رئال مادرید وجود دارد گفت که این تصمیم به جا 

بوده است.
ــگاه بایرن مونیخ تصمیم باشگاه را برای فروش تونی کروس  کارل هوپفنر، رئیس باش
به رئال مادرید منطقی دانست و دلیل آن را عدم تمایل این بازیکن آلمان به ماندن در 
آلیانتس آره نا اعلام کرد. کروس دو ماه پیش در حالی به کهکشانی ها پیوست که هنوز 
یک سال دیگر با بایرن مونیخ قرارداد داشت و برخی رسانه ها مدعی شده اند که باواریایی ها 
برای نگه داشتن او در آلیانتس آره نا به اندازه کافی تلاش نکرده است. هوپفنر با بیان اینکه 
بایرن مونیخ مجبور بوده با فروش کروس موافق کند وگرنه باید او را به صورت بازیکن آزاد 
و بدون به دست آوردن هیچ پولی از دست می داد، به نشریه کیکر گفت: او نمی خواست 
قراردادش را تمدید کند و این بدان معنا بود که ما مجبوریم با خواسته اش برای انتقال به 
رئال مادرید موافقت کنیم. اگر ما این کار را انجام نمی دادیم فصل آینده می رفت بدون 
اینکه تیم بعدی اش هیچ مبلغی بابت عقد قرارداد او به ما بپردازد. با در نظر گرفتن این 
شرایط تصمیم بایرن مونیخ منطقی به نظر می رسد. شانس بزرگی که باواریایی ها از انتقال 
کروس 24 ساله به بایرن مونیخ داشتند این بود که این هافبک آلمانی در جام جهانی برای 
ژرمن ها خوش درخشید و با نمایش خود سبب شد که ارزش اش افزایش پیدا کند و به 

رقمی در حدود 30 میلیون یورو برسد.

فدراسیون فوتبال پرتغال: 
جانشین بنتو را به زودی مشخص می کنیم

سران فوتبال پرتغال اعلام کردند که جانشین سرمربی مستعفی تیم ملی این 
کشور را به زودی و پیش از بازی بعدی پرتغالی ها در مرحله مقدماتی یورو 201۶ 

اعلام خواهند کرد.
ــیون فوتبال پرتغال اعلام کرد که پائولو بنتو، سرمربی تیم ملی این کشور طی  فدراس

توافقی دو جانبه با مسئولان فدراسیون از سمت خود استعفا کرده است.
کناره گیری بنتوی 45 ساله از سرمربیگری ارغوانی پوشان شبه جزیره ایبریا چند روز پس 
از شکست خانگی غیرمنتظره این تیم برابر آلبانی در اولین دور از بازی های مرحله گروهی 
یورو 2016 صورت گرفت هرچند نتایج ضعیف مردان او در جام جهانی 2014 برزیل که 
در همان مرحله گروهی از گردونه رقابت ها حذف شدند نیز در قطع همکاری میان این 
مربی و فدراسیون فوتبال پرتغال بی تأثیر نبود. فدراسیون فوتبال پرتغال با انتشار بیانیه ای 
ــایت خود ضمن تقدیر از زحمات چهار ساله بنتو که در ماه سپتامبر سال 2010  در س
جانشین کارلوس کی روش شد، اعلام کرد که جانشین وی را به زودی معرفی خواهند 
کرد. بازی بعدی تیم ملی پرتغال یک دیدار دوستانه در خانه تیم ملی فرانسه است که 
19 مهر برگزار می شود. تیم ملی پرتغال سه روز پس از آن بازی در دومین دیدار خود در 

مرحله انتخابی یورو 2016 میهمان دانمارک خواهد بود.

سیریگو قراردادش را با پاری سن ژرمن
 تمدید کرد

پاری سن ژرمن اعلام کرد قرارداد دروازه بان ایتالیایی خود را به دلیل عملکرد 
خوبش در چند فصل اخیر به مدت سه فصل دیگر تمدید کرد. به این ترتیب 

سالواتوره سیریگو تا سال 2018 در پارک دو پرنس باقی خواهد ماند.
ــیریگو 27 ساله که در سال 2011 از پالرمو به جمع میلیونرهای پاریس اضافه شد  س
ــوی است و تاکنون بیش از 100 بازی  ــتادن درون دروازه این تیم فرانس گزینه اول ایس
ــامپیونه انجام داده است. سالواتوره سیریگو در گفت وگو با سایت رسمی باشگاه  در لوش
ــن ژرمن گفت: می خواهم ماجراجویی فردی و ورزشی خودم را با پاری سن ژرمن  پاری س
ــن ژرمن در پیش گرفته ایم، قرار  ــه دهم. می دانم در ابتدای راه خاصی که با پاری س ادام
داریم. هنوز جام های زیادی باقی مانده تا با یکدیگر کسب کنیم. ناصر الخلیفی، مالک این 
باشگاه فرانسوی عنوان کرد: از اینکه سالواتوره قراردادش را تمدید کرد، خیلی خوشحالم. 
او دروازه بانی فوق العاده و انسانی برجسته است. سیریگو سمبل پروژه پاری سن ژرمن، یکی 
از موفق ترین تیم های اروپایی به شمار می رود. سیریگو که در کارنامه اش 10 بازی ملی 
با پیراهن ایتالیا به ثبت رسیده در دو فصل گذشته دو عنوان قهرمانی لوشامپیونه را با 
ــب کرد و هر دو فصل هم به عنوان بهترین دروازه بان این رقابت ها  ــن ژرمن کس پاری س

معرفی شد.

 از قلعه نویی تا ولاسکو؛
پنج شنبه و پایان خونسردی ها

  آن هایی که دیروز با امواج به لهستان سفر کرده بودند تا به تماشای دومین بازی 
سوپرتیم والیبال ایران در دومین مرحله از رقابت های جهانی بنشینند، در ست دوم با 
تصویری مواجه شدند که پیش تر مشابه اش را ندیده بودند. بعد از آن که هموطنان لئو 
مسی، برتری 19 به 15 در این ست را در نهایت با سرویس های عادل غلامی و فرهاد 
قائمی با شکست عوض کردند، ولاسکو که روی نیمکت تیم ملی حتی در حساس ترین 
روزها و لحظات به آرامش بی نظیرش معروف بود، شروع به فریاد زدن بر سر بازیکنانش 
کرد. او به اندازه ای برافروخته شده بود که حتی ممکن بود تنبیه سخت تری از فریاد را 

نیز برای بازیکنانش اعمال کند.
آن هایی که دیروز پیگیر نبردِ تختی بودند هم اتفاق مشابهی را تجربه کردند. بچه های 
امیر، همان سرِ چراغ از حریف عقب افتادند و دیگر هر چه زدند، حکایت در بسته بود و 
شانسِ خسته، تا امیر بماند و نوار پاره پیروزی های پیاپی و عصبانیت، آنقدر که حداقل در 
لیگ چهاردهم بی سابقه بود. او یک بار، ناتوانی بازیکن تیمش در استپ توپ را به شکلی 
خشمگین به او یادآور شد و چند بار دیکر نیز، در کناره های خط زمین بلند داد کشید تا 

شاید ارکستر آبی ها، از رهبرش بترسد و از کابوس این شکست فرار کند.
پنج شنبه، روز پایان خونسردیِ خونسردترین ها بود. امیر و ولاسکو، »نشانه ها« را دیده 
بودند. خولیو می دانست که این شکست یعنی ناامیدی از صعود به مرحله سوم مسابقه ها 
و امیر هم خوب می دانست تیمی که هفته آینده با فولاد بازی دارد و بعد از آن باید در 
اصفهان به دیدار ذوب برود، چقدر به سه امتیاز این مسابقه احتیاج داشته است تا برای 
هفته های سخت پیش رو از همین حالا  با بحران، مرزبندی کند. خشم و خشونت اما 
به کار هیچکدام از این دو مربی نیامد. آن ها شکست خوردند تا شاید مجبور باشند در 
روزهای آینده در تمرین ها بیشتر داد بزنند که مبادا بازی های بعدی هم حکایتِ آشوب 

باشد و ناتوانی در دفاعی روی تور و نابلدی در استپ توپ فوتبال. 

علی دایی وارد کتاب گینس شد
رکورد گلزنی علی دایی در سال 2015 به همراه 12 رکورد جالب 

ورزشی دیگر وارد کتاب گینس می شود.
علی دایی در 149 بازی برای تیم ملی ایران موفق شده است 109 گل به ثمر 
برساند. رکوردی که باعث شده مهاجم سابق تیم ملی ایران به عنوان برترین گلزن 
تیم های ملی جهان برسد و سال هاست که هیچ بازیکنی نتوانسته به رکورد او 

نزدیک شود.
روزنامه تلگراف انگلیس در گزارشی 13 رکورد شگفت انگیز ورزشی را که در 
سال 2015 وارد کتاب رکوردهای گینس می شود، معرفی کرد که یکی از این 
رکورد ها مربوط به شهریار فوتبال ایران است که توانسته با 109 گل زده بالاتر از 

بزرگانی چون پوشکاش و پله برترین گلزن تاریخ فوتبال ملی جهان باشد.
دایی این تعداد گل را از سال 1993 تا 2006 به ثمر رسانده است تا نام خود 
را به عنوان آقای گل فوتبال جهان مطرح کرده باشد. سایر رکوردهای شگفت 
انگیز فوتبالی در کتاب رکوردها )گینس( از دید روزنامه تلگراف انگلیس به شرح 
زیر است: بیشترین تعداد دنبال کنندگان یک ورزشکار در توئیتر که با 29.5 
میلیون نفر در اختیار کریستیانو رونالدو است. بیشترین قهرمانی پی در پی در 
لیگ داخلی که در اختیار تیمی از کشور لتونی است. طولانی ترین گل تاریخ 
فوتبال که در اختیار آسمیر بگوویچ است.بیشترین کارت قرمز در یک دیدار که 
در لیگ آرژانتین با 36 اخراجی ثبت شد. بیشترین مسافت رکاب زده شده در 
توردوفرانس که در اختیار یک دوچرخه سوار ایتالیایی است.سردترین دوی ماراتن 
جهان در دمای 39- درجه در سیبری بوده است. سریع ترین بازگشت در ورزش 
راگبی. سریع ترین سرویس در تنیس که در اختیار ساموئل گروت استرالیایی با 
263 کیلومتر در ساعت است. بالاترین ارتفاع از سطح دریا برای بازی راگبی که 
در کوه اورست در نپال بوده است. بیشترین تماشاگر تلویزیونی اختصاصی برای 
بازی بوکس.زودترین پیروزی در یک بازی بوکس با تنها 17 ثانیه. طولانی ترین 

پرتاب سه امتیازی در بسکتبال که از فاصله 33 متری بدست آمد.

مسعود شجاعی به الشحانیه قطر پیوست
  باشگاه الشحانیه قطر به طور رسمی اعلام کرد مسعود شجاعی، 
هافبک تیم ملی ایران را با قراردادی یک ساله به خدمت گرفته است. 
مناحی الشمری، رئیس این باشگاه قطری امضای قرارداد رسمی با 

بازیکن فصل گذشته لاس پالماس اسپانیا را تأیید کرد.
سرمربی الشحانیه، میگل آنخل لوتینا اسپانیایی است و با توجه به سابقه خوب 
مسعود از بازی در باشگاه های اسپانیا می تواند ارتباط خوبی با این مربی 57 
سال داشته باشد. شجاعی پس از اینکه قرارداد یک ساله اش در تاریخ 30 ژوئن 
2013 با لاس پالماس به پایان رسید حاضر به تمدید قراردادش با این تیم دسته 
دومی نشد. در کنار لاس پالماس تیم های نومانسیا و رئال ساراگوسا اسپانیا هم 
خواهان به خدمت گرفتن هافبک 30 ساله تیم ملی کشورمان بودند ولی رقم 
پیشنهادی کم این تیم ها باعث شد شجاعی لیگ ستارگان قطر را به لیگ اسپانیا 

ترجیح دهد.

کریمی:
 از درخشان ممنونم

 اما خداحافظی ام از فوتبال قطعی است
کاپیتان پیشین تیم پرسپولیس گفت که قصد بازگشت به فوتبال به عنوان 

بازیکن را ندارد و خداحافظی اش قطعی است.
علی کریمی در واکنش به صحبت های حمید درخشان مبنی بر بازگشت وی به 
پرسپولیس از نیم فصل دوم به عنوان بازیکن عنوان کرد: از آقای درخشان بابت این موضوع 
تشکر می کنم. این موضوع نشان دهنده محبت او است اما من قصد بازگشت به دنیای 

فوتبال به عنوان بازیکن را ندارم و تصمیمی که برای خداحافظی گرفته ام، قطعی است.
وی ادامه داد: درخشان از پیشکسوتان پرسپولیس است که همیشه به من محبت 
داشته  اما من روی تصمیمی که گرفته ام، مُصر هستم و در حال حاضر قصد ندارم به 

فوتبال برگردم. یکسری کارهای عقب افتاده دارم که باید به آنها رسیدگی کنم.
کاپیتان پیشین پرسپولیس درباره تغییر و تحولاتی که در این تیم اتفاق افتاد گفت: از 
اینگونه تغییر و تحولات در هر تیمی اتفاق می افتد اما امیدوارم هر تصمیمی که گرفته 
می شود به سود پرسپولیس باشد و این تیم نتیجه بگیرد. پرسپولیس همیشه باید بهترین 
باشد تا هواداران این تیم خوشحال باشند. امیدوارم پرسپولیس این فصل، هم در ایران و 

هم در آسیا نتیجه بگیرد و موفق باشد.
 کریمی خاطرنشان کرد: همیشه به پرسپولیس علاقه داشتم و یک هوادار واقعی برای 
این تیم بوده ام و اکنون نیز دوست دارم تیم محبوبم نتیجه بگیرد. همه افراد می آیند و 
می روند اما پرسپولیس می ماند و هواداران میلیونی  آن. امیدوارم درخشان در پرسپولیس 

موفق شود تا هواداران این تیم بار دیگر روزهای خوشی را تجربه کنند. 
وی اظهار داشت: از تمام افرادی که در این مدت به من لطف داشته اند تشکر 
می کنم اما فعلا قصد حضور در فوتبال را ندارم و می خواهم به کارهای شخصی و 

عقب  افتاده ام برسم.

رحیمی:

 سیاسی نوکر شخص دیگری است
 ولی من از کسی دستور نمی  گیرم

مدیرعامل برکنار شده پرسپولیس خطاب به رئیس هیئت مدیره این باشگاه 
گفت: شما نوکر شخص دیگری هستید ولی من از کسی دستور نمی گیرم.

علیرضا رحیمی مدیرعامل برکنار شده تیم فوتبال پرسپولیس که روی خط برنامه 
تلویزیونی »ورزش و مردم« آمده بود با عصبانیت به حمیدرضا سیاسی که میهمان این 
برنامه بود گفت: اگر شما ساعت 10 صبح ابلاغ کردید که دایی برکنار شود، من کجا بودم. 

)در این لحظه سیاسی اعلام کرد که شما سر جای خود بودید(.
رحیمی ادامه داد: چه کسی به شما اجازه داد که پس از ابلاغ برکناری علی دایی با 
حمید درخشان مذاکره کنید؟ مگر من مدیرعامل نیستم که خودتان تصمیم گرفتید 
درخشان را سرمربی پرسپولیس کنید؟ من باید به عنوان مدیرعامل سرمربی تیم را 

انتخاب کنم. 
وی با اشاره به سیاسی گفت: شما نوکر شخص دیگری هستید ولی من از کسی 
دستور نمی گیرم. رحیمی باید علی دایی را برکنار می کرد و شما نباید چنین تصمیمی 

می گرفتید.
 اگر مدیرعامل جدید پرسپولیس انتخاب شده پس چرا سیاسی باید جواب بدهد؟  
مدیرعامل برکنار شده پرسپولیس افزود: آقای سیاسی قدرت دست من است چون من 
خدا را دارم و شما تنها پول دارید. شما آن چیزی را که به من ابلاغ شده است بگویید تا 

من آن را اعلام کنم.

 کی روش: 

به مردم قول بازگشت داده بودم و حالا به موفقیت فکر می کنم

کارل�وس کی روش پس از واکن�ش مثبت به قرارداد 
نهایی به فدراسیون فوتبال برای سرمربیگری تیم ملی 
فوتبال ایران  درباره این توافق، اظهار کرد: پیش از این 
با علی کفاش�یان )رییس فدراسیون فوتبال( توافق 
کرده بودیم و الان هم همان توافقات روی کاغذ آمده 
و فکر می کنم درباره تمامی جزئیات به توافق نهایی 
رسیده ایم. من خوشحال هستم که در خدمت فوتبال 

ایران خواهم بود.
ــخ به این سوال که آیا خواسته های فدراسیون  وی در پاس
فوتبال و شما در متن این قرارداد لحاظ شده و کیفیت این 
ــت؟ نیز تصریح کرد: متن قرارداد محرمانه  توافق چگونه اس
است، اما همان طور که من در قرارداد قبلی که با فدراسیون 
داشتم چندان سختگیری نکردم در قرارداد دوباره و جدید 
هم همان رویه را داشتم. من خوشحال هستم که ایرانی های 
زیادی طرفدار حضورم در تیم ملی کشورشان هستند. من 
ــران قول داده  بودم که بر می گردم و می خواهیم  به مردم ای

موفقیت های بزرگی را همراه با تیم ملی به دست آوریم.
کی روش در پاسخ به این سوال که چه زمانی برای امضای 
قرارداد به ایران بر می گردید، گفت: در حال حاضر پاسخم را 
به فدراسیون فوتبال ایران اعلام کرده ام و ما باید بیش از این 
ــت ندهیم. آقای خراطی در تلاش است که  فرصت را از دس

برای سه شنبه صبح برای من بلیت رزرو کند. الان وقتی است 
که همه باید دست به دست هم دهیم تا تیم ملی به خوبی 
ــود. هدف پیش روی ما موفقیت در جام ملت های  آماده ش
آسیا است و بعد از آن به جام جهانی 2018 و حضور در این 

بازی ها فکر می کنیم.

بازتاب موافقت کی روش با ایران در سایت فیفا
 خبر توافق کارلوس کی روش برای تمدید قرارداد خود با 
تیم ملی فوتبال ایران در سایت فدراسیون بین المللی فوتبال 

)فیفا( بازتاب داشت.
فیفا در این باره با تیتری تحت عنوان 'کی روش به عنوان 
سرمربی در تیم ملی ایران می ماند' نوشته است: کی روش 
پیشنهاد امضای قرارداد جدید و ماندن در تیم ملی ایران را 

پذیرفت.
ــزارش، کی روش مربیگری تیم ملی ایران را در  بنابراین گ
ــت اما بعد از این مسابقات  جام جهانی 2014 بر عهده داش
اعلام کرد که به دلیل عدم حمایت دولت و فدراسیون فوتبال 

ایران، این تیم را ترک خواهد کرد.
ــت: دستیار 61 ساله  فیفا در خاتمه این گزارش افزوده اس
سابق الکس فرگوسن در منچستریونایتد با نظم و انضباطی 
که به تیم ایران القا کرد، این تیم را به حریفی سرسخت در 

گروه ششم جام جهانی 2014 تبدیل کرد به طوریکه برابر 
نیجریه به تساوی رسید و در بازی با آرژانتین نایب قهرمان 

این مسابقات، تا وقت های اضافه گل نخورد.
ترابیان:تا دوشنبه قرارداد امضا می شود

دبیر کمیته  اقتصادی فدراسیون و مسئول تنظیم قرارداد 
کارلوس کی روش گفت: قرارداد سرمربی تیم ملی حداکثر 

تا دوشنبه امضا می شود که احتمالا این روز یکشنبه باشد.
ــوس کی روش به  ــخ مثبت کارل عباس ترابیان درباره پاس
ــی ایران در  ــرمربیگری تیم مل ــیون فوتبال برای س فدراس
ــنا، اظهار کرد: کی روش  ــی ایس گفت و گو با خبرنگار ورزش
دیشب پاسخ مثبتش را از طریق ایمیل به فدراسیون فوتبال 
ــه زودتر برای امضای  ــد تا هر چ اعلام کرد و قرار بر این ش

قرارداد به ایران بیاید.
وی در پاسخ به این سوال که قرارداد کی روش بالاخره چه 
زمانی امضا خواهد شد؟ گفت: بنده دوشنبه عازم سفر هستم 
و چون تمام کارهای مربوط به تنظیم قرارداد و مفاد آن را بر 
عهده داشتم از رییس فدراسیون خواستم تا این کار پیش از 
سفرم هر چه زودتر نهایی شود و از طرفی سرمربی تیم ملی 
هم بتواند کارش را به زودی شروع کند تا بیش از این فرصت 
ــت ندهیم. بنابراین فکر می کنم قرارداد کی روش تا  را از دس
دوشنبه امضا خواهد شد که یا روز شنبه یا احتمالا این روز 

یکشنبه باشد این کار انجام می شود.
ترابیان درباره زمان حضور کی روش در ایران نیز گفت: قرار 
شده که مقدمات سفر او به تهران فراهم شود تا طی یکی، دو 
روز آینده به ایران بیاید، اما هنوز زمان دقیقی مشخص نیست. 
فدراسیون فوتبال با او در تماس است تا هماهنگی های لازم 

در این باره را انجام دهد.
ــئول تنظیم قرارداد کارلوس کی روش در پاسخ به این  مس
ــوال که این قرارداد با قرارداد قبلی کی روش که سه سال  س
ــرد چه تفاوت هایی دارد؟ گفت: بنیاد  پیش با ایران امضا ک
قرارداد همان است، اما یکسری توافقات جدید میان طرفین 

شکل گرفته که در قرارداد جدید لحاظ شده است.
ــوال که آیا در قرارداد جدید  ــخ به این س ترابیان در پاس
محدودیتهای کی روش بیشتر شده است؟ گفت: نمی توان 
ــوح در این باره صحبتی را بیان کرد. از طرفی متن  به وض
این قرارداد هم هنوز به زبان لاتین است و به فارسی ترجمه 
ــده و کسی هم از آن اطلاعی ندارد، اما می توانم بگویم  نش
که ضوابط جدیدی که مدنظر فدراسیون فوتبال بود در این 
ــده است. حتی ما تا حدودی  قرارداد به طور کامل دیده ش
ــی فاصله گرفتیم  ــرارداد صرفا بین الملل ــرایط یک ق از ش
ــمردن قوانین داخلی کشورمان  ــتیم با محترم ش و خواس
ــا را لحاظ کنیم که  ــه داریم همه آنه ــای ک و محدودیته

خو شبختا نه همین هم شده است.
ــه این که به صراحت به  ــان همچنین در واکنش ب ترابی
ــیون و کی روش بر  نظر می آمد مهم ترین اختلاف فدراس
سر میزان دستمزد او تا پایان جام ملت های آسیا بود که 
کی روش دستمزد یک ساله را طلب می کرد، اما فدراسیون 
معتقد بود که به میزانی که او کار کند باید حق الزحمه اش 
ــود، حال مربی پرتغالی کوتاه آمد و خواسته  پرداخت ش
فدراسیون را پذیرفت، گفت: نمی توانم در این باره که جزو 
مفاد مهم و محرمانه قرارداد است صحبتی داشته باشم، اما 
ــه هر حال ما در لحظه لحظه مذاکرات و تنظیم قرارداد  ب
همواره تلاش کردیم منافع ایران را به طور کامل ببینیم. 
ــرایط طرف مقابل هم به صورت منصفانه در نظر  البته ش
ــت، اما در مجموع همان طور که گفتم  ــده اس گرفته ش
ــیون در قرارداد دیده شده و ما در  یکسری نظرات فدراس
مقابل بعضی زیاده خواهی ها هم پافشاری کردیم و از این 

نظر کار برای ما خوب پیش رفت.

سرمربی اسبق تیم ملی والیبال ایران در ارزیابی از 
عملکرد تیم مل�ی ایران مقابل آرژانتین گفت: وقتی 
تاکتیک ها را خوب اجرا کنید، تمام اس�تراتژی های 
خوب حریف را خنثی خواهید کرد و همه بازیکنان در 

این مسابقه تاکتیک های تیمی را عالی اجرا کردند.
ــاره به عملکرد خوب تیم ایران در  مصطفی کارخانه  با اش
بازی با آرژانتین اظهار کرد: برد خیلی ارزشمندی داشتیم. 
با تسلط بالا توانستیم این بازی را ببریم. سرویس های عالی 
ــتیم. البته آرژانتین اگر همین طور بازی  و دفاع خوبی داش
ــترالیا هم می بازد. بازی خوب ایران قدرت تفکر  کند به اس
ــت دوم جلو  ــن گرفت. آن ها چند امتیاز در س را از آرژانتی
افتادند ولی در نهایت ایران بازی را گرفت. این موضوع نشان 
می دهد که تیم ایران چقدر با اعتماد به نفس و خوب کار می 
ــم ایران هم خیلی با آرامش کار را دنبال  کند. کادر فنی تی
می کرد. بازیکنان ایران همه روز خوبی داشتند. سعید معروف 
و موسوی عالی بودند. وی ادامه داد: شما وقتی تاکتیک ها را 
خوب اجرا کنید، تمام استراتژی های خوب حریف را خنثی 
خواهید کرد. تیم ولاسکو خیلی ضعف داشت. ضعف عمده 
این تیم در دریافت بود. والیبال ایران آنقدر رشد کرده که حالا 
آرژانتین را هم ضعیف می بینیم. بازیکنان ایران خیلی خوب 
بازی کردند. ما تنها یک شکست مقابل فرانسه داشتیم. ولی 
سایر تیم ها هم همین شرایط را دارند. گاهی باخت هم خوب 
است و می تواند برای یک تیم تلنگر باشد. سرمربی سابق تیم 
ملی والیبال ایران با اظهار تعجب از اینکه ولاسکو حرفش را 
تکذیب کرده گفت: ولاسکو چنین حرفی زده بود که سطح 
والیبال ایران همان است و باید برود. اما او مربی حرفه ای است 
ــالا به صراحت این موضوع را قبول نمی کند. بازیکنان  و ح
ایران انگیزه زیادی داشتند که نشان دهند همه موفقیت های 
قبلی ایران به ولاسکو برنمی گشت. کارخانه تاکید کرد: در 
ادامه مسابقات نباید انگیزه خود را از دست بدهیم. باید برای 

ــود به دور بعدی هدفمند و خوب کار کنیم.  پیروزی و صع
باید مرحله به مرحله پیش برویم. تا اینجا نمره بازیکنان ایران 
ــت است. ما شانس قهرمانی و شانس ششمی را دراین  بیس
مسابقات را داریم. بدترین نتیجه ایران می تواند ششمی باشد. 
قطعا اگر خودمان را باور کنیم به موفقیت های بزرگتری می 
رسیم. باید بخواهیم و خود را قبول داشته باشیم. باید تیم را 
ــیه ببریم. کارشناس  مدیریت کنیم. تیم ها را نباید به حاش
ــایر تیم ها این بود  والیبال گفت: فرق بزرگ تیم ایران با س

که بازیکنان ایران افت کمی دارند. سایر تیم ها سه دور ارنج 
خوب دارند. ما در هر شش دور ارنج خوبی داریم. تیم ذخیره 
خوبی هم داریم. این هم مهم است. سایر تیم ها شاید چنین 
شرایطی نداشته باشند. هزینه زیادی شده و پروسه یکی دو 
ساله نبوده که امروز این نسل والیبال موفق هستند. نیش و 
کنایه هم زیاد بوده است. از راس فدراسیون تا عوامل مختلف 
در این موفقیت ها شریک هستند. فدراسیون والیبال نشان 

داده که می تواند کارهای بزرگی را انجام دهد.

 امیر قلعه نویی در نشست خبری بعد از دیدار تیم های 
نفت تهران و استقلال گفت: در ابتدای صحبت هایم دو 
تبریک به تیم نفت و تیم ملی والیبال می گویم. درباره 
بازی باید بگویم هفته قبل نباید می بردیم و بردیم اما 
این هفته هر کاری کردیم توپ ما درون دروازه نرفت 
و به بیرانوند تبریک می گویم که ستاره این بازی بود 
اما ما بدش�انس بودیم توپ هایمان ب�ه تیرک خورد 
البته کیفیت زمین بد بود و حتی در این زمین برنده 
هم ش�دیم من این موضوع را گفتم اما در مجموع به 
بازیکنان دو تیم خسته نباشید می گویم و حق ما امروز 

باخت نبود و به منصورریان هم تبریک می گویم.
سرمربی تیم استقلال در خصوص اینکه این تیم بازی های 
سختش در لیگ تازه شروع شده ، گفت: ما امسال هیچ تیمی 

ــت کم نمی گیریم چرا که همه تیم ها به هم نزدیک  را دس
هستند و به مراتب بازی ها سخت تر می شود. اما در این بازی 
ــد و  ــانس چرا که توپ های ما گل نش خوب بودیم اما بدش

بیرانوند هم عملکرد فوق العاده ای داشت.
وی ادامه داد: البته استقلال مقابل تیم های قوی تر بهتر بازی 
می کند و دیدید که در 8 بازی انجام شده ما 5 بازی میهمان 
ــایر زمین ها فرق می کند  بودیم و کیفیت زمین بازی با س

امیدوارم همه زمین ها ما مثل ورزشگاه آزادی باشد.
ــروز 3-4 بازیکن ما  ــت: در بازی ام ــی اظهار داش قلعه نوی
ضعیف بودند و دیدید که محسن فروزان کم کارترین بازیکن 
زمین بود آنهم در حالی که بیرانوند ستاره بود اما می بییند 
که بازیکنان ملی پوش ما هنوز به شرایط آرمانی نرسیدند و 
ــتند و امیدوارم با آماده شدن آنها و اضافه شدن  آماده نیس

مصدومان شرایط تیم بهتر شود و بازی به بازی بهتر شویم. 
البته نبود میلاد فخرالدینی و یعقوب کریمی کار را برای ما 

سخت کرده بود.
وی در پاسخ به این سوال که چرا ملی پوشان این تیم که از 
جام جهانی برگشتند شرایط خوبی ندارند، خاطرنشان کرد: 
این موضوع برای من جای سوال دارد چرا که وقتی بازی های 
فیفا دی را می بینیم متوجه می شویم که بازیکنانی که در جام 
جهانی بازی کرده اند چقدر شرایط خوبی دارند اما نمی دانم 
چه اتفاقی افتاد که ملی پوشان ما عملکرد خوبی ندارند شما 
بروید درباره سایر تیم ها هم تحقیق کنید و ببیند آنها در چه 
ــرایطی هستند اما بازیکنان ما با قبل از چام جهانی فرق  ش

کرده اند و این موضوع برای همه ملی پوشان ایران است.
سرمربی تیم فوتبال استقلال در خصوص اینکه ستاره شدن 
ــت یا نه، گفت: ابراهیمی  امید ابراهیمی به ضرر این تیم اس
بازیکنی اخلاقی و فنی است و هر وقت او را می بینم افسوس 
می خورم که چرا او پیام صادقیان و محمدرضا خلعتبری در 
جام جهانی نبودند و فکر می کنم امروز او یکی از ستاره های ما 
بود چرا که هم شوت زد هم گل زد هم پاس داد و باید قبول 
کنیم که ابراهیمی کار چند بازیکن را انجام می دهد و از همه 

تشکر می کنم که امروز همه تلاش شان را کردند.
وی در ادامه صحبت هایش گفت: امروز با نبود بازیکنانی مثل 
فخرالدینی و کریمی مجبور شدیم جابجایی انجام دهیم و اگر 
بازیکنان مصدوم و محروم ما بودند شرایط ایده آلی داشتیم اما 
دیدید خسرو هم آماده نبود و من در مربیگری ام نشان دادم 

که هر بازیکنی آماده باشد او را به میدان می فرستادم.
قلعه نویی در پایان در خصوص داوری این بازی اظهار داشت: 
به داوران بازی خسته نباشید می گویم اما وقتی فیلم بازی 
ــاد دارم در دقیقه 44 بر  ــدم نظر نهایی می دهم. اعتق را دی
روی شهباز زاده پنالتی شد و گل دوم نفت هم از خطا روی 
ــتباه کنم اما این  رمضانی به وجود آمد که البته امیدوارم اش
باخت تقصیر ما بود نه داوری هر چند اگر پنالتی ما گرفته می 

شد شرایط فرق می کرد.

مصطفی کارخانه عنوان کرد:

تفاوت تیم والیبال ایران با تیمهای دیگر چیست؟

 قلعه نویی:
 نمی دانم چرا بازیکنان ملی پوش ما عملکرد خوبی ندارند
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5 علمی و سلامت

 آشنایی با ۷ دانه ی مغذی برتر
تخم شربتی، ارزن، دانه ی تفِ، شاهدانه، دانه ی تاج خروس و غیره. برخی از 
این دانه ها کمتر شناخته شده اند و یا مدت هاست که به دست فراموشی سپرده 

شده اند؛ اما واقعیت این است که این دانه های ریز معدن مواد مغذی هستند.
در این مطلب به 7 دانه ی مغذی اشاره کرده و گوشه ای  از خواص آن ها را مرور می کنیم. 

لطفاً با ما همراه باشید.
تخم شربتی: ضدالتهاب طبیعی

تخم شربتی موهبتی از آمریکای جنوبی است. رنگ های مختلفی )سفید، قهوه ای، بژ و 
خاکستری( از این دانه ها وجود دارد. البته باید بدانید که رنگ ها تأثیری در ارزش غذایی و 
میزان مواد مغذی شان ندارد. تخم شربتی منبع خوب امگا 3 ها و امگا 6 هاست که به تعادل 
عصبی کمک کرده و خواص ضدالتهابی بالایی دارد. البته میزان بالای کلسیم موجود در این 
دانه های ریز را نمی توان نادیده گرفت.تخم شربتی همچنین سرشار از فیبرهاست که برای 
مقابله با یبوست فوق العاده است. می توانید آن را به صورت نوشیدنی مصرف کنید و یا اینکه 

پودر آن را به کمپوت ها، ماست و سالاد اضافه کرده و میل کنید.
دانه ی گل تاج خروس: ضدخستگی

دانه های این گیاه بسیار ریز هستند اما درعین حال منبع ویتامین ها، مواد معدنی و 
اسیدآمینه ها نیز محسوب می شوند. دانه ی تاج خروس به ویژه حاوی اسیدآمینه ی لیزین 
است که برای مقابله با خستگی موثر است. اسیدآمینه ی لسیتین موجود در آن نیز محافظ 
مغز شناخته شده است. اگر دنبال منبعی برای پروتئین های گیاهی هستید نیز می توانید 
به  دانه های این گیاه اعتماد کنید. می توانید این دانه ها را با دانه ها و غلات دیگر طبخ و میل 
کنید. برای این کار یک چهارم از این دانه ها را با سه چهارم غلات دیگر مانند برنج و یا حتی 

عدس سبز آماده کنید.
دانه تفدانه ی تف teff: سرشار از آهن و کلسیم

گیاه و دانه ی تف از گیاهان بومی آفریقا و در واقع اتیوپی است. دانه ی تف یکی از دانه های 
بدون گلوتن است. بهتر است بدانید که میزان این دانه های ریز منبع آهن و کلسیم هستند 
و اگر گذرتان به جاهایی افتاد که از این دانه ها داشتند حتماً تهیه و استفاده کنید. این دانه ها 
به صورت آرد به عنوان جایگزین آرد گندم وارد بازار شده است. می توان آرد تف را با آردهای 
دیگر مانند آرد برنج که فاقد گلوتن است مخلوط کرده و برای تهیه ی نان و کلوچه یا تارت 

و غیره استفاده کرد.
برنج مجاری یا دانه ی fonio: هضم راحت

این دانه های کوچک قهوه ای رنگ به میزان قابل توجهی حجیم می شوند و نیز یکی از 
جایگزین های آرد گندم برای افرادی هستند که به دنبال مواد غذایی فاقد گلوتن می گردند. 
از این دانه ها می شود برای تهیه ی »کوسکوس« همان غذای محبوب مراکشی استفاده کرد.

گندم سیاه: برای گردش خون مناسب
 B منبع فوق العاده ی انرژی. گندم سیاه سرشار از منیزیم، سلنیوم و ویتامین های گروه
می باشد و به همین دلیل برای مقابله با خستگی به خصوص خستگی زمستانی فوق العاده 
است. این دانه های کوچک همچنین حاوی ترکیبات آنتی اکسیدانی به نام »روتین« نیز 
می باشند که باعث تقویت جداره ی رگ ها می شوند و برای افرادی که از مشکل جریان خون 

نامناسب رنج می برند و پاهایشان دچار ورم و سنگینی است مناسب است.
این دانه ها نیز فاقد گلوتن بوده و طعم خوبی دارند. معمولاً این دانه ها را به مدت 5 دقیقه 
در آب جوشانده و می پزند. می توانید از آن برای تهیه ی سالاد، تبوله یا در کنار گوشت و 

ماهی با روغن زیتون استفاده کنید.
شاهدانه: منبع امگا شاهدانه3

در روزگاری که نسبت امگا 6 به امگا 3 بیشتر شده است باید از هر روشی برای حفظ 
تعادل این دو اسید چرب استفاده کرد. شاهدانه دانه های گرد روغنی است که حاوی 
پروتئین های گیاهی و به ویژه اسیدهای چرب امگا 3 می باشد. معمولاً شاهدانه را بو داده و 
به صورت میان وعده میل می کنند. می توانید این دانه ها را پودر کرده و داخل ماست یا انواع 

غذاها و خورش ها بریزید.
ارزن: مناسب برای پوست و مو

تصور نکنید که ارزن فقط برای پرندگان است. این دانه های خیلی قدیمی انواع مختلفی 
دارند که برای مصرف انسان هم مناسب اند.

دانه های ارزن )millet( فاقد گلوتن و زودهضم تر از گندم هستند و به راحتی 
احساس سیری ایجاد می کنند. ارزن جزو غلات سرشار از ویتامین A محسوب 

می شود. این دانه های ریز برای زیبایی و سلامت پوست و موها بسیار مفید است 
به خاطر اینکه حاوی میزان قابل توجهی سیلیس است. از دانه های ارزن 
می توان برای تهیه غذاهای سس دار یا در داخل انواع سالادها به همراه 

روغن زیتون، گوجه فرنگی و خیار و نعناع استفاده کرد.

نی��م ت��ای علمی �  فن��اوری

یک تیم تحقیقات بین المللی موفق به تولید نانوذراتی شدند که می تواند بدون 
آسیب زدن به غشاء سلولی وارد سلول شود؛ این نانوذرات برای رهاسازی دارویی 

مناسب هستند.
نانوذرات طلا را طراحی و  پژوهشگران مؤسسه فناوری ماساچوست )MIT( نوعی 
تولید کرده اند که می تواند از غشاء سلولی عبور کند. عبور از غشاء با استفاده از مکانیسم 
جوش خوردن اتفاق می افتد؛ فرآیندی که برای انتقال سیگنال های عصبی مورد استفاده 
قرار می گیرد. ری فان لین از محققان این پروژه می گوید: »ما مکانیسم جدیدی را در این 
پروژه به کار گرفتیم که از روش های دیگر بهتر است. با مشخص شدن مسیر وارد شدن 
نانوذرات به سلول، می توان آن ها را به گونه ای طراحی کرد که فعالیت های دیگری نظیر 
رهاسازی دارویی را انجام دهد.« در این پژوهش محققانی از EPFL سوئیس و دانشگاه 
دورهام انگلستان و مؤسسه کارلوس بستا در ایتالیا شرکت داشتند. بیشتر نانوذرات با به دام 
افتادن در فضای بین سلولی، وارد سلول می شوند که این مسیر موجب آسیب دیدن غشاء 
سلولی و ایجاد حفره برای خروج مواد داخل سلولی می شود. این گروه تحقیقاتی موفق به 
طراحی نوعی نانوذرات طلا شدند که در سطح آن از مولکول های دیگری نیز استفاده شده 
است. این پوشش مولکولی موجب می شود تا نانوذرات بدون آسیب زدن به غشاء سلولی وارد 
آن شوند. این که چرا این پوشش می تواند چنین شرایطی را برای وارد شدن نانوذرات به 
درون سلول ایجاد کند، کاملاً ناشناخته است. این گروه تحقیقاتی سال گذشته با شبیه سازی 
رایانه ای به بررسی برهم کنش میان این نانوذرات با غشاء سلولی پرداختند و در این پروژه 
جدید نانوذرات را به گونه ای طراحی کردند که بتواند بدون آسیب زدن به غشاء سلولی وارد 
آن شود. ایجاد پوشش روی نانوذرات طلا موجب می شود تا ویژگی های این ذرات تغییر کند 
به طوری که برخی لیگندها آبدوست و برخی دیگر آبگریز هستند که این ویژگی مستقیم 
روی نانوذرات طلا اثر می گذارد. این گروه تحقیقاتی دریافتند که وجود لیگندهای آبگریز روی 
سطح نانوذرات طلا موجب برهم کنش میان این نانوذرات و چربی موجود در سطح غشاء 
سلولی می شود. سطح سلول ها از دولایه فسفولیپیدی تشکیل شده است که یک سر آبدوست 
و سر دیگر آن آبگریز دارد. در شبیه سازی اولیه سطح غشاء سلولی کاملاً بی نقص فرض شد 
بنابراین جوش خوردگی اتفاق نمی افتد اما در شبیه سازی بعدی نقص هایی در سطح غشاء 
فرض شد که این نقص ها محل هایی برای اتصال نانوذرات بر سطح سلول ایجاد کردند. در 
آزمایش های انجام شده، اتصال میان نانوذرات و سطح سلولی به صورت تصادفی اتفاق می افتد؛ 

هر چند در محلی که پروتئین داخل غشاء فرو رفته این اتصال شانس بیشتری دارد.

افزایش طول عمر باتری با نمک
محققان آمریکایی دریافتند نمک در افزایش طول عمر باتری موثر است.

 نمک از جمله موادی است که سالها پیش برای نگهداری مواد غذایی مثل گوشت مفید 
بوده است و امروزه از این ماده در افزایش طول عمر باتری هم استفاده می شود.

اضافه کردن نمک به طور قابل توجهی در افزایش طول عمر باتری های لیتیوم موثر است. 
محققان دانشگاه کرنل آمریکا عنوان کردند: اضافه کردن نمک به آند باتری های لیتیوم در 
افزایش طول عمر آنها موثر است. در حال حاضر، یک تیم تحقیقاتی در دانشگاه کرنل به 
رهبری پروفسور لیندن آرچر با استفاده از رویکرد جدید که از رشد این کریستال های مضر 
جلوگیری می کند، تصمیم به اضافه کردن نمک های هالیدی به الکترولیت کردند.همانطور که 
انتظار می رود، این پوشش نانوساختار در آند باتری های لیتیوم موثر در جلوگیری از تشکیل 
دندریت است و افزایش قابل توجهی در عمر باتری دارد. دندریت ها منجر به اتصال کوتاه در 

سطح الکترود و گرم شدن باتری و در نتیجه انفجار باتری می شوند.
دکتر ارچر افزود: این نتایج نشان داده است که رشد دندریتی باعث می شود یک باتری 
لیتیوم تنها 65 ساعت شارژ را در خود داشته باشد، اما این باتری ها با مواد افزودنی نمک 

1800 ساعت عمر دارند.

رباتی که مانند انسان می دود
یک نیم تنه ربات توسط محققان دانشگاه توکیو ساخته شده است که می تواند 

مانند انسان با سرعت بدود.
گروهی از محققان دانشگاه توکیو اعلام کردند یک ربات انسان نما به نام »آشیر« ساخته 

شده که قادر است مانند انسان بدود.
محققان یک نیم تنه ربات به طول 14 سانتی متر ساخته اند که قادر است 4.2 کیلومتر 
در ساعت بدود؛ این ربات مانند یک آدم واقعی است و در راه رفتن و دویدن مانند انسان 

عمل می کند.
این ربات توسط پروفسور »ماساتوشی ایشیکاوا« استاد علوم و اطلاعات سیستم های 

کامپیوتری در دانشگاه علوم و فناوری توکیو طراحی شده است.
پروفسور ایشیکاوا گفت: در حال حاضر این ربات یک نمونه اولیه است؛ پاهای آن 
70 سانتی متر خواهد بود و سرعت دویدن آن به 10 کیلومتر در ساعت خواهد رسید؛ 
اغلب ربات ها دوپا برای راه رفتن دارند اما تعداد بسیار کمی از ربات ها قادر به دویدن 

هستند.
وی ادامه داد: »آشیر« متفاوت است و عملکردی متفاوت نیز دارد؛ قادر به چرخش ران 
برای جلو گذاشتن پا است و می تواند تعادل خود را کنترل کند؛ مانند راه رفتن و دویدن 

انسان و حیوان عمل می کند و می داند چه وقت باید پای دوم را جلو بگذارد.
دوربینی که توسط پروفسور ایشیکاوا توسعه یافته است از حرکات ربات، 600 عکس 
در ثانیه انداخته است؛ پروفسور ایشیکاوا قصد دارد ربات را توسعه دهد و نیمه دیگر ربات 
یعنی بالا تنه آن را بسازد و یک دوربین روی سر آن بگذارد تا ربات بتواند موانع را ببیند و 

از روی آنها بپرد و فوتبال بازی کند.

تشخیص به موقع بیماری پارکینسون با 
»پزشک جیبی«

تشخیص دقیق بیماری هایی مانند پارکینسون که سیستم حرکتی بدن را 
دچار اختلال می کنند بسیار دشوار است و اکنون محققان دانشگاه استون 
موفق به طراحی نرم افزاری شدند که گوشی های هوشمند به کمک آن قادر 

خواهند بود علائم اولیه این گونه بیماری ها را تشخیص دهند.
این برنامه که توسط دکتر مکس لیتل از دانشگاه استون و گروه پژوهشی کامپلکسی 
در جشنواره علوم انگلیس در بیرمنگام معرفی شده است، کوچکترین تغییرات حرکتی 

و گفتاری افراد را اندازه گیری کرده و مانند یک پزشک جیبی عمل می کند.
روز به روز نرم افزارهای جدیدی وارد بازار می شوند که از آنها می توان به عنوان ابزاری 

گوناگون  بیمار های  تشخیص  برای 
کیت  مثال  عنوان  به  کرد.  استفاده 
قابل حمل بینایی سنجی گوشی های 
از  مراقبت  در  انقلابی  نیز  هوشمند 
چشم در کشورهای فقیر ایجاد کرد. 
می توانند  نیز  هوشمند  گوشی های 
علائم حیاتی افراد را اندازه گیری کنند.

تشخیص بیماری پارکینسون به این 
دلیل مشکل است که هیچ آزمایشی )مانند آزمایش خون( برای تشخیص قطعی آن 
وجود ندارد. این بیماری اغلب با توجه به پیشینه پزشکی فرد و آزمایشات عصب شناسی 

تشخیص داده می شود و گاهی پزشکان اسکن مغزی را نیز پیشنهاد می کنند.

 استفاده از نقاط کوانتومی در حافظه های فلش
برای  الکترونیکز  سامسونگ  شرکت  و  هی  کیونگ  دانشگاه  محققان 
دانسیته  افزایش  و  برای ساخت  گرافنی  کوانتومی  نقاط  از  بار  نخستین 

حافظه ای فلش استفاده کردند.
حافظه های فلش اطلاعات را به صورت بار الکتریکی روی لایه های پلی سیلیکون 
ذخیره می کند. از آنجایی که پلی سیلیکون یک ماده یکنواخت است، هرگونه نقص 
ساختاری در آن می تواند موجب بر هم کنش بار شده و جنبش بار الکتریکی را 
محدود کند. این روند در نهایت موجب محدود شدن دانسیته اطلاعات قابل ذخیره 
می شود. محققان برای رفع این مشکل، بر ذخیره سازی اطلاعات روی دام های بار 

مجزا نظیر نانوبلورها به جای لایه های پلی سیلیکونی تحقیق می کنند.
دام های بار مجزا مانع حرکت های ناخواسته بارها می شود که دلیل این امر 
حساسیت کم این دام ها به نقص های ساختاری است. بنابراین می توان با استفاده 

سازی  ذخیره  ادوات  ها،  دام  این  از 
اطلاعات با دانسیته بالا ساخت.

محققان از نقاط کوانتومی گرافنی 
به جای نانوبلورها برای ساخت دام بار 
مجزا استفاده کرده اند. هر چند گرافن 
نسل  ساخت  برای  جذاب  ای  ماده 
اما  است  الکترونیکی  ادوات  جدید 
ساخت حافظه های گرافنی در مراحل 
اولیه خود قرار دارد. نقاط کوانتومی 
گرافنی، مواد بسیار جدیدی است که 
می تواند به گونه ای مهندسی شود 
که خواص نوری و الکترونیکی ویژه ای 

داشته باشد.

 هفت غذایی که خوردن بیش از حد آنها 
خطرناک است

حتما می دانید که خوردن یک باره جعبه شیرینی در حالی که روی کانا په لم 
داده اید برای تان خوب نیست، اما کارشناسان می گویند مصرف بیش از حد برخی 

از مواد غذایی دیگر نیز به همین اندازه ممکن است خطرناک باشد.
نیازی نیست که این غذاها را به کلی از رژیم غذایی تان حذف کنید- اما باید از خوردن 
مقادیر بیش از حد این مواد غذایی پرهیز کنید، زیرا ممکن است سلامت شما را به خطر 

بیندازند.
1- پرتقال و گوجه فرنگی

باید مراقبت باشید که در خوردن میوه های تابستانی اسیدی افراط نکنید. افزایش دریافت 
اسید با خوردن تعداد زیادی پرتقال یا گوجه فرنگی ممکن است به تشدید ریفلاکس 
بینجامد .توصیه ای که می شود کرد این است که در روز بیشتر از دو وعده پرتقال یا گوجه 

فرنگی نخورید و در صورتی که از قبل علائم ریفلاکس دارید، به کلی آنها را کنار بگذارید.
2- تون کنسروشده

این ماهی کم کالری و راحت برای آماده کردن می تواند در یک سالاد یا ساندویچ سالم به 
کار رود. اما خوردن بیش از حد تون کنسروی ممکن است به افزایش خطرناک جیوه بدن 
بینجامد، چرا که میزان آلودگی جیوه در ماهی تون از بسیاری ماهی های دیگر بیشتر است.

دریافت بیش از حد جیوه ممکن است به اختلال بینایی، شنوایی و گفتار، ناتوانی در 
هماهنگ کردن حرکات بدنی و ضعف عضلانی بینجامد. نباید بیش از سه تا پنج قوطی 
کنسرو تون در هفته بخورید، و بهتر است ماهی های دیگری که میزان جیوه آنها پایین است 

مانند ماهی آزاد )سامون( یا میگو را امتحان کنید.
3- آب

با اینکه هیدراتاسیون مناسب یکی از عوامل حفظ سلامت است،  نوشیدن بیش از حد 
آب ممکن است به مسمومیت با آب بینجامد. این عارضه هنگامی رخ می دهد که نوشیدن 
مقادیر زیاد آب باعث رقیق شدن بیش از حد سدیم در بدن و افت سدیم حون می آنجامد 

که ممکن است به اختلال کارکرد مغز و حتی مرگ منتهی شود.
اما نوشیدن چه مقدار اب در روز ممکن است این عارضه را ایجاد کند؟ این عارضه معمولا 
فقط در دوندگان فوق ماراتون و در افرادی که خودشان را مجبور به نوشیدن مقادیر زیاد 
آب می کنند، رخ می دهد. در هر حال برای اینکه دریابید آیا بیش از حد آب نوشیده اید یا 
نه کافی است ادرارتان را وارسی کنید: اگر ادرارتان همیشه بیرنگ و شفاف است، میزان 

مصرف مایعات تان را کم کنید.
4- سویا

عاشقان پنیر سویا یا توفو باید مراقب باشند! با اینکه مصرف سویا ممکن است به کنترل 
میزان کلسترول و فشار خون کمک کند، باید در حد متعادلی آن را مصرف کرد، چرا که 
سویا جذب آهن را هم مهار می کند، بنابراین بالقوه می تواند به کم خونی فقر آهن منجر شود.

همچنین با توجه به اینکه سویا حاوی ترکیبات شبه استروژنی )ایزوفلاوون ها(  است، 
مصرف درازمدت مقادیر زیاد آن بالقوه می تواند به هیپرپلازی آندومتری بینجامد که 
ممکن است زمینه ساز سرطان رحم باشد. با اینکه عدد دقیقی برای میزان روزانه 
مصرف سویا اعلام نشده است، اما شاید بهتر باشد مصرف سویا را به دو وعده در 

یا کمتر محدود کنید.روز 
5- اسفناج

اسفناج، این سبزی برگدار خوشمزه خواص مفید زیادی دارد: اسفناج منبع خوبی برای 
پروتئین، فیبر و انواعی از ویتامین ها و مواد معدنی است. اسفناج همچنین حاوی مقدار 
زیادی لوتئین است، کارتنوئیدی که به پیشگیری از دژنراسیون ماکولا در سنین بالا )یک 

علت شایع نابینایی در سالمندی( کمک می کند.
با این حال اسفناج حاوی مقادیر زیادی اکسالات هم هست، ترکیبی که می تواند به 
تشکیل سنگ های کلیوی منجر شود. بنابراین افرادی که دچار سنگ های کلیوی اکسالات 

کلسیمی هستند باید از مصرف بیش از حد این سبزی خودداری کنند.
۶- پروتئین های لخم حیوانی

اگر عمدتا از مصرف مواد غدایی پروتئین دار کم چربی مانند سینه مرغ یا سفیده تخم 
مرغ برای تامین پروتئین روزانه تان استفاده می کنید، شاید بهتر باشد، در این کار تجدیدنظر 
کنید. مصرف بیش از حد پروتئین های حیوانی می  تواند زیانبار باشد، چرا که باعث می شود، 
بدن مقدار زیادی فاکتور رشد شبه انسولینی- یک )IGF-1( تولید کند. میزان های بالای 
این هورمون در بدن باعث تشدید روند پیری می شود و خطر دچار شدن به سرطان )به 

خصوص سرطان پستان( را افزایش می دهد.
در واقع یک بررسی منتشر شده در ژورنال Cell Metabolism نشان داد که در 
افرادی که دست کم 20 درصد کالری روزانه شان را از پروتئین لخم حیوانی به دست 
می آورند،  نسبت به افرادی که این میزان در آنها 15 درصد یا کمتر است، چهار برابر بیشتر 
در معرض خطر مرگ مربوط به سرطان قرار دارند و میزان مرگ و میر کلی شان نیز 75 

درصد افزایش می یابد.
راه چاره چیست؟ تلاش کنید که بیشتر پروتئین روزانه تان از منابع گیاهی مانند لوبیاها، 

مغزها و تخمه های خوراکی، و غلات کامل به دست آورید
7- گردوی برزیلی

گردوی برزیلی می تواند یک اسنک مطبوع حاوی مقدار زیاد پروتئین، فیبر، اسیدهای 
چرب ضروری، و سلنیوم باشد. به علاوه نشان داده شده است که مغزهای خوراکی باعث 
کاهش کلسترول سرم و فشار خون می شوند. اما نباید در مصرف بیش از حد گردوی 
برزیلی افراط کنید، زیرا که این گردو بسیار غنی از سلنیوم است و سلنیوم در مقادیر بالا 

ممکن است سمی باشد.
دریافت بیش از حد سلنیوم به ریزش مو، شکنندگی و از دست رفتن ناخن ها،  درماتیت، 
ناهنجاری های نورولوژیک و در موارد شدید به مرگ می انجامد. گردوی پوست کننده برزیلی 
میزان سلنیوم بالاتری دارد- بنابراین باید میزان مصرف آن را در روز نباید بیش از 10 

گردو باشد.

عسل برای مقابله با
 باکتری های مقاوم به آنتی بیوتیک

پیشرفت های امیدوارکننده ای در سال های اخیر در مقابله با باکتری های مقاوم 
به آنتی بیوتیک یا به اصطلاح »ابرمیکروب ها«

)superbugs( رخ داده است، از »بمب های هوشمند« آنتی بیوتیکی و هیدروژل ها 
گرفته تا »پلیمرهای نینجا« و پروتئین های طبیعی.

آخرین سلاح بالقوه ای که ممکن است به این جنگ افزارها افزوده است از ماده ای منشا 
می گیرد که هزاران سال است برای مقابل برای عفونت به کار می رود: عسل خام.

به گزارش گیزمگ پژوهشگران در دانشگاه لاند در سوئد گروه های منحصربه فردی از 
14 باکتری لاکتیک اسید را یافته آند که در معده زنبور عسل زندگی می کنند و وارد 
عسل تازه می شوند. هنگامی که این باکتری ها که طیفی از ترکیبات فعال ضدمیکروبی، 
تولید می کنند، بر روی باکتری  های مقاوم یا ابرمیکروب هایی از جمله »استافیلوکوک 
طلایی مقاوم به متی سیلین« )MRSA(، سودوموناس آئروژینوزا و »آنتروکوک مقاوم به 

وانکومایسین« )VRE( به کار رفتند،  توانستند با همه آنها مقابله کنند.
این آزمایش ها درباره استفاده از این ترکیبات بر روی باکتری های انسانی تا به حال 
محدود به تحقیقات آزمایشگاهی بوده است، اما  این پژوهشگران این باکتری ها را باعسل 
تازه درآمیختند و آنها را به طور مستقیم در 10 اسب دچار عفونت موضعی به کار بردند. 
این اسب ها دچار زخم های مزمن بودند و صاحبان شان درمان های متعدد دیگر را بدون 
موفقیت امتحان کرده بودند، اما مخلوط حای باکتری های اسید لاکتیک همه این حیوانات 

را معالجه کرد.
این پژوهشگران معتفدند که این مخلوط حاوی طیف وسیعی از مواد فعال که این 
باکتری های اسید لاکتیک آنها را تولید می کنند، باعث این نتایج امیدوارکننده شده است.

دکتر توبیاس اولفسون،  سرپرست این پژوهش، گفت: »آنتی بیوتیک ها عمدتا دارای یک 
ماده فعال هستند که بر روی طیف باریکی از باکتری ها موثر است. اما تجویز این 13 
باکتری اسید لاکتیک به طور زنده نوع مناسبی از ترکیبات ضدمیکروبی مورد نیاز را بر 

حسب نوع عوامل پاتوژن ایجاد خواهد کرد.«
»به نظر می رسد این شیوه در طول میلیو ن ها سال در محافظت از زنبورهای عسل در 
برابر میکروارگانیسم ها زیانبار به خوبی عمل کرده است. اما با توجه به اینکه عسلی که در 
فروشگاه  ها در دسترس است حاوی باکتری های زنده اسید لاکتیک نیست،  این خواص 

مفید در دوره اخیر از دست رفته است.«
این پژوهشگران می گویند یافته های آنها نه تنها می تواند در کشورهای غربی که تهدید 
باکتری  های مقاوم به آنتی بیوتیک در حال اوج گیری است، امیدبخش باشد، بلکه ممکن 
است کاربردهایی در کشورهای در حال توسعه پیدا کند که در برخی از آنها عسل تازه 

بیشتر از آنتی بیوتیک ها در دسترس قرار دارد.
اکنون این گروه تحقیقاتی قصد دارد تا به بررسی درباره استفاده گسترده تر از باکتری های 

اسید لاکتیک برای مقابله با عفونت های موضعی در انسان ها و حیوانات بپردازد.

تامین ضربان قلب مصنوعی با مولدهای 
میکروسکوپی

 محققان کره ای موفق به ساخت نانوژنراتوری شدند که می تواند انرژی مورد 
انرژی  به  را  بدن  حرکت  نانوژنراتور  این  کند.  تامین  را  قلب  ضربان ساز  نیاز 

الکتریکی تبدیل می کند. 
پژوهشگران مؤسسه علوم و فناوری پیشرفته کره موفق به ساخت ضربان سازی شدند که 

به دلیل داشتن یک نانوژنراتور پیزوالکتریک می تواند انرژی مورد نیاز خود را تأمین کند. 
این گروه تحقیقاتی در این پژوهش نانوژنراتور پیزوالکتریک انعطاف پذیری تولید کردند 
که که می تواند به صورت مستقیم حرکت بدن را به انرژی الکتریکی تبدیل کند. این گروه 
این سیستم را روی موش ها آزمایش کرده و موفق به تبدیل این حرکت کوچک به انرژی 

الکتریکی شدند. 
تعداد ضربان سازهای نصب شده در طول یک سال در سراسر جهان به رقم چند میلیون 
می رسد، بنابراین افزایش طول عمر این ادوات می تواند دغدغه های بسیاری را رفع کند. در 

حال حاضر باتری های مورد استفاده در ضربان ساز ها عمری در حدود هفت سال دارند که 
پس از آن باید با جراحی این باتری ها تعویض شوند. یافته های این گروه تحقیقاتی می تواند 

نیاز به جراحی بعدی برای تعویض باتری را کاهش دهد. 
ضربان سازهای مصنوعی به بیماران قلبی کمک می کند تا با تحریک ماهیچه های قلب 
فرآیند طپش قلب به  حالت عادی انجام شود. جراحی های مکرر روی بیماران به ویژه 
بیماران سالمند بسیار خطرناک است و عوارضی از قبیل عفونت و خونریزی در حین 

جراحی آن ها را تهدید می کند. 
این گروه تحقیقاتی با استفاده از لایه نازک تک بلوری )PMN-PT( این نانوژنراتور 
انعطاف پذیر با کارایی بالا را تولید کردند که قادر است ولتاژ 8. 2 ولت و جریان 0. 22 
میلی آمپر را با حرکت بدن ایجاد کند. این مقدار انرژی برای تحریک قلب موش کافی است. 
جی لی از محققان این پروژه می گوید: برای اهداف پزشکی، این یافته اخیر ما می تواند 
بسیار سودمند باشد. از این نانوژنراتور می توان برای تأمین انرژی ضربان ساز ها استفاده کرد 
و مانع از حمله قلبی مجدد شد. همچنین از این ابزار می توان برای تأمین انرژی ادوات قابل 

کاشت مختلف در بدن استفاده کرد.

 ساخت خودرویی جدید برای افراد معلول
مهندسان جمهوری چک خودرویی برای افراد معلول ساخته اند که به آنها 
اجازه می دهد با صندلی چرخدار داخل خودرو روند و بدون کمک دیگران از 

آن خارج شوند.
بردن صندلی  کنند  می  استفاده  از صندلی چرخدار  که  معلولانی  از  بسیاری   

چرخدارشان داخل خودرو بدون کمک دیگران برایشان مشکل بزرگی است.
این خودرو جدید که »البی« نام دارد با استفاده از یک کنترل از راه دور به آسانی باز 
می شود و صندلی چرخدار با استفاده از یک سطح شیب دار داخل خودرو می شود، 
سپس صندلی چرخدار در داخل خودرو مهار شده و درها بسته می شوند.»لادیسلاو 
برزدیل« مدیر پروژه خودرو البی می گوید: طراحی و توسعه نهایی ویژگی های مختلف 
و عناصر ایمنی خودرو سه سال طول کشید.خودروی البی 248 سانتی متر طول و 
133 سانتی متر عرض دارد که این امکان را فراهم می کند که خودرو در فضاهای 
تنگ و باریک از جلو پارک شده و راننده به طور مستقیم به پیاده رو دسترسی داشته 
باشند.وزن این خودرو 400 کیلوگرم است و می توان چمدان کوچکی را در آن جای 
داد. سرعت البی می تواند تا 80 کیلومتر در ساعت برسد.مهندسان چک قصد دارند 
خودروی »البی« را بطور انبوه تولید کنند.آزمون های رانندگی این خودرو به اتمام 

رسیده و اجازه تردد در جاده ها را چهار سال پیش بدست آورده است.

تولید نانوذرات پوشش دار
 با قابلیت نفوذ به درون سلول

وسطای تابستونه و فصل رسیدن ذرت. یه گشتی که در بازار میوه و تره بار بزنید 
حتما میتونید این روز ها بلال تهیه کنید. با خوندن این مطلب حتما به فکر تهیه 
ذرت و استفاده از اون خواهید افتاد. ذرت ابتدا در مکزیک و قسمتهایی از قاره آمریکا 
بوده و کم کم به کشور های دیگه منتقل شده. این گیاه کاربرد های بسیار زیادی در 
آشپزی داره و در بسیاری از غذا ها چه به صورت کامل و پخته شده و چه به صورت 
آرد یا نشاسته مورد مصرف قرار میگیره. احتمالا خیلی از شما هم تاحالا از ذرت در 
انواع سالاد ها استفاده کردید. این گیاه خواص خیلی عالی داره که در این مطلب در 

موردش صحبت میکنیم.
2nafare.com: یه گشتی که در بازار میوه و تره بار بزنید حتما میتونید این 
روز ها بلال تهیه کنید. با خوندن این مطلب حتما به فکر تهیه ذرت و استفاده از 
اون خواهید افتاد. ذرت ابتدا در مکزیک و قسمتهایی از قاره آمریکا بوده و کم کم به 
کشور های دیگه منتقل شده. این گیاه کاربرد های بسیار زیادی در آشپزی داره و 
در بسیاری از غذا ها چه به صورت کامل و پخته شده و چه به صورت آرد یا نشاسته 
مورد مصرف قرار میگیره. احتمالا خیلی از شما هم تاحالا از ذرت در انواع سالاد ها 
استفاده کردید. این گیاه خواص خیلی عالی داره که در این مطلب در موردش 

صحبت میکنیم.
خواص کلی ذرت

ذرت به طور کلی حاوی قند بیشتری نسبت به دیگر سبزیجات هست. ذرت با 
فلانوئید ها و آنتی اکسیدان هایی مثل بتاکاروتن میتونه موثر در پیشگیری انواع 
بیماری ها و سرطان ها باشه. همچنین حاوی ویتامین های A و B6 هست. این 
گیاه بسیار عالی برای بیماری های پوستی هست و باعث حفاظت پوست در برابر 
بیماری ها میشه. این گیاه عالی میتونه دارویی برای کنترل دیابت باشه. از بیماریهای 

قلبی و عروقی نیز جلوگیری میکنه.
میزان 18 درصد ذرت رو فیبر تشکیل میده که بسیار موثر در پیشگیری و 

رفع بیماریهای گوارشی مثل یبوست هست و از ابتلا به سرطان روده نیز 
جلوگیری میکنه.

همچنین ذرت سرشار از ویتامین های مختلفه که درسلامتی 
بسیار موثر هستند. از طرفی  مواد معدنی همچون فسفر، 

منیزیم، منگنز، روی، آهن، مس همگی در ذرت یافت 
میشود.

ذرت یک منبع غنی از آنتی اکسیدان هاست 
که بسیار موثر در مبارزه با رادیکال های 

آزاد ایجاد کننده سرطان هستند.

معمولا از متخصصان تغذیه شنیده میشه که با پخت و پز، از خواص سبزیجات و 
میوه ها کاسته میشه. یک مطالعه نشون میده که پختن ذرت در دمای 115 درجه 

فارنهایت به مدت 25 دقیقه میتونه باعث افزایش خواصش هم بشه.
ذرت موثر در حفظ سلامت قلب

روغن ذرت باعث کاهش کلسترول و در نتیجه کاهش خطر ابتلا به بیماری های 
قلبی و عروقی میشه. همچنین مصرف این روغن بهترین راه برای حفظ سلامت قلبه. 
به این دلیل که ذرت دارای یک ترکیب مطلوب از اسد چرب مشتق شده است که 
اجازه میده تا اسید های چرب امگا 3 باعث از تخریب کلسترول های بد و جایگزین 

اونها بشن. این موضوع باعث کاهش حملات قلبی و سکته مغزی میشه.
پیشگیری از کم خونی

ویتامین B12 و اسید فولیک موجود در ذرت باعث جلوگیری از کم خونی ناشی از 
کمبود ویتامین ها میشه. همچنین ذرت دارای سطح قابل توجهی از آهنه که یکی از 

مواد معدنی ضروری برای تشکیل سلول های قرمز خون به شمار میاد.
ذرت زرد منبع غنی از بتاکاروتن هست که به شکل ویتامین A در بدن نمود پیدا 

میکنه. این ویتامین بسیار موثر در قدرت بینایی و همچنین طراوت پوست هست.
هشدار: درسته که در بالا گفتیم روغن ذرت میتونه باعث کاهش خطر ابتلا به 
بیماری های قلبی و عروقی بشه ولی باید توجه داشته باشیم که ذرت حاوی مقدار 
زیادی از اسید های چربه بنابر این برای افرادی که در حال حاضر دارای بیماری های 
قلبی هستند، ذرت اضافی و یا مصرف بیش از حد روغن ذرت میتونه خطر ساز باشه.

به طور کلی هر چیزی بیشتر از حد نیاز میتونه خطر ساز باشه و برای بدن مضر 
مقدار مصرف حتی سبزیجات هم دق کنیم.باشه. پس باید در 

فصل ذرته و توصیه میکنم ذرت تازه تهیه 
کنید و دون کنید. هم بپزید و تازه مصرف 
کنید و هم مقداری کنسرو و یا فریز کنید تا 

بعد ها استفاده کنید.

میدونی ذرت چه خواصی داره؟

شنبه -بیست و دوم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3534



اجتماعی6

صدور هشت میلیون کارت هوشمند سربازی؛

درخواست سازمان وظیفه 
از متقاضیان تعویض کارت

جانشین رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا از صدور قریب به هشت 
میلیون کارت پایان خدمت و معافیت هوشمند خبر داد.

سردار ابراهیم کریمی، با اشاره به روند تعویض کارت های معافیت و پایان 
خدمت کاغذی با کارت های هوشمند، خاطرنشان کرد: از زمان آغاز اجرای طرح 
تعویض، تا کنون قریب به هشت میلیون کارت هوشمند پایان خدمت و معافیت 

از سربازی صادر شده است.
وی با اشاره به تمدید مهلت تعویض کارت های قدیمی تا پایان امسال از 
متقاضیان تعویض کارت های پایان خدمت خواست تا برای تعویض کارت های 
خود هرچه زودتر به دفاتر پلیس + 10 مراجعه کرده و از موکول کردن آن به 

روزهای پایانی سال خودداری کنند.
جانشین رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا با بیان اینکه کارت های معافیت 
قدیمی از درجه اعتبار ساقط شده است، اظهارکرد: با این وجود همچنان تعویض 
این کارت ها انجام می شود و پس از اتمام مهلت مقرر، کارت های پایان خدمت نیز 

از درجه اعتبار ساقط می شود.
کریمی با بیان اینکه دارندگان کارت های معافیت و پایان خدمت سالهای 60 به 
بعد باید برای تعویض کارت خود اقدام کنند، به ایسنا گفت: جلوگیری از جعل، 
تجمیع اطلاعات به شکل هوشمند، یکسان سازی کارت ها و ... از مزایای طرح 
تعویض کارت های قدیمی پایان خدمت و معافیت سربازی با کارت های هوشمند 

است.

قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر؛
افزایش مصرف روانگردانها 

قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر گفت: 435 هزار میلیارد دلار 
حاصل تجارت موادمخدر در جهان است که 3000 میلیارد دلار آن سهم ایران 

است.
علیرضا جزینی در هشتمین کنگره دانش اعتیاد که  در سالن همایش های رازی برگزار 
شد، افزود: براساس آمار سال 2014، 242 میلیون نفر در جهان یک بار مصرف موادمخدر 
را تجربه کردند. 10 هزار نفر در چرخه قاچاق موادمخدر نقش دارند. 210 هزار نفر براثر 
مصرف موادمخدر فوت کرده اند. 1600 تا 2 هزار میلیارد دلار گردش مالی حاصل از 

موادمخدر در کنار مواردی مانند تجارت اسلحه و توریست است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر موضوع اصلی روانگردان هاست، اظهار کرد: روانگردان ها 
بعد از تریاک بالاترین مصرف موادمخدر را با 26 درصد به خود اختصاص می دهند به 

گونه ای که از سه درصد در سال 86 به 26 درصد افزایش یافته است.
قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر با اشاره به دلایل افزایش مصرف روانگردان ها 
اظهار کرد: آسان بودن ساخت مواد روانگردان، شایعات بی مورد در زمینه مصرف مواد 

صنعتی جامعه را دچار بحران می کند.
جزینی افزود: مواد روانگردان به راحتی مصرف می شود و به افراد گفته می شود که با 
مصرف این مواد احساس بسیار خوبی پیدا می کنید بدون آنکه عوارضی در پی داشته 
باشد و موجب اعتیاد فرد شود. توجه به این تبلیغات فاجعه است، بنابراین افزایش دانش 
و آگاه سازی مردم در زمینه مواد روانگردان یکی از موضوعات مهم است که لازم است به 

آن توجه شود.
وی اظهار کرد: 20 درصد از معتادان می توانند بهبود یابند.

قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر گفت: از سال 87 تا 91 در حوزه علوم 
اجتماعی فقط 3.8 درصد از تحقیقات مربوط به حوزه علوم اجتماعی بوده اما سهم حوزه 

علوم بهداشتی 68 درصد بوده است بنابراین علوم اجتماعی مغفول واقع شده اند.
جزینی با اشاره به فعالیت های ستاد مبارزه با موادمخدر اظهار کرد: انجام 86 پژوهش، 
حمایت از 266 پایان نامه، انتشار 38 شماره فصل نامه علمی پژوهشی، اقدام برای انتشار 

نشریه سلامت اجتماعی از جمله تلاش های صورت گرفته است.
وی افزود: 202 عنوان تحقیقاتی ثبت کرده ایم. علاوه بر آن با 20 دانشگاه تفاهم نامه امضا 
کرده ایم و در حال حاضر 2200 نفر در مقطع کارشناسی و 20 نفر در مقطع کارشناسی 

ارشد در حوزه پیشگیری از اعتیاد در حال تحصیل هستند.
قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر ابراز امیدواری کرد: تعداد متخصصان طب 
اعتیاد افزایش یابد. علاوه بر آن بانک اطلاعاتی منسجمی تشکیل و اجتماعی کردن مبارزه 

با موادمخدر جدی گرفته شود.

انتقاد یک استاد دانشگاه
 از کیفیت آموزش های بدو ازدواج

عضو هیات علمی دانشگاه پیام نور ایلام از کیفیت آموزش های بدو ازدواج 
انتقاد کرد.

امیر عبدالحسینی اظهار کرد: کسانی که می خواهند ازدواج کنند 2 تا 4 ساعت 
آموزش و مشاوره ازدواج می بینند و یک نفر برای زوجین سخنرانی می کند که معلوم 
نیست روان شناس است یا مشاور، اما در کل این جلسه متاسفانه صوری است و بعضا  

در حدود یک ساعت هم تمام می شود.
عضو هیئت علمی دانشگاه پیام نور ایلام با بیان اینکه 43 تا 47 درصد طلاق ها در 
5 سال آغاز زندگی زوجین شکل می گیرد، تصریح کرد: محدوده سنی زوجینی که 
طلاق می گیرند بین 19 تا 29 سال است و برخی هم با دارا بودن یک یا 2 فرزند تن 

به جدایی داده اند.
عضو نظام روان شناسی و مشاوره استان ایلام یکی از دلایل این مشکل را عدم 
آگاهی و هماهنگی مسئولان با نظام روان شناسی و سازمان های مشابه دانست و گفت: 
ما پیشنهاد داده ایم به جای 2 تا 4 ساعت آموزش که قبل از مراسم عقد رسمی انجام 
می شود ، این سازمان حدود 12 ساعت کار مشاوره ای برای کسب مهارت های زندگی 
در قالب فیلم و بسته های آموزشی انجام دهد و 2 سال این آموزش ها تداوم داشته 
باشد و هر زوج تحت نظر یک روان شناس یا مشاور خانواده باشند تا با راهنمایی آنها 

زندگی زوجین از سال اول مستحکم شود.
عبدالحسینی تصریح کرد: اگر سال اول زندگی مشترک اعتماد زوجین به هم 
شکل گیرد، این زندگی دوام پیدا می کند، چون خیلی از مشکلات سال اول زندگی 
به این دلیل است که زوجین آگاهی لازم را ندارند و اگر مسئولان این فرصت را فراهم 
کنند و طرح جامع روان شناس خانواده اجرا شود، بسیاری از زندگی ها به طلاق منجر 

نمی شود.
عضو هیئت علمی دانشگاه پیام نور ایلام تصریح کرد: اگر این طرح اجرا شود یک زوج 
بعد از هر سئوال به مشاور خانوادگی خود مراجعه می کند، نه بعد از اینکه مشکلات 
حاد شده و راهی جز جدایی باقی نمی ماند . این در حالی است که زوجین در مشاوره 

گرفتن ها مهارت های زندگی را کسب می کنند.
عضو سازمان نظام روان شناسی و مشاوره استان ایلام با بیان اینکه طلاق در استان 
زمینه ساز خشونت علیه زنان، نزاع های دسته جمعی و خشونت علیه زنان شده است 
، گفت: طرح جامع روان شناس خانواده می تواند این مشکلات را حل کند و از نیروی 
کافی و مجرب در این زمینه هم برخوردار است، پس لازم است مسئولان استان این 
وظیفه  ذاتی را از سازمان روان شناسی و مشاوره سلب نکنند و با اعتماد به این مرکز 

علمی زمینه کاهش آسیب های اجتماعی را فراهم کنند.

چطور کیف و کفش و لباس فرزندمان را
 برای مدرسه، نو کنیم؟

 فصل بازگشایی مدارس، نزدیک است و حتما شما پدرها و مادرها، به 
فکر افتاده اید تا ملزومات فرزندتان را برای بازگشت به مدرسه یا حتی آغاز 

مدرسه فراهم کنید.
چطور کیف و کفش فرزندمان را برای مدرسه، نو کنیم؟

روی سخنم با والدینی است که فرزند کلاس اولی ندارند و می خواهند کودک شان، 
بعضی از وسایل سال گذشته تحصیلی یا حتی فعلی خود را استفاده کند، اما مجاب 
کردن کودکان برای استفاده از وسایل تکراری، آن هم در آغاز سال تحصیلی که 

همه چیز، بوی نویی و تازگی می دهد، کار سختی است؛ اما تلاش خود را بکنید.
پیشنهاد ما در مورد کیف و کفش بچه  هاست؛ کیف هایی که معمولا در پایان سال، 
هنوزم هم قابل استفاده هستند و فقط کمی، رنگ باخته  اند و کفش  هایی که الان 
هم فرزندتان می  پوشد و مدت زیادی، از عمر آن ها نگذشته، اما چهره کفش، برایش 

تکراری شده است.
 راه کار :

راه حل هر دو مورد، استفاده از تکنیک  های نقاشی و اکسسوری است. ابتدا، در 
مورد کیف های رنگ ورورفته  اما سالم و قابل استفاده صحبت می کنیم. بچه  های ما، 
هر کدام، گرایش فکری خاصی دارند و اغلب، به شخصیت های کارتونی متناسب با 

سن شان، علاقه  مند هستند.
شما می توانید با مشورت و هم کاری با فرزندتان، تصویر مورد علاقه وی را پرینت 
بگیرید و روی کیف یا کوله پشتی او کپی کنید و با رنگ های اکرلیک، آن ها را زنده 

کنید.
بهتر است قسمت رنگ کاری را به کودکان واگذار کنید تا انگیزه بیش تری برای 
خلاقیت و نشاط در وی ایجاد کنید. مراقب باشید که تا رنگ ها خشک نشده اند، 
از کیف استفاده نکنید. هم چنین شما می توانید با آویزان کردن جاکلیدی ها و 

عروسک های کارتونی آماده در بازار، زیبایی دوباره ای به کیف آن ها ببخشید.
این قانون را می توانید در مورد کفش کودک تان نیز اجرا کنید؛ با این تفاوت که از 
تصاویر بسیار ظریف و کوچک، مانند ستاره، ماه، گل، قلب و...، برای کفش استفاده 
کنید. هم چنین اگر کفش آن ها بنددار است، بندهای رنگی و شاد را فراموش نکنید.

نکته :
- قبل از هر کاری، کیف و کفش مورد نظر را بشویید و بگذارید کاملا خشک شود.

- رنگ های اکرلیک را می توانید از لوازم التحریرفروشی  ها تهیه کنید. با این که آب، 
حلال رنگ های اکرلیک است، اما این رنگ ها، در مقابل شست و شو، مقاوم هستند.

چه مقنعه ای برای دخترمان بهتر است؟
مقنعه، پوشش مدارس دخترانه کشور ماست؛ پوششی که معمولا سر و گردن را 
می پوشاند و بلندی آن، تا پایین سینه می آید. این پوشش، در سه نوع مختلف در 
بوتیک های لباس مدرسه یا روسری فروشی، ارایه می شود. معمولا مقنعه، در سه نوع 
چانه دار، کله قندی و بنددار یا گره ای ارایه می شود. والدین باید برای تهیه مقنعه، به 

سه مورد مدل، رنگ و جنس آن اهمیت بدهند.
معمولا مدارس، مدل و رنگ مقنعه را از قبل، به والدین اعلام می کنند، اما اگر 
شما، حق انتخاب دارید، بهتر است برای فرزندتان که در دوره ابتدایی است، از مقنعه 
چانه دار با کش استفاده کنید؛ چون در این مقطع سنی، مرتب نگه داشتن مدل 
کله قندی یا گره ای، برای کودکانی که هنوز مرحله بازیگوشی را نگذرانده اند، کمی 
دشوار است. مدل کله قندی و گره دار، برای کودکان دوره راهنمایی و بالاتر، مناسب 

است.
در مورد رنگ، پس از تصمیم گیری مدارس، می توانید از پارچه های چهارخانه، برای 
تزیین روی مقنعه، استفاده کنید. برای مثال، یک تل از پارچه های چهارخانه، بالای 

مقنعه بدوزید یا گل های کوچکی را پایین آن، نقاشی کنید.
 جنس پارچه ای که برای مقنعه استفاده می شود، معمولا نخ است؛ مگر در مواردی 
که از پارچه های کرپ استفاده می شود. توصیه می شود هرگز، برای فرزندان تان، از 
پارچه هایی که درصد نایلون شان بالاست، به خصوص مقنعه های بافت زمستانی، 

استفاده نکنید.
این مواد، به شدت، به موهای کودکان آسیب می رسانند. شما می توانید با تغییر 
فصل، فقط ضخامت پارچه را تغییر دهید و برای فصل های گرم و سرد، دو نوع 

مقنعه تهیه کنید.
چه بلوزی برای پسرمان بهتر است؟

پسران کوچک، وقتی به مدرسه می روند، یک باره، به چشم والدین، بزرگ مرد 
می شوند. دست از آن تی شرت های رنگانگ با طرح های کودکانه و شلوارهای کوتاه 

برمی دارند و لباس های جدی و شلوار های رسمی، به تن می کنند.
پسرک های  برای  آن،  پوشیدن  که  دارند  مخصوص  لباس  مدارس،  از  بعضی 
پرجنب وجوش، هم مزیت دارد و هم عیب! مزیت آن، یادگیری نظم و انضباط و 

مشخص بودن لباس مدرسه کودک است. 
عیب آن هم فراموش کردن مراتب لباس پوشیدن و یکنواختی آن است. خیلی از 
مدارس هم لباس پوشیدن جمعی را رعایت نمی کنند، اما قواعدی را برای پوشش 
وضع می کنند؛ مانند پوشیدن لباس های تقریبا رسمی. بخشی از این لباس پوشیدن، 

مربوط به بلوزهای مردانه ای است که پسران می پوشند.
چند نکته را در مورد خرید این لباس ها، باید در نظر بگیرید. اول از همه، مدل بلوز 

است که بیش تر تنوع آن، در مدل یقه، مانند یقه مردانه یا سه سانتی است.
 دومین نکته، مربوط به طرح و رنگ آن است. بهتر باز هم از رنگ های شاد و 
طرح های چهارخانه استفاده کنید تا سن و سال لباس را حفظ کنید و بچه ها را 

بیش تر از سن شان نشان ندهید.
سومین نکته، مربوط به جنس این پیراهن هاست. درست است که پسران، به دلیل 
پوشیدن زیرپیراهن، بدن شان در تماس مستقیم با پیراهن نیست، اما سعی کنید از 

خریدن جنس های نایلونی، پرهیز کنید.

آیا می دانید چطور می توانید بدون احتمال خطر به موفقیت برسید؟
 آیا شما به موفقیت بدون خطر باور دارید؟ وارن بافت ) Warren Buffett(، که با لقب باهوش 
اوماها یا دانشمند اوماها نامیده می شود، یک سرمایه گذار، تاجر و یک انسان خیرخواه و بشردوست 
است. نقل قول جالبی از »وارن بافت« در مورد چگونگی در نظر گرفتن و مواجهه با خطر وجود دارد.

رمز موفقیت بدون خطر
او هیچ گاه خطر را نپذیرفت و در انجام کارهای خود و برای رسیدن به این نتایج ساده همواره از 
خطر اجتناب کرده است. او می گوید: »من وزنه سنگین خود را همواره با اطمینان در جایی قرار 
می دهم.« اگر شما چنین کاری را انجام دهید، هیچ خطری بر شما اثر نخواهد داشت. در بیشتر 
موارد اگر شما ندانید که چه کار می کنید، احساس خطر می کنید. جالب است، نه؟ این مطلب شبیه 
به نظریه ای است که »مالکوم گلدون« در این باره نوشته است. گلدون معتقد است که کارآفرینان 
موفق، بر خلاف چیزی که رایج است، به طور معمول خطر را نمی پذیرند. در عوض آن ها به دنبال 
»راه مطمئن« می گردند، چیزی که می تواند با حداقل عدم قطعیت، آن ها را به موفقیت برساند. 
آگاهی از نظریه »بافت« و نظریه های شبیه آن می تواند خیلی جالب باشد. آیا این نظریه ها صحیح 

است؟ آیا چنین چیزی به عنوان موفقیت بدون احتمال خطر در واقعیت وجود دارد؟
در اینجا به 5 اصل موفقیت بدون خطر از نظر بافت می پردازیم:

صلاحیت و شایستگی خود را بازسازی کنید
خطر عموم از آنجایی سرچشمه می گیرد که شما نمی دانید به طور دقیق چه کاری را انجام 
می دهید. بنابراین ضروری است که شما در زمینه هایی که علاقه دارید، شایستگی خود را از نو 

بسازید. برای انجام این کار بهتر است از یک مربی کمک بگیرید )بافت از شاگردان بنیامین 
گراهام بوده است(؛ شما همچنین می توانید با خواندن کتاب یا صحبت کردن با مردم 

بگیرید. نکته مهم این است که شما باید دانش خود را در این مهارت را یاد 

دنیای واقعی، آزمایش کنید. این کار بازخورد لازم برای سرعت بخشیدن به بازسازی صلاحیت و 
شایستگی را به شما می دهد.

هرگز از دایره صلاحیت خود خارج نشوید
هر کس یک دایره صلاحیت دارد. شما باید این دایره را بشناسید و بدانید که خارج شدن از 
حریم این دایره مجاز نیست. برای نمونه، بافت هرگز در شرکت های فن آوری سرمایه گذاری نکرد؛ 
به این دلیل که درکی از این نوع شرکت ها نداشت. حتی در رشد دات کام، هنگامی که همه افراد 
به سرعت شروع به خرید سهام تکنولوژی کرده بودند، او بی پیرایه باقی ماند. انجام کارهایی خارج 
از صلاحیت و شایستگی شما سبب بالا رفتن احتمال خطر و در نتیجه شکست شما خواهد شد.

بر احساسات خود مسلط شوید
ممکن است تعجب کنید که اگر افراد نمی دانند که چه کاری می کنند، پس به چه علت این 
کارها را انجام می دهند؟ پاسخ این است که آن ها نمی توانند احساسات خود را کنترل کنند. دو 

احساس اولیه در کار وجود دارد که در اینجا به آن ها اشاره می کنیم:
یکی از این احساسات، احساس حرص و طمع است. هنگامی که آن ها مشاهده می کنند افراد 
دیگر از راه تجارت سود و منفعت به دست می آورند، حرص و طمع آن ها را به پیروی از جمعیت 
وا می دارد، حتی اگر این افراد ندانند که چه کاری می کنند. همچنین هنگامی که مشاهده می کنند 
که جمعیت زیادی از چیزی اجتناب می کنند، این افراد نیز به دلیل ترس خود از آن کار دوری 
می کنند. احساسات شما سبب می شود که کاری را انجام دهید که از آن آگاهی ندارید؛ به همین 

دلیل تسلط و مدیریت احساسات تان امری ضروری است.
موظف به انجام تکلیف تان باشید

مقداری زمان می برد تا شما بتوانید چشم انداز مناسبی در مورد کسب و کار به دست 
آورید. در مورد »بافت«؛ او تجزیه و تحلیل جنبه های مختلف کسب و کار 
از قبیل عملکرد اقتصادی، تیم مدیریت، سابقه و... را مورد بررسی قرار 
داد. تنها پس از انجام این پژوهش ها او می توانست مطمئن باشد که یک 

کسب و کار سودمند است یا خیر.
به طور مشابه، شما برای به دست آوردن مهارت و استفاده از فرصت های 

به دست آمده در طول زندگی خود، نیاز دارید تکالیفی انجام دهید.
صبور باشید

این مورد نیز با تسلط بر احساسات  خودتان مرتبط است. اما باید به 
این مورد، نگاه عمیق تری بیندازیم. صبر یک درس مهم است که باید از 
وارن بافت یاد بگیریم. وارن بافت می گوید یکی از نقاط قوت شرکتش، 
عجیب بودن و عدم فعالیت آن است. دیگر مدیران اغلب »معتاد« به 
فعالیت هستند که سبب می شود تجارت بسیاری از سهام آن ها متوسط 
باشد. از سوی دیگر، بافت برای به دست آوردن فرصت های مناسب در 
آینده به اندازه کافی صبور است. این یکی از دلایل مهمی است که اغلب 
افراد از آن اطلاعی ندارند: این افراد عموم به اندازه کافی و طولانی مدت 
نمی توانند صبر کنند. حرص و طمع )برای به دست آوردن 
سود سریع( یا ترس )از این که وجهه خوبی در مقابل مردم 
نداشته باشند(، با این افراد بازی می کند و به بالا رفتن 

احتمال خطر در انجام امورشان منجر می شود.
دفعه بعد که احتمال وجود خطر در کاری برای تان وجود 

داشت، برای یک لحظه توقف کنید و پرسش های زیر را از خود بپرسید:
آیا می دانم که چه کاری را انجام می دهم؟
آیا این کار در دایره صلاحیت من است؟

آیا من به اندازه کافی در این زمینه تمرین انجام داده ام؟
آیا می توانم بر احساساتم تسلط کافی داشته باشم؟

آیا حرص و طمع و ترس می تواند رویه کار مرا تغییر دهد؟
    آیا بی صبر و بی تاب هستم؟

اگر صادقانه به این پرسش ها پاسخ دهید، می توانید از بروز خیلی 
از مشکلات در زندگی تان جلوگیری کنید.

موفق شدن، بدون خطر کردن؟

روابط عمومی و بازاریابی دو حوزه ای 
هستند که تا مدت ها پیش عملکرد 
آنها در داخل سازمان ها به عنوان نقطه 
مقابل هم و متفاوت از یکدیگر در نظر 
گرفته می شد به ویژه در اموری مانند 
بودجه، تشکیلات و اختصاص اعتبار 
که نگرانی بیشتری در مورد آنها وجود 

داشت.
شاید در نتیجه تغییرات همزمان ایجاد 
شده درعادات فناوری شخصی و کاهش 
سازمان های خبری سنتی، درک این مساله 
روابط  و  می شود  تمام  کجا  بازاریابی  که 
دشوارتر  می شود،  شروع  کجا  از  عمومی 
شده باشد. عناوین شغلی فعلی شاهد خوبی 

برای این تیرگی و ابهام هستند.
برای اینکه به درجه ای از وضوح و روشنی 
 PR یابیم،  دست  مساله  این  مورد  در 
News از کاربران خود درباره تعریف آنها 
از بازاریابی  و روابط عمومی و تفاوت بین 
آنها پرسش نمود. بیشتر پاسخ های اجتماع 
کاربران به سوال مطرح شده در امتداد این 
گفته بود که » همه چیز در بازاریابی درباره 
محصول است و همه چیز در روابط عمومی 

درباره روابط میان افراد.
تصور ما این است که بسیاری از بازاریابان 
)و  عمومی  ها  روابط  اندرکاران  دست  و 
کسانی که رسما بر هر دو موضوع احاطه 
دارند( با این نوع گفته ها و نظرات مطرح 
شده موافق نباشند اما تغییرات پیرامون 
همان موضوع هایی است که گفته می شود. 
پاسخ های ذیل بیان برخی تفاوت ها میان 

روابط عمومی و بازاریابی است:
- روابط عمومی تمایل در به کاربردن 
نام  یک  از  آگاهی  ایجاد  برای  رسانه ها 

تجاری در بین مخاطبان است. درحالیکه 
پیام های  از  گسترده ای  طیف  بازاریابی 
مشتریان هدف که به معنی در خواست 

انجام فعالیت است را پوشش می دهد.
و  تجارت  با  است  برابر  بازاریابی   -
فروش گرایی. روابط عمومی برابر است با 

عمومی گرایی.
- بازاریابی درباره فروش و نیاز به محصول 
است. روابط عمومی درباره ایجاد جمعیت 

در اطراف محصول.
- روابط عمومی تعامل دوسویه با مردم 
است. بازاریابی پیام های محتواگرایی است 
کنندگان  مصرف  بر  می کند  تلاش  که 

حاکم شود.

- در حیات سازمان ها، بازاریابی به فروش 
برای هر چیز  می رساند و روابط عمومی 

دیگر است.
- همه چیز در بازاریابی درباره محصول 
است. همه چیز در روابط عمومی درباره 

روابط.
- بازاریابی توسعه استراتژی نام تجاری 
عمومی،  روابط  درحالیکه  است  محصول 
روابط رسانه ای برای اجرای استراتژی های 

بازاریابی است.
- بازاریابی یعنی اینکه شما می خواهید 
روابط  ببیند.  چگونه  را  محصولتان  دنیا 
عمومی یعنی اینکه در واقع دنیا محصول 

شما را چگونه می بیند.

- بازاریابی متن نمایشنامه است و روابط 
عمومی یک فیلم است.

- بازاریابی مواد تشکیل دهنده است و 
روابط عمومی کیک های به نمایش گذاشته 

شده در پشت ویترین.
پرداخت  آن  برای  شما  بازاریابی:   -
آن  برای  شما  عمومی:  روابط  می کنید. 

درخواست می کنید.
افراد  بر گشودن کیف پول  بازاریابی   -
متمرکز است. روابط عمومی بر راه یافتن 

در قلب و مغز افراد متمرکز است.
- بازاریابی درمونولوگ )تک گویی( است 

و روابط عمومی در گفتگو و دیالوگ.
را  واقعه  و  چشم انداز  خلق  بازاریابی   -
فراهم می آورد درحالیکه روابط عمومی به 
ایجاد روابط با دیگران می پردازد به طوریکه 
آنها می توانند داستان را از نقطه نظر خود 

بیان کنند.
- بازاریابی یک ارتباط یک سویه و روابط 

عمومی یک ارتباط دو سویه است.
بازاریابی و روابط عمومی تلاش های   -
ارتباطی هستند که برای افزایش کسب و 
کار و ترویج یک نام تجاری طراحی شده اند 
اما اهداف اصلی آنها یکسان نیست. بازاریابی 
بر بازار و فروش تمرکز دارد و روابط عمومی 
بر ارتباط و اعتماد بین افراد. بنابراین هر دو 
در شاخصه های موفقیت با یکدیگر متفاوت 

هستند.
اگرچه این موارد به عنوان وجوه افتراق 
برشمرده  بازاریابی  و  عمومی  روابط  بین 
شد اما آنچه واضح است اینکه هر دو باید 
برای به حداکثر رساندن آگاهی مخاطب 
از نام تجاری و هدایت نسل ها، همدیگر را 

حمایت کرده و به یکدیگر استناد نمایند.

  مطالعات مختلف نشان داده است که 20 تا 40 
درصد افرادی که با استرس های روانی و اضطراب 
هستند،  روبه رو  کاری  محیط های  در  هیجان  و 
به طور مداوم به پزشکان عمومی و یا کلینیک های 
می کنند.  مراجعه  کار  طب  پزشکان  تخصصی 
کشورهای  در  شده  انجام  تحقیقات  همچنین 
مختلف میزان کاهش انگیزه کاری بر اثر استرس 
را 48درصد، کاهش انرژی را 53 درصد و اختلالات 

خواب را ۶0 درصد اعلام کرده اند.
این آمار، در کشورهای دنیا مشکلات ناشی  بر اساس 
از نبود بهداشت روانی در حال افزایش است، طوری که 
افسردگی،  مثل  از مشکلاتی  نفر  یک  کارگر  هر 10  از 
اضطراب، استرس های ناشی از خستگی و خشونت رنج 
می برد که در نهایت ممکن است به بیکاری و بستری 

شدن فرد منجر شود. همچنین در کشورهای صنعتی 
مثل کشورهای اروپایی استرس های محیط کار بر بیش 
از یک سوم کارگران اثر می گذارد. چنین استرس هایی به 
عنوان عامل اصلی گریز از کار و راندمان پایین کارگران 

شناخته شده  است.

به گفته روانشناسان، نبود آشفتگی در ذهن و روان فرد 
معادل بهداشت روانی است اما بهداشت روانی چیزی بیش 
از این تعریف شده است. در واقع بهداشت روانی، سلامت 
روانی و اجتماعی فرد مطابق با فرهنگ محیط و جامعه 
است.به گفته روانشناسان، بهداشت روانی یا نبود آن، حالتی 
فراگیر است که در محیط های کاری یا خارج از آن وجود 
دارد. از این رو با توجه به استرس های مختلفی که موجب 
تهدید و به مخاطره افتادن بهداشت روانی فرد در محیط 

کار می شود همچنین با توجه به زمان زیادی که کارگر در 
محیط کار می گذراند، توجه به مسأله بهداشت روانی بسیار 

حائز اهمیت است.
 یک کارگر معمولی به طور متوسط 06 درصد از ساعات 
بیداری خود را در محل کار می گذراند. از طرفی عوامل 
استرس در محیط کار مثل تهدید، فشار جمعیت کاری، 
شرایط بد کاری، ناسازگاری بین افراد، خشونت، تبعیض و 

غیره بر تصمیم گیری های افراد تأثیر می گذارد.
پنج  را می توان در  اجتماعی مهم  روانی  فاکتورهای   
گروه: محیط فیزیکی کار، ماهیت خود شغل، زمان کار، 
نقش کارگران و تکنولوژی و صنایع جدید تقسیم کرد 
که می توانند به تنهایی یا در مجموع اثرات ویژه ای روی 
افراد بگذارند. بهداشت روانی همان سلامت فکر و قدرت 
سازگاری فرد با محیط و اطرافیان است، چون ما بر اساس 
می کنیم،  برخورد  مشکلات  با  خود  روانی  ویژگی های 
از این رو هرچه از سلامت روانی بیشتر برخوردار باشیم، 

بالطبع آسیب پذیری ما کمتر خواهد بود.
 مطالعات نشان داده است که بذر بیماری که از سوی 
تکنولوژی های جدید پاشیده شده، در حال جوانه زدن 
است. همچنین پژوهش هایی که روی شیفت های کاری 
انجام شده، بیانگر آن است که شیفت های کاری متعدد 
موجب بروز اختلالاتی در خواب و خواب آلودگی فرد هنگام 

کار می شود.
بهداشت روانی کارکنان در هر سازمان و مؤسسه از جمله 
مسائل مهمی است که باید به آن توجه شود و مدیران نیز 
باید به نیروی انسانی و تأمین امکانات رفاهی، خواسته ها و 
نیازهای آنها به عنوان عاملی برای افزایش کارایی و سطح 
بهره وری توجه کنند. ایجاد روابط مطلوب با محیط کار، 
ایجاد و ارتقای احساس مثبت در روابط کاری و در محیط 
کار و همچنین پیشگیری از فرسودگی شغلی از دیگر 

اهداف این طرح است.
به طور کلی با بهره گیری از برنامه ها و طرح های فوق برای 
حفظ بهداشت روانی بویژه در محیط کار باید همچنان از 
جسم خود مراقبت کرده و روح خود را مقاوم تر کنیم، چرا 
که ایجاد فرصت برای شکوفایی استعدادها، توانایی ها و 
کنار آمدن با خود و دیگران یکی از اهداف مهم و اساسی 

بهداشت روانی است.

تفاوت بازاریابی و روابط عمومی در چیست؟

مقابله با اضطراب در محیط کار

آگهی ابلاغ ماده 101 
آگهی ابلاغ ارزیابی کارشناسی پلاک ثبتی 1823/1/83 اصلی بخش 2 قم 

مربوط به پرونده کلاسه 900403001100003
بدین وسیله به آقای عبدالکریم مقدس زاده ،  فرزند  اله کرم ،  ش ش 
16 بدهکار سند رهنی  11148-1388/10/10 دفتر خانه 51 قم ابلاغ می 
گردد درخصوص پرونده اجرایی کلاسه فوق ، له : موسسه فرض الحسنه مهر 
بسیجیان ، و علیه :  آقای عبدالکریم مقدس و منصور رضا ئی حسب اعتراض 
آ قای منصور رضائی ، کارشناس رسمی دادگستری مهندس عباس صادقیان 
به عنوان کارشناس دوم انتخاب و طبق گزارش مورخ 1392/8/9 کارشناس 
پلاک ثبتی به شماره 1823/1/83 اصلی در بخش دو قم مورد وثیقه سند 
رهنی شماره 11148 تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 51 شهر قم 
استان قم به مبلغ 3/234/000/000 ریا ل ارزیابی گردیده. مراتب جهت اطلاع 

اعلام می گردد.
 ـمسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم  مهدی روز خوش 

آگهی تحدید حدود اختصاص
از  فرعی  بپلاک 391  یک باب ساختمان  تحدید حدود ششدانگ  چون 
 ـبعد از  10633 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم اراضی خیابان جمهوری 
کوچه 30که بنام علی بابائی فرزند اسمعیل میباشد، در جریان ثبت است که 
بعلت تبصره واحده ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل 
نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی و ارده 1/3192-93/6/19 تحدید 
حدود پلاک مذکور در روز یک شنبه مورخ 93/7/20 ساعت 8/5 الی 12 
صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا 
به مالکیت مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر 
در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس 
بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته 
و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25 متعرض ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست 

بمرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این اداره ارائه نماید.
جعفر کاظمی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

شنبه -بیست و دوم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3534



۷سیاســی شنبه - بیست و دوم شهریورماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3534

رئیس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری گفت: گفته اند که 
داعش به اربیل نزدیک شده است و احتمال حمله به ایران 
می دهند اما من بارها گفته ام که این گروه ها نمی فهمند اما 

اینقدر می فهمند که نباید با دم شیر بازی کرد. 
علی اکبر ناطق نوری روز پنج شنبه در شورای عالی اداری استان 
اصفهان با ابراز خوشحالی از سفر به اصفهان و دیدار با مدیران و 
نمایندگان مجلس این استان اظهار کرد: مسئله آب، مسئله کل کشور 
است به ویژه در سال جاری به مناطقی رفتم که شاید در 20 تا 30 

سال گذشته هیچ گاه آن ها را خشک ندیدم. 
ناطق نوری با بیان اینکه مقام معظم رهبری در صحت و سلامتی 
هستند، اضافه کرد: دو روز پیش خدمت مقام معظم رهبری شرفیاب 
شدم و ایشان را بسیار خوب یافتم حتی ایشان از آنچه که در تلویزیون 

می دیدم بهتر و شادمان تر بودند. 
وی با اشاره به پیشرفت های علمی ایران در زمینه های پزشکی 
تصریح کرد: با توجه به پیشرفت های علمی کشور انتظار نیز می رفت 
که اینگونه عمل ها به سرعت و خوب پیش برود. مقام معظم رهبری 
از همه مسئولین در عیادت استقبال کردند و ایشان خیلی خوب و 

سر حال هستند. 
رئیس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری با اشاره به قسم هایی که 
در قرآن آمده است گفت: در قسم هایی که در قرآن آمده دو اهمیت 
وجود دارد، یکی آنچه که خدا به آن قسم می خورد و یکی آنچه که 

خدا برای آن قسم می خورد و این دو مهم اند. 
ناطق نوری افزود: خدا در قرآن به امنیت و آرامش قسم می خورد 
که بسیار نعمت بزرگی است و ابراهیم وقتی خانه کعبه را می سازد از 

خدا می خواهد که شهر را ایمن و امن قرار دهد. 
وی با تاکید بر مسئله امنیت ادامه داد: بسیاری از نعمت ها را 
تا نداشته باشیم قدر نمی دانیم همچون نعمت چشم و سلامتی. 
نعمت ها را می توان به گونه های مختلف شکر کرد همچون شکر زبانی 

اما مراتب برتری نیز برای شکر نعمت ها وجود دارد. 
رئیس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری اضافه کرد: به برکت 
جمهوری اسلامی ایران امنیت در کشور وجود دارد. منطقه پر از 
آشوب است و توطئه های بسیاری انجام شده که هدف اصلی بسیاری 

از آن ها ایران است. 
ناطق نوری گفت: در زمان پیروزی انقلاب اسلامی بحث صدور 
انقلاب مطرح شد و استکبار و آمریکا از این مسئله به وحشت افتادند 
و بر اساس یک تحلیل غلط یک تصمیم غلط گرفتند که به ضرر 

خودشان و جهان شد. 
وی افزود: آن ها دیدند که رهبر انقلاب اسلامی رهبر یک حرکت 
مذهبی شیعه است بنابراین به این فکر افتادند که چرا رهبری یک 
کشور که شیعه است و جوانان که در سراسر جهان به انقلاب گرایش 

دارند به ایران گرایش پیدا کنند بنابراین به دنبال ایجاد یک آلترناتیو 
در مقابل ایران بودند. 

رئیس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری ادامه داد: برای اینکه 
انحصار را از ایران بگیرند طالبان را درست کردند. همه ما یادمان است 
که در گذشته وقتی به عربستان و سفر حج می رفتیم حتی کاسبان 
نیز از بحث سیاسی خودداری می کردند و اعراب و اهل سنت بحث 

سیاسی را حرام می دانستند. 
ناطق نوری با بیان اینکه طالبان را از دل یک جریان مذهبی راه 
انداخته اند اظهار کرد: از دل طالبان القاعده بیرون آمد و از القاعده، 
النصرة و در نهایت داعش بیرون آمد تا اینکه اکنون از دست استکبار 
نیز اینها در رفته است. آمریکایی ها چیزی را درست کرده اند و اکنون 
می بینند که آن ها ترمز ندارند و یک گروه تندرو بی حساب و کتاب 
راه انداخته اند. رئیس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری با اشاره به 
آشوب هایی که در منطقه وجود دارد افزود: داعش و دیگر گروه ها 
کشورهایی همچون عراق و یمن را به آشوب کشیده اند. این آشوب ها 
دامن همه را گرفته است. اکنون جوانان آمریکایی و اروپایی به داعش 
ملحق شده اند و زنان و دختران جوان آن ها به جهاد نکاحی می روند. 
وی با بیان اینکه سربریدن خبرنگار آمریکایی و حوادث دیگر در عراق 
آمریکایی ها را به وحشت انداخته است، ادامه داد: کشورهایی همچون 
آلمان و انگلیس نیز سخت گرفتار این مسئله شده اند. عربستان نیز 

فهمیده است که این گروه ها برایش یک مصیبت شده اند. در حالی 
که همه این گروه ها و توطئه ها را برای ایران درست کرده اند تا به ایران 
آسیب بزنند آن کشوری که در بین آتش منطقه در کمال امنیت و 
آرامش زندگی می کند ایران است. رئیس دفتر بازرسی مقام معظم 
رهبری اضافه کرد: امروز آمریکایی ها هم فهمیده اند که برای حل 
مسئله داعش باید متوسل به ایران شوند و علامت هایی را هم دارند 
می دهند. ناطق نوری با بیان اینکه آرامش در ایران یک نعمت است 
که معلول دو علت است اظهار کرد: فداکاری مردم در جنگ و خون 
شهدا یکی از دلایل امنیت در ایران است. برخی می گویند که داعش 
تا اربیل آمده و به ایران نزدیک شده است و ممکن است به ایران 
حمله کند اما من بارها گفته ام که این گروه ها نمی فهمند اما اینقدر 
می فهمند که نباید با دم شیر بازی کرد. وی افزود: از همه فرقه ها و 
قومیت ها در میان شهدای ایران بوده اند و در زمان دفاع مقدس همه 
دنیا بر سر ما ریختند و با اینکه سپاه تازه تشکیل شده بود و ارتش 
از هم پاشیده بود نیروها در کنار هم جمع شدند و در برابر همه دنیا 
ایستادند. رئیس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری با اشاره به دومین 
علت امنیت در ایران گفت: دومین علت امنیت در ایران رهبری یک 
روحانی و عالم که در همه زمینه ها مدیر است. عقیده دارم که مردم 
اصفهان با وجود مشکل آب و مسائل دیگر آنجایی که بحث رهبری و 
امنیت ملی و منافع ملی پیش بیاید همه مشکلات را کنار می گذارند 

و به میان میدان می آیند. ناطق نوری اضافه کرد: مقام معظم رهبری 
در همه مسائل مدیریت باکفایت دارند. در مسئله سوریه ایشان 
یک تنه ایستادند. بسیاری گفتند در مسئله سوریه وارد نشویم ولی 
ایشان مردانه ایستاد. وی افزود: غزه خط مقدم ماست. مسیحیت 
صهیونیست می خواهد پروژه نیل تا فرات را محقق کند. می خواهد 
یک حکومت جهانی تشکیل دهد. خود را نژاد برتر قرار دهد و زمینه 
را با توجه به عقایدی که دارند برای ظهور عیسی ایجاد کند. رئیس 
دفتر بازرسی مقام معظم رهبری ادامه داد: اگر حزب الله به وجود آمد 
به دلیل حمایت ایران بود. سوریه پل ارتباطی ایران با لبنان و فلسطین 
است. در زمان جنگ، زمانی که همه اعراب می خواستند جنگ ایران 
را، جنگ عرب و عجم کنند، سوریه این را نقض و در کنار ایران 
ایستاد. ناطق نوری با تاکید بر مدیریت مقام معظم رهبری اضافه کرد: 
اکنون بسیاری از کشورهایی که ضد سوریه و بشار اسد بودند لحنشان 
تغییر کرده است. غزه امروز را با غزه قبل از 50 روز جنگ مقایسه 
کنید. ایران تنها از غزه حمایت کرد. وی گفت: داعش تا اربیل آمده و 
ایران با کمک های فکری، حمایتی و آموزشی در عراق، عراق توانسته 
داعش را در بخش هایی به عقب براند و این مدیریت فرمانده کل قوا 
و جمهوری اسلامی ایران را نشان می دهد. رئیس دفتر بازرسی مقام 
معظم رهبری با اشاره به انتخابات اخیر عراق اظهار کرد: اگر مدیریت 
و رهبری مقام معظم رهبری در انتخابات اخیر عراق نبود احتمال 
درگیری بین نیروهای مالکی و غیر مالکی ایجاد می شد. ایشان 
مدیریت کرد و هم دولت تشکیل شد و هم شیعه عزت و قدرت پیدا 
کرد و هم اینکه اختلاف میان شیعیان در عراق از بین رفت تا جایی 
که آیت الله سیستانی از ایشان قدردانی و تشکر کرد. ناطق نوری افزود: 
کردها قائلند که به غیر از ایران هیچ کس به آن ها در زمان حمله 
داعش کمک نکرده است. وی با اشاره به تشیح پیکر شهدای ایران 
در زمان دفاع مقدس تصریح کرد: خون شهدا، صبر خانواده هایشان 
و مدیریت مقام معظم رهبری نعمت امنیت را به ما داده است و باید 
شکرگذار آن باشیم. ان شاء الله ایشان با سلامت و صلابت مدیریت 
کنند. رئیس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری گفت: یادمان نرود که 
روزی فلسطینیان با سنگ و تیر و کمان می جنگیدند و اما اکنون با 
موشک می جنگند و این از برکت جمهوری اسلامی ایران است. ناطق 
نوری با بیان اینکه دولت کنونی موجب ایجاد آرامش در کشور شده 
است اظهار کرد: یک رئیس جمهور عاقل و متدین در کشور وجود 
دارد. من روحانی را 50 سال است که می شناسم و او از مسئولین 
دلسوز و متدین است. وی با اشاره به مشکلات کشور اضافه کرد: در 
کشور مشکلات بسیاری وجود دارد از جمله اینکه کمبود بودجه در 
کشور وجود دارد اما امنیت و آرامش در کشور حکمفرماست و باید 
سعی کنیم تا بی جهت جامعه را ملتهب نکنیم و امیدوارم تا ید واحده 

شویم و از مشکلات عبور کنیم. 

دبیر هیات دولت می گوید که آگاهی و گستره دانش 
رییس جمهوری در موضوعات مختلف برای وی و شاید خیلی 
از اعضای دولت بسیار جالب و در مواردی به دلیل تفاوت با 
زمینه های تحصیلی و تجربی وی ، شگفت آور است. »محسن 
حاجی میرزایی« در گفت و گو با ایرنا با بیان اینکه در جلسات 
هیات دولت ورود رییس جمهوری به مباحث بسیار تخصصی؛ 
فوق العاده دقیق و با حوصله است، می افزاید: دکتر روحانی 
در همه مباحث تخصصی حضور تخصصی و موثر دارند و 
سوالات و دیدگاه هایی که مطرح می کنند حاکی از اشراف 
ایشان به مسایل فنی و تخصصی درباره موضوعات مختلف 
است. وی تصریح می کند: رییس جمهوری در موضوعاتی 
که به ویژه احتمال افزایش بی انضباطی مالی، تعرض به منابع 
بانک مرکزی یا افزایش تورم و فشار به اقشار محروم می رود 
در جلسات هیات دولت با حساسیت ویژه ای وارد موضوع 
شده و با دقت فراوانی مباحث را مدیریت ومراقبت می کنند.

دبیر هیات دولت می گوید: تفاوت چندانی در جلسات 
هیات دولت به ریاست دکتر روحانی و معاون اول رییس 
جمهوری وجود ندارد و در تعداد کمی از جلسات آقای رییس 
جمهور به دلیل سفر استانی یا خارج از کشور، حضور ندارند و 
جلسه به ریاست معاون اول رییس جمهوری برگزار می شود. 
وی تاکید می کند: جلسات دولت منظم و دقیق در هر هفته 
دو نوبت به ریاست دکتر روحانی تشکیل می شود و در غیاب 
وی ریاست جلسه به عهده معاون اول رییس جمهوری است. 
حاجی میرزایی این را نیز اضافه می کند که دکتر جهانگیری 
به مدد تجربیات ارزنده در دوران استانداری؛ نمایندگی و 
وزارت، اشراف کامل بر همه موضوعات مطرح شده در دولت 
دارد و مشارکت و نقش قوی و موثری در پیشبرد مباحث 
و تصمیم گیری در دولت ایفا می کند و به نظر می رسد که 
حضور وی اعتبار خاصی را به این موقعیت که کمی آسیب 
دیده بود، داده است. وی تصریح می کند: یکی از رویکردهای 
جدی در این دولت این است که صدای جامعه را بشنود و از 
دیدگاه های بیرون از دولت آگاه باشد. بنابراین تمام تلاش 
دولت این است که حرف مهمی شنیده نشده باقی نماند و 
از همه ظرفیت های جامعه برای تصمیم گیری استفاده شود.

وی می گوید که دولت این موضوع را جفا در حق جامعه 
می داند که در یک موضوع از همه ظرفیت دانشی و تجربی 
استفاده نکند و موضوع را صرفا از زاویه دید دستگاه های 

اجرایی رویت کند.
متن کامل این گفت وگوی تفصیلی را در ذیل می خوانید:

رکود تورمی بی سابقه
- پیش از آنکه در مورد عملکرد هیات دولت سوال کنم، 
لطفا مصوبات هیات دولت را تشریح کنید که تا چه حد 

اقتصادی، سیاسی و یا شامل موضوعات دیگر است؟
دولت در شرایطی کار خود را آغاز کرد که با پدیده ای به نام رکود 
تورمی مواجه بود و حداقل در نیم قرن اخیر بی سابقه است، ما در 
دوره هایی ممکن است تورم و یا رکود بیشتر را تجربه کرده باشیم اما 
ترکیب رکود و تورم پدیده کم سابقه ای در تاریخ ایران به ویژه در نیم 
قرن اخیر است. بسیاری از بنگاه ها با طلب های بسیاری که از دولت 
داشتند و عدم پرداخت این مطالبات در حال ورشکستگی و توقف 
فعالیت بودند. بنگاه های اقتصادی با کمبود نقدینگی و سرمایه در 
گردش مواجه بودند، رشد اقتصادی کشور منفی و همه ساله از اندازه 
اقتصاد کشور کاسته می شد و به تناسب کاسته شدن از حجم اقتصاد، 
بیکاری افزایش و رفاه اجتماعی کاهش می یافت. بنابراین ضروری بود 
که دولت تمرکز ویژه ای برای خروج از این وضعیت داشته باشد زیرا 
این وضعیت بسیاری از حوزه های مهم دیگر و بخش عظیمی از 
شئونات اقتصادی؛ اجتماعی و فرهنگی از جمله اشتغال، درآمد و رفاه 
عمومی را متاثر می کند، درجه وابستگی کشور را تشدید می کند و 
بحران های متعددی را موجب می شود. دولت برای اینکه بتواند این 
موضوع را سازماندهی و برای خروج از این وضعیت تدبیر کند، تمرکز 
ویژه ای داشته و بخش مهمی از زمان خود را به ساماندهی اقتصاد 
کشور اختصاص داده است البته این بدان معنا نیست که از موضوعات 
دیگر غفلت شده است. کما اینکه در حوزه اجتماعی بحث تحول نظام 
سلامت یک رویداد بزرگ در کشور است و امروز همه مردم آثار آن 
را به عنوان یک اقدام استراتژیک و مهم مشاهده می کنند. یا بحث 
محیط زیست، حفظ آن و جلوگیری از آلودگی هوا که یک بحران 
جدی برای بسیاری از شهرهای بزرگ کشور بود، دولت وارد شد و 
تصمیم گیری هایی در این زمینه انجام داد؛ در بسته مربوط به محیط 
زیست نیز، فروردین ماه در مورد استاندارد کردن سوخت خودروها 
و خودروهای در حال حرکت تصمیم گیری و به موضوع فرسودگی 
خودروها توجه کردیم و این که می توان چه تدابیری برای آلودگی 
کمتر خودروهای در حال حرکت اتخاذ کرد. درمورد آلودگی ناشی از 
منابع ساکن و نیروگاه ها بررسی های لازم انجام شد و تصمیم گیری 
مناسب به عمل آمد، حمل و نقل و مدیریت سفر، اینکه تقاضای سفر 
را به نحو مناسب مدیریت کنیم، پیش بینی هوا، آموزش و اطلاع 
رسانی و زیرساخت های شهری از جمله مباحثی بود که در بسته 
مربوط به جلوگیری از آلودگی هوا مورد توجه و تصمیم گیری قرار 

گرفت. در موضوع رفاه اجتماعی بحث سبد امنیت غذایی یک اقدام 
اجتماعی بود که در دولت انجام شد، یا لایحه جامع وکالت یکی از 
مهمترین لوایح تاثیرگذاری است که در این دولت بررسی و تصمیم 
گیری شد و به تصویب هیات وزیران رسید و طی روزهای آتی تقدیم 
مجلس شورای اسلامی خواهد شد. این لایحه در 33 جلسه کمیته 
فرعی و 14 جلسه کمیسیون اصلی بررسی شد که نهایتا بعد از 
چندین جلسه بحث و گفت و گو این لایحه به تصویب هیات دولت 
رسید که در حال طی مراحل ابلاغ است تا تقدیم مجلس شورای 
اسلامی شود. یک لایحه مهم دیگر مربوط به انضباط اقتصادی و 
تنظیم سازوکارهای مالی دولت و بحث بی انضباطی در روابط مالی 
بود که مشکلات جدی را برای کشور به وجود می آورد. یکی از 
مهمترین دلایلی که دولت توانست تورم را به میزان قابل توجهی مهار 
کند ناشی از انضباطی است که در امور مالی خود ایجاد کرده است، در 
این راستا لایحه ای را تنظیم کردیم و احکامی را که در بودجه های 
سالانه دولت معمولا وجود دارد و اعتبار آن یکساله است اما ماهیت 
دایمی دارد، مشخص و تقدیم مجلس کردیم. این کار می تواند بودجه 
ریزی در کشور را آسان تر و تصمیم گیری درباره بودجه های سالانه 
را راحتتر و روانتر کند و از کارهای تکراری و اختصاص وقت بیش از 

حد و غیر ضروری جلوگیری کند.

مهمترین  بفرمایید؟  دولت  هیات  عملکرد  مورد  در   -
موضوعاتی که در مدت یکسال روی کار آمدن دولت تدبیر 

و امید در دستور کار دولت قرار گرفته چیست؟
هیات وزیران به استناد قانون اساسی و به عنوان یک رکن مهم 
در قوه مجریه حق دارد برای انجام وظایف اداری و تامین اجرای 
قوانین و تنظیم سازمانهای اداری به وضع تصویبنامه و آیین نامه 
بپردازد، ریاست هیات وزیران به عهده رییس جمهور است که بر کار 
وزیران نظارت دارد و با اتخاذ تدابیر لازم به هماهنگ کردن تصمیم 
های وزیران و هیات دولت می پردازد و با همکاری وزیران برنامه و 
خط مشی دولت را تعیین و قوانین را اجرا می کند. در موارد اختلاف 
نظر یا تداخل وظایف قانونی دستگاه های دولتی، در صورتی که نیاز 
به تفسیر یا تغییر قانون نداشته باشد تصمیم هیات وزیران که به 
پیشنهاد رییس جمهور اتخاذ می شود لازم الاجراست. بنابراین از 
یک سو هیات وزیران به عنوان بازوهای رییس جمهور در تدوین 
برنامه و خط مشی دولت برای اداره کشور نقش ایفا و برای اجرای 
قوانین برنامه ریزی می کند و از سوی دیگر برای انجام وظایف اداری 
و تنظیم سازمانهای اجرایی، تصویب نامه یا آیین نامه وضع می کند. 
برنامه و خط مشی دولت یا تمهید اجرای قوانین و تصویب آیین نامه 
های اجرایی آن یا هماهنگی میان دستگاه های اجرایی یا داوری در 
مورد اختلاف بین وظایف دستگاه های دولتی است و این کارکردها 
هیات دولت را به عنوان یک نهاد بسیار مهم و تاثیر گذار در تحقق 
پیشرفت و بهبود امور تبدیل می کند و سازمانی مهم برای رییس 

جمهوری در تحقق برنامه های مورد نظر ایشان است.

تصمیمات کلیدی هیات وزیران در یکسال اخیر
طی مدتی که از آغاز به کار این دولت می گذرد موضوعات مهمی 
در دستور کار هیات وزیران قرار گرفته که اگر بخواهیم چند مورد از 
مهم ترین تصمیمات را طی سال گذشته مورد بررسی و اشاره قرار 
دهیم می توانیم به تصمیم گیری در مورد استمرار طرح هدفمندی 
یارانه ها؛ تصمیم گیری در مورد حمایت از تولید رقابت پذیر و رفع 

موانع آن؛ خروج از رکود و رونق اقتصادی؛ ارتقای نظام مالی و ایجاد 
انضباط مالی در کشور؛ لایحه الحاق موادی به قانون تنظیم بخشی از 
مقررات مالی دولت؛ بهبود نظام سلامت؛ مبارزه با آلودگی؛ حمایت از 
اقشار ضعیف تحت عنوان طرح حمایت غذایی و امنیت غذایی؛ لایحه 
جامع وکالت، قانون بودجه سال 1393 و مواردی از این قبیل که در 
دولت به تصویب رسید، از جمله تصمیمات مهمی و کلیدی است که 

در این دولت اتخاذ شده است.

-  منظورتان از آخرین مصوبه در حمایت از اقشار کم در 
آمد کدام مورد است؟

دولت تصمیم گرفت که به مستمری بگیرهای کمیته امداد امام 
خمینی )ره( و افرادی که تحت پوشش سازمان بهزیستی و کسانی 
که توسط این سازمان ها شناسایی می شوند سبدی را تحت عنوان 
سبد حمایتی تقدیم کند، ارزش این سبد به ازای هر فرد از خانوار 
30 هزار تومان است. خانوارهای دو نفره 60 هزار تومان و به ازای هر 
فرد اضافه خانوار 10 هزار تومان به آن اضافه می شود، سقف ارزش 
این سبد کالا 120 هزار تومان است که در اختیار اقشار ضعیف و 
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی قرار 

می گیرد.

- آیا این طرح اکنون اجرا شده است؟ زمان توزیع آن 
چگونه است؟

بله مرحله نخست آن انجام شد. فعلا یک مرحله انجام شده و طی 
سال، چند نوبت انجام خواهد شد. تصمیمی هم برای توزیع شیر رایگان 
اتخاذ شده که طی سال تحصیلی 94-93 حداقل 70 نوبت شیر بین 

دانش آموزان مقطع ابتدایی و دوره اول متوسطه توزیع می شود.

- در مورد ساز و کار اداره جلسات هیات دولت و در مورد 
حضور و غیاب وزرا بفرمایید؟ دستور کار جلسات هیات دولت 

چگونه است؟
اعضای هیات وزیران به موجب آیین نامه داخلی دولت تعیین 
شده اند و فردی غیر از اعضای هیات دولت تنها در صورت تایید 
رییس جمهوری یا معاون اول رییس جمهوری می تواند در جلسه 
دولت شرکت کند. بخشی از موضوعاتی که در دستور کار دولت قرار 
می گیرد مربوط به بررسی رویدادهای روز و مرور وضعیت کلی کشور 
است، همچنین تحلیل درباره شرایط عمومی و مهمترین مسایل روز 
ایران؛ منطقه و جهان به عنوان یک دستور کار ثابت در همه جلسات 
دولت وجود دارد. بخش دیگری از وقت هیات دولت به بررسی 
پیشنهاد هایی که از دستگاه های اجرایی در ارتباط با صلاحیت 
های قانونی هیات اختصاص می یابد و بخشی نیز به استماع گزارش 
هایی که توسط دستگاههای اجرایی در موضوعات مهم مورد خواست 
دولت ارایه می شود تعلق می گیرد. پیشنهادهایی که از دستگاه های 
اجرایی به رییس جمهوری یا معاون اول ایشان ارسال می شود به 
پیشنهاد دستگاه و تشخیص رییس جمهور یا معاون اول به چهار 
دسته عادی، فوری، دوفوریتی و آنی تقسیم می شود. هریک از این 
دسته بندی ها تابع فرآیند خاصی است که در آیین نامه داخلی 
هیات دولت به تفصیل درباره آن تعیین تکلیف شده است؛ به عنوان 
مثال پیشنهادهایی که در طبقه بندی عادی قرار می گیرند پس از 
ارجاع به دفتر هیات دولت، ابتدا مورد بررسی مقدماتی قرار می گیرد. 
در این بررسی مقدماتی ضمن بررسی سوابق موضوع و صلاحیت 

دولت برای تصمیم گیری درباره آن و جنبه های حقوقی، موضوع 
به کمیسیون ذیربط جهت طی فرآیند ارجاع می شود و در مواردی 
که مغایرتی داشته باشد طی گزارش به معاون اول رییس جمهوری، 
کسب تکلیف خواهد شد. در کمیسیون نیز ابتدا ضمن بررسی دقیق 
محتوا و شناسایی ذینفعان و دستگاه های مرتبط با پیشنهاد، با ارسال 
پیشنهاد و طرح سوالات، استعلام انجام می شود. پس از دریافت پاسخ 
استعلام از دستگاه های مرتبط، شرح منسجمی از موضوع و دیدگاه 
های ارایه شده درباره آن توسط دبیرخانه کمیسیون، تدوین و ضمن 
ارسال برای اعضای کمیسیون تخصصی که متشکل از صاحبنظران 
دولتی و غیر دولتی هستند در جلسه کمیسیون تخصصی مورد 
بحث و بررسی قرار می گیرد و در مواردی که پیشنهاد دارای ابعاد 
گسترده و پیچیده باشد ممکن است این جلسات تخصصی تا 20 یا 
30 جلسه هم ادامه یابد. البته درباره برخی موضوعات نیز در یک یا دو 
جلسه تخصصی تصمیم گیری می شود. نتیجه این جلسه به همراه 
دیدگاه های عرضه شده درباره موضوع توسط دبیرخانه کمیسیون 
تنظیم وبرای اعضای کمیسیون فرعی مرتبط که متشکل از معاونین 
دستگاههای عضو کمیسیون هستند ارسال می شود و از آنها برای 
جلسه بررسی موضوع دعوت می شود. موضوعات در کمیسیون 
تخصصی از حیث فنی و تخصصی مورد بررسی قرار می گیرد اما در 
کمیسیون فرعی به لحاظ مدیریتی و سیاسی موضوعات بررسی می 
شوند و گزارش این جلسه که می تواند درباره یک موضوع به چندین 
جلسه هم ادامه یابد به کمیسیون اصلی که متشکل از اعضای منتخب 
هیات دولت است گزارش می شود. در آنجا پس از بررسی موضوع 
از جنبه های کلان و از حیث انطباق با سیاست های دولت تصمیم 
گیری می شود و نتیجه این کمیسیون به هیات وزیران جهت بررسی 
نهایی و تصمیم گیری گزارش می شود. در مواردی که هریک از این 
مراحل، کار مرحله قبل را کافی تشخیص ندهد با عودت کار به مرحله 
قبلی و طرح سوالات مشخصی درخواست بررسی مجدد و تکمیل 

پیشنهاد را ارایه می کند.

دولت به شنیدن صدای جامعه اهتمام دارد
نکته ای که می توانم به عنوان یک رویکرد جدی در این دولت به 
آن اشاره کنم، این است که دولت تمایل فراوانی دارد صدای جامعه 
را بشنود و از دیدگاه های بیرون از دولت آگاه باشد. اکنون به همه 
کمیسیون ها ابلاغ کرده ایم در هر موضوع در دستور کارشان، دیدگاه 
های جامعه، صاحبنظران و تشکل های صنفی، تخصصی و نهادهای 
غیر دولتی را نیزدریافت کنند. بنابراین اکنون در کمیسیون های 
تخصصی دولت، اعضای تشکل های غیر دولتی نیز شرکت کرده و 
نظرات خود را ارایه می کنند و نظرات افراد حقیقی صاحب نظر بیرون 
از دولت هم استعلام و دریافت می شود و مورد بحث و بررسی قرار 
می گیرد. در موضوع رونق اقتصادی که به تازگی لایحه آن تقدیم 
مجلس شورای اسلامی شد، این بسته را انتشار عمومی داده و 10 
روز فرصت دادیم تا صاحبنظران درباره آن اظهارنظر کنند. دیدگاه 
های متفاوتی که واصل شد، جمع بندی کردیم و در اختیار کسانی 
که این بسته را تدوین می کردند، قرار دادیم تا این دیدگاه ها را نیز 

مد نظر قرار دهند.

تلاش دولت این است که هیچ حرف مهمی 
نشنیده باقی نماند

بنابراین به عنوان یک رویکرد جدی شنیدن صدای بیرون جزو 
برنامه های دولت است و اخیرا تمهیدی را اندیشیدیم که هر یک از 
کمیسیون ها، به صاحبنظران مختلفی که شناسایی کرده است، کد 
کاربری اختصاص دهد تا پیشنهادها به صورت مجازی در اختیار آنها 
قرار گیرد، نظرات آنها را دریافت کند و در کمیسیون ها بحث و بررسی 
شود. بنابراین تمام تلاش دولت این است که حرف مهمی شنیده نشده 
باقی نماند و ما از همه ظرفیت های جامعه برای تصمیم گیری استفاده 
کنیم. ما این را جفا در حق جامعه می دانیم که در یک موضوع از همه 
ظرفیت دانشی و تجربی استفاده نکنیم و موضوع را صرفا از زاویه دید 
دستگاه های اجرایی رویت کنیم. بخش دیگر از مذاکرات دولت، مربوط 
به گزارش هایی است که در دولت ارایه می شود؛ بدان معنا که دولت در 
موضوعات مختلف هم می تواند خود بطور مستقیم دستگاهی را مامور 
کند تا یک گزارشی را در این مورد به دولت ارایه دهد و هم دستگاه 
می تواند درخواست کند که می خواهم گزارشی را به دولت درباره فلان 
موضوع ارایه دهم. در همین راستا تا پایان خرداد ماه به طور متوسط هر 
ماه 2 تا 5 گزارش در دولت ارایه شده است. موضوعات مهمی که دولت 
تمایل دارد درباره آن بحث های عمیق تری انجام شود، متخصصان 
گزارش خود را ارایه و مشکلات را تبیین و آثار آن را بیان و ریشه یابی 
می کنند. به این ترتیب، حدود 50 گزارش از مرداد سال 92 تا خرداد 

93 در دولت ارایه شده است.

- مصوبات در جلسات هیات دولت چگونه است و به طور 
معمول چند مصوبه از جلسات بیرون می آید؟

در برخی جلسات ممکن است دولت دو یا سه تصمیم بگیرد یا 
به تناسب موضوعاتی که در دستور کار دارد، ممکن است 10 تصمیم 
بگیرد. پس از اتخاذ ، این تصمیمات توسط دفتر دولت تنظیم و برای 
امضا آماده می شود و پس از امضا توسط دفتر دولت به دستگاه های 

مرتبط ابلاغ می شود.

حجت الاسلام و المسلمین ناطق نوری:

دولت موجب ایجاد آرامش در کشور شده است 

 دبیر هیات دولت؛

رییس جمهوری در جلسات هیات دولت با اجماع اعضا تصمیم می گیرد

اخبــار
دکتر  روحانی در جمع سران سازمان همکاری شانگهای

مقابله با فقر و تحریم به یکی از اصول 
سازمان همکاری شانگهای تبدیل شود

رییس جمهوری ایران در اجلاس سران همکاری شانگهای تاکید که مقابله 
با فقر و تحریم باید به یکی از اصول سازمان همکاری شانگهای تبدیل شود.

به گزارش مهر، حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی همچنین در بخش 
دیگری از سخنان خود اظهارداشت: مقابله با تحریم باید به یکی از اصول سازمان 

همکاری شانگهای تبدیل شود.
متن کامل سخنان رییس جمهوری به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب آقای رحمان، رییس جمهوری تاجیکستان؛ روسای جمهور محترم؛ دبیر کل 
محترم سازمان همکاری شانگهای؛ خانم ها ،آقایان؛ در ابتدا مایلم مراتب خرسندی را از 
حضور در کشور زیبا، دوست و همزبان و هم فرهنگ جمهوری تاجیکستان و همچنین 
قدردانی نسبت به برگزاری این نشست و میهمان نوازی گرم و صمیمانه جناب آقای 

رحمان، رییس جمهوری محترم، دولت و مردم شریف تاجیکستان ابراز نمایم.
عالیجنابان

من در اجلاس سال گذشته از افراط گرایی، تروریسم و جنایات سازمان یافته بین 
المللی سخن گفتم و آنها را نه تنها یکی از چالش های اصلی عرصه امنیت در حوزه 
سازمان شانگهای خواندم بلکه با این باور که افراط گرایی و خشونت چالش جهانی است.

در مجمع عمومی سازمان ملل متحد نیز آن را مطرح نمودم و خوشحالم که این 
نگرانی با اجماع جهانی به صدور قطعنامه در مبارزه باخشونت و افراط منجر گردید. 
اکنون یکسال از آن تلاش ها می گذرد و جهان روز به روز به عمق این هشدار و خطرات 
این پدیده شوم پی می برد. من در اجلاس سیکا در شانگهای مجددا در این خصوص 
هشدار دادم و مایه خرسندی است که در آنجا قطعنامه مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد به عنوان یکی از اسناد آن اجلاس به ثبت رسید. اکنون نیز امیدوارم که این 
قطعنامه در اسناد سازمان شانگهای و در برنامه آن به عنوان یک اولویت و ضرورت 

پرداختن به چالشی بزرگ مدنظر قرار گیرد.
روسای محترم جمهور؛

امروز اغلب کشورهای عضو سازمان شانگهای کم و بیش با خطر افراط و تروریسم 
روبرو هستند، بنابر این برنامه ریزی سازمان یافته، همکاری های دو و چند جانبه، تعاملات 
سیاسی و اطلاعاتی، و مقابله با فقر فرهنگی و اقتصادی، و حمایت سران کشورهای 
عضو از این اقدامات تنها راه مقابله با این بحران و عبور از مشکلات رو به رشد آن است.

جمهوری اسلامی ایران از آغاز موج جدید این بحران که برخی از بازیگران منطقه ای 
و بین المللی با سرازیر کردن منابع مالی، تسلیحاتی و اطلاعاتی به تقویت گروههای 
افراطی و نظامی کردن آن همت گماردند، حمایت از تروریسم و افراط در نهایت منطقه 

را در کام خود فرو خواهد برد .
 اکنون شاهد آن هستیم که گروه هایی جنگ طلب و افراطی علاوه بر توحش و 
کشتار در سوریه، چه بر سر ملت عراق آوردند. بحران امروز عراق، میراث شوم عملکرد 
دیروز قدرتها و کشورهای توسعه طلب است. کانون بحران شکل گرفته در منطقه، به 
مرکز جذب افراط گرایان و گروههای تروریستی مبدل شده و حل و فصل بحران نیازمند 
اجماع، عزم جدی و اقدام مشترک منطقه ای و بین المللی است. در غیر این صورت، این 
بحران از ظرفیت درگیر کردن تمام منطقه، و ایجاد تهدید در خارج از منطقه برخوردار 
خواهد بود. در سرزمین فلسطین نیز جنایات جنگی، کشتار بی رحمانه و آوارگی هزاران 
مرد، زن و کودک بیگناه در غزه، و حرکت غیرانسانی در تخریب زیرساخت های اولیه 
مورد نیاز مردم آن، بار دیگر ثابت کرد که رژیم صهیونیستی به هیچ یک از قواعد حقوق 
بین الملل و معیارها و اصول اولیه و اخلاق انسانی پایبند نیست؛ و تنها منطق این رژیم 
اشغالگر ،زیاده خواهی از طریق جنگ افروزی است.  جامعه جهانی، نیازمند تعامل ، 
دوستی، همزیستی مسالمت آمیز ملل و اقوام گوناگون در سایه اعتدال بوده، و برقراری 
صلح نیز مستلزم مقابله با خشونت و نفی فرهنگ افراطی گری است، اکنون برای آنان که 
با اشتباه محاسباتی، در جهت اهداف کوتاه مدت سیاسی و نادرست، به ایجاد و حمایت 
و تجهیز گروههای تروریستی دست زده اند، روشن شده است که این پدیده غیرقابل 
کنترل تروریسم، نه تنها قادر نیست اهداف نامشروع این قدرتها را تامین و تروریسم و 
افراط را به ابزاری برای سرکوب استقلال ملت ها تبدیل کند، بلکه هم اینک خود نیز در 
معرض تهدید گروههای دست پرورده خویش قرار گرفته اند، زیرا تحلیل نادرست مسایل 
منطقه، باعث شده که تروریسم در منطقه سازماندهی شده و رشد کند و چنانچه خطر 
تروریسم به درستی و به هنگام مورد توجه قرار گرفته بود و به نام آزادی و دموکراسی 
به تقویت مالی و نظامی گروه های تروریستی اقدام نمی شد امروز مردم بیگناه سربریده 
نمی شدند. اکنون هم تصور اینکه فقط بمباران هوایی می تواند مشکل تروریسم را حل 
کند ساده انگاری و گریز از پیچیدگی مسئله است، مقابله با فرهنگ خشونت و سازمان 
ترور نیاز به فهم مسایل اجتماعی و سیاسی منطقه دارد و جز با مدیریت و مشارکت مردم 

و دولت های منطقه به توفیق نخواهد انجامید.
حضار محترم؛

شرایط سیاسی امروز افغانستان موجب نگرانی اعضای سازمان است و ما امیدواریم با 
توجه به اهمیت این کشور و ضمن کمک و حمایت همه اعضای سازمان از ثبات و امنیت 
آن، مردم و گروه های سیاسی افغانستان با حزم، دوراندیشی و درایت از این شرایط در 
جهت تامین منافع مردم خود عبور نمایند. در کنار این واقعیت که امنیت اصلی ترین 
دغدغه کشورهای جهان به خصوص اعضای سازمان شانگهای است، ثبات، توسعه 
منطقه ای و رفاه ملی نیز از موضوعات مهم دیگری است که باید همواره مدنظر قرار 
گرفته و این سازمان با توسعه و طراحی سازو کارهای تاثیرگذارتر در عرصه های منطقه 
ای و بین المللی به نقش آفرینی مبادرت نماید. بی تردید برای ایجاد ثبات و امنیت 
در منطقه،توسعه اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و سیاسی در کنار اقدامات اطلاعاتی 
و امنیتی، یک ضرورت است لذا بی تردید یکی از راه های بلند مدت برای خشکاندن 
تروریسم خواهد بود. سوء استفاده ابزاری رو به گسترش غرب از تحریم و تبدیل آن به 
نوعی سلاح مخرب نشان می دهد که این ابزار هم به آسانی می تواند علیه هر یک از 
اعضای جامعه جهانی و ازجمله اعضای سازمان همکاری شانگهای به کار گرفته شود. لذا 
جمهوری اسلامی ایران بر این باور است که مقابله با تحریم ها می بایست به یکی از اصول 
این سازمان و کشورهای عضو آن تبدیل شده و تنظیم مناسبات میان اعضا و توسعه 

روابط دوجانبه به دور از فشارهای ظالمانه ناشی از تحریم سامان یابد. 
خانم ها، آقایان؛

انرژی، آب و توسعه شبکه های مواصلاتی برای دسترسی به بازارهای جهانی، بی 
شک در جهت ثبات و توسعه منطقه ای حائز اهمیت خواهد بود. در این جهت و 
با استفاده از این فرصت مایلم به تلاش های اخیر در بهره برداری از خط آهن سه 
جانبه ایران - ترکمنستان - قزاقستان تا آذرماه سال جاری و همچنین ورود به مراحل 
اجرایی موافقتنامه کریدور ترانزیتی چهارجانبه ایران، ترکمنستان، ازبکستان و عمان که 
موجب تسهیل بیش از پیش ارتباط آسیای مرکزی و خلیج فارس از طریق ایران شده 
و سازمان شانگهای را از ساختار ارتباطی پیشرفته ای از خلیج فارس تا اقیانوس هند و 
از آنجا تا دریای چین برخودار می کند اشاره کنم. جمهوری اسلامی ایران با برخورداری 
از ذخایر عظیم انرژی و همچنین با توجه به موقعیت ژئواستراتژیکی خود توانسته نقشی 
اساسی در همگرایی منطقه ایفا نماید و روشن است که بدون حضور نقش آفرین ایران، 
طراحی کریدورهای حمل و نقلی و انتقال انرژی در منطقه فاقد توجیه اقتصادی و 
عملیاتی خواهد بود. در پایان با اغتنام از فرصت و ضمن قدردانی از تلاش های دبیرکل 
محترم و تشکر مجدد از جناب آقای رحمان رییس جمهور محترم تاجیکستان از خداوند 
متعال برای تمامی کشورهای عضو سازمان و به ویژه کشور عزیز تاجیکستان موفقیت و 

سربلندی روزافزون آرزو می نمایم.

رییس پلیس راهور ناجا خبر داد 

واریز درآمد 1100 میلیاردی 
جرایم رانندگی به خزانه دولت 

 رییس پلیس راهنمایی و رانندگی کشور از جمع آوری سالانه یک هزار 
میلیارد تومان جرایم رانندگی در کشور خبر داد. 

سردار اسکندر مومنی در دیدار با استاندار چهارمحال و بختیاری، با بیان این که 
سالانه در کشور یک هزار میلیارد تومان از طریق جمع آوری جرایم رانندگی به خزانه 
دولت واریز می شود، درآمد ناشی از جرایم رانندگی را منبع اصلی نیروی انتظامی برای 
تامین نیازها مراکز، کمک به استان های کمتر برخوردار، اصلاح وضعیت جاده ها به 
ویژه نقاط حادثه خیز، فرهنگ سازی و آموزش در جامعه دانست. وی با اشاره به این که 
در سال گذشته بیش از 1100 میلیارد تومان از محل جمع آوری جرایم رانندگی به 
خزانه واریز شد، گفت: پیش بینی می شود این میزان در سال آینده رشد 40 درصدی 
داشته باشد. مومنی درآمد ناشی از جرایم رانندگی را یک منبع دائمی و بسیار کلان 
برای کشور دانست و گفت: در برخی موارد درآمد سالانه جرایم راهنمایی و رانندگی 
از بودجه سالانه کشور نیز بیشتر می شود. به گفته وی، این منبع درآمد در راستای 
توسعه سیستم هوشمند جاده ای در استان های کمتربرخوردار همچون چهارمحال و 
بختیاری که در یک اقلیم بسیار خاص و حساس قرار گرفته اند، استفاده خواهد شد. به 
گزارش ایسنا،مومنی نصب دوربین های سیار در جاده ها را یکی از سیاست ها و برنامه های 
اصلی پلیس راهور دانست و گفت: نصب دوربین در نقاط حادثه خیز کمک بزرگی برای 
جلوگیری از وقوع تصادفات خواهد داشت. رییس پلیس راهور ناجا کنترل و بررسی دقیق 
وضعیت فنی خودورهای حمل نقل عمومی را مطالبه اصلی مردم از پلیس راهور دانست 
و از اعمال روند سخت گیرانه برای مدیران فنی پایانه های حمل و نقل خبر داد و گفت: 
تردد اتوبوس ها و خودروهای حمل و نقل عمومی در جاده بدون اخذ مجوز از مدیر فنی 
پایانه ها امکان پذیر نخواهد بود و در صورت مشاهده تخلف، با پایانه، مدیر و راننده مربوط 
برخورد جدی خواهد شد. مومنی علت اصلی تصادف اتوبوس دختران بروجنی در راهیان 
نور را عدم کنترل فنی خودرو دانست و گفت: پس از بررسی علل تصادف مشخص شد 
که اتوبوس قبل از حرکت هیچ گونه تاییدیه فنی نداشته و سیستم ترمز خودرو اشکال 

جدی داشته است.
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نامحرمانه نخستین روزنامه استان قم

همکار محترم جناب آقای 
احسـان رامـوز

با نهایت تاسف و تالم درگذشت پدر بزرگوارتان 
را به شما و خانواده محترم تسلیت عرض نموده 
و از درگاه خداوند متعال برای آن مرحوم رحمت 

و مغفرت واسعه و برای جنابعالی و خانواده 
محترم صبوری و شکیبایی مسئلت می نمایم.

خداوند قرین رحمتش فرماید.
مدیریت و پرسنل امور شعب موسسه اعتباری کوثر استان قم

انتقاد آیت الله مظاهری از رشد طلاق در کشور
گفته می شود : آیت الله حسین مظاهری رییس حوزه علمیه اصفهان، پنج شنبه شب در جلسات هفتگی 
خود که در مسجد حکیم اصفهان برگزار می شود، گفته است: از طریق موبایل پسر و دختر با هم دوست 
می شوند، اما پسرها به دنبال ازدواج نیستند و اگر هم ازدواج بکنند، هشتاد درصد ازدواج ها منجر به طلاق 
می شود، طلاق زیاد شده و این طلاق مربوط به انسان های صالح نیست. وی بیان کرد: بدبختی اقتصادی و 
توقعات بی جا نیز در افراد صالح طلاق را زیاد کرده است، اما در میان افراد دیگر در اثر رفیق بد طلاق زیاد 
شده است، انسان می رود دانشگاه که عضو مؤثری در جامعه شود اما ناگهان از طریق دوست یابی سرنوشت 
خود را خراب می کند. وی افزوده است: رفیق بد از شیطان بسیار بدتر است، رفیق بد پسر پیامبر را منحرف 
می کند، رفیق بد کسی را که از نظر خانوادگی بسیار بالا است می تواند بیچاره بدبخت و ذلیل کند.رییس حوزه 
علمیه اصفهان با اشاره به وجود جنگ نرم و تلاش های صهیونیست ها در این راستا، اظهار کرده است: یکی از 

تلاش های صهیونیسم پس از ناکامی در جنگ نظامی جنگ نرم و از طریق دوست یابی است.

به دنیا دروغ نگفته و نخواهیم گفت
گفته می شود : حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهور، تحریم ها علیه ایران اسلامی را 
بار دیگر ظالمانه خواند و گفته است: اینکه ما در شرایط تحریم توانستیم به موفقیت های بزرگی دست یابیم، 
این پیام روشن را به قدرت های خارجی داد که ما می توانیم حتی در شرایط سخت تحریم، معضلات را حل 
و فصل کنیم. روحانی ک پنجشنبه شب، در جمع ایرانیان مقیم تاجیکستان  افزوده است: ما به دنیا دروغ 
نگفته ایم و نخواهیم گفت و ما به عنوان ایران اسلامی به همه دولت ها گفته ایم که برنامه هسته ای ما کاملا 
صلح آمیز باقی خواهد ماند و براین قول مان پایبند خواهیم بود چراکه بالاترین سکو برای حرکت در سیاست 
خارجی اعتماد بین ملت ها و دولت ها است. رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه باید همه جانبه و متوازن 
باشد، گفته است: مردم باید در چارچوب قانون اساسی و فرهنگ بلند اسلامی و ایرانی، در بیان نظرات شان آزاد 

باشند چراکه کشور از آن مردم است و ما هر کدام در دوره کوتاه مسوولیت هایمان، امانتدار هستیم.

انتقاد از برنامه های مختلط در برج میلاد
گفته می شود :  آیت الله سید محمد علی علوی گرگانی از اساتید برجسته حوزه علمیه قم با بیان این 
که حفظ حجاب در همه عرصه ها واجب می باشد، ابراز داشته است: در حکومت اسلامی به طریق اولی باید 
در ادارات مساله حجاب و حریم بین زن و مرد رعایت شود. وی در دیدار جمعی از مدیران شهرداری تهران 
ببا انتقاد از برگزاری برخی برنامه های مختلط در برج میلاد، خطاب به مشاور شهردار تهران گفته است: سلام 
بنده را به آقای شهردار برسانید و بفرمایید که نظارت بیشتری بر برنامه های برج میلاد داشته باشند و خدای 

ناکرده طوری نشود که اختلاط زن و مرد موجب ناراحتی شود.

محمد رضا خاتمی: دلیل ممنوع الخروجی ام را نمی دانم 
گفته می شود : محمدرضا خاتمی، نایب رئیس مجلس ششم ضمن تایید خبر ممنوع الخروجی خود 
خاطرنشان کرده است: چندی پیش به قصد خروج از کشور به فرودگاه مراجعه کردند که در فرودگاه جلوی 
من را گرفته و پاسپورت مرا ضبط کردند. وی با بیان اینکه از دلیل ممنوع الخروجی خود اطلاعی ندارم، گفته 
است: تاکنون هیچ مرجعی توضیحی در مورد ممنوع الخروجی من ارائه نداده است. خاتمی اظهارداشته است: 
قبلاً شرایط به گونه ای بود که ابتدا طی نامه ای اعلام می کردند که فردی ممنوع الخروج است و چنانچه 
اعتراضی به این موضوع دارد می تواند اعتراض خود را اعلام کند اما اکنون من نمی دانم که باید به کجا اعتراض 

کنم ان شاء الله به خدا اعتراض می کنم. 

شجونی: این سه نفر برکنار شوند 
گفته می شود : شجوني عضو ارشد حزب موتلفه اسلامي گفته است: ما بعضي از وزراي دولت را دوست 
داریم و مي ستاییم اما برخي وزرا باید اخراج شوند. با کلید آمدن درست است اما باید رفتار هم درست باشد 
بعد از وزیرعلوم باید وزیر ارشاد عوض شود. البته بقیه وزرا هم همچنان صددرصد اصولگرا نیستند. حیف 
است مملکت به جنجال تبدیل شود و عده یي احساس ترس، پریشاني و لرزش کنند.  وی افزوده است :ما نه 
معاونت مي خواهیم و نه ریاست بلکه فقط دلواپسیم. آقاي روحاني هم اگر دلسوز است باید بعضي ها را عوض 
کند. مجید انصاري، یونسي و وزیر ارشاد را بردارد. اینها مزاحم نظام هستند و به درد نمي خورند. اینها نمي توانند 

گراني را ارزان کنند و براي بیکاران شغلي فراهم کنند.

مشکل امنیتی در مرزهای کشور وجود ندارد
گفته می شود : سردارسرتیپ دوم  احمد گراوند جانشین فرمانده مرزبانی نیروی انتظامی گفته است 
:هیچ نقطه مرزی کشور از جمله مرزهای غربی با مشکل امنیتی روبرو نیست و تاکنون مورد مشکوک امنیتی 
مشاهده و گزارش نشده است وی اظهار کرده است: خلاهای نوار مرزی کشور با بهره گیری از همه ظرفیت 
های کشور پوشش داده می شود و اجازه هیچ گونه تعرض به خاک میهن اسلامی را از سوی دشمنان نمی 
دهیم گراوند افزوده است: اکنون برخی از مناطق مرزی کشور فاقد جاده، پاسگاه و برجک است، هر چند با 
اجرای طرح های گشت و کمین خلاهای مرزی پوشش داده می شود، اما در صورت تخصیص اعتبارات لازم 
و ساخت جاده مرزی، برجک و پاسگاه در چنین شرایطی شاهد استقرار دائمی نیروهای مرزبانی و در نهایت 

امنیت پایدارتر در منطقه خواهیم بود.. .

قبل از مهرماه تکلیف بورسیه ها مشخص می شود
گفته می شود : محمدعلی پورمختار رئیس کمیسیون اصل نودم قانون اساسی مجلس  با بیان اینکه 
بررسی بورسیه ها تقریبا از سال 86 به بعد در کمیته بررسی پرونده های بورسیه های وزارت علوم صورت خواهد 
گرفت، گفته است: در این کمیته تک تک پرونده ها برای شفاف سازی مورد بررسی قرار خواهد گرفت.وی با 
تاکید بر اینکه با توجه به آغاز سال تحصیلی این پرونده ها با جدیت در دست بررسی قرار گرفته است، گفته 
است: تا قبل از مهرماه تکلیف این پرونده ها مشخص خواهد شد تا تکلیف کسانی که مجاز به ادامه تحصیل 
هستند قبل مهرماه معین شود. پورمختار در پاسخ به این سوال که آیا هر 3 هزار پرونده بورسیه در کمیته 
تشکیل شده در وزارت علوم مورد بررسی قرار خواهد گرفت، گفته است: تعداد بورسیه ها 3 هزار و 700 مورد 
است که 2100 مورد آن بدون اشکال بوده و بورسیه هزار و 600 نفر دارای ایراداتی است که پرونده آن ها در 

حال حاضر در کمیته در دست بررسی قرار دارد.

20 نماینده به مجلس ایران اضافه می شود
گفته می شود : محمدابراهیم رضایی نایب رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور در مجلس، با بیان 
اینکه طرح افزایش تعداد نمایندگان به زودی در صحن  علنی مجلس بررسی می شود، گفته است: بر اساس این 
طرح تعداد نمایندگان مجلس از 290 نفر به 310 نفر افزایش می یابد. وی درباره اسامی استان های دارای افزایش 
تعداد نماینده مجلس، توضیح داده است: بر اساس طرح افزایش تعداد نمایندگان و اصلاح جداول حوزه های 
انتخابیه، استان های آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، همدان، قزوین، فارس، چهارمحال و بختیاری، البرز، خراسان 
رضوی، خراسان جنوبی، گلستان، سیستان و بلوچستان، یزد، کرمان، مازندران، کرمانشاه، تهران، بوشهر، اصفهان، 

خوزستان و لرستان مشمول این طرح شده و هر یک از آن ها دارای یک نماینده اضافه می شوند.

اخبـــار
مدیرکل پدافند غیرعامل قم:

مصوبات شورای پدافند 
غیر عامل لازم الاجراست 

ایمان:مدیرکل پدافند غیر عامل استان قم گفت: مصوبات شورای 
پدافند غیر عامل که ریاست آن با استاندار قم است برای دستگاه 

های اجرایی لازم الاجراست.
مهدی متقیان با بیان اینکه اداره کل پدافند غیرعامل در استان ها بر اساس 
منویات رهبر معظم انقلاب شکل گرفته است افزود: سیاستگذاری و تصمیم 
گیری در خصوص موضوعات پدافند غیر عامل استان در شورای پدافند غیر 
عامل انجام می شود که ریاست شورا با استاندار است. وی با بیان اینکه دبیر 
شورا مدیرکل پدافند غیر عامل استان است ادامه داد: این شورا دارای هشت 
نفر عضو اصلی است که تعدادی از مدیران هم بنا به تشخیص و با توجه به 
موضوع هر جلسه برای جلسات شورا دعوت می شوند. متقیان گفت: کارگروه 
های امنیتی، انتظامی، بهداشت، سلامت و بیولوژیک، انرژی و آب، صنعت، 
معدن و تجارت، فرهنگی، آموزشی و اجتماعی، ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
پشتیبانی و خدمات شهری، امداد و نجات و راه و شهرسازی از جمله کارگروه 
هایی هستند که ذیل شورای پدافند غیر عامل استان فعالیت می کند. وی 
گفت: موضوعات تخصصی پدافند غیر عامل در استان در کارگروه تخصصی 
مربوطه بررسی و پی گیری می شود که مسوولیت آن با رییس کارگروه است. 
متقیان به استقرار سه قرارگاه ویژه اشاره کرد و ادامه داد: سه قرارگاه در استان 
قم با ریاست استاندار تشکیل شده است که قرارگاه زیستی در حوزه انسان، 
غذا، دام و طیور، قرارگاه سایبری درحوزه شبکه های اینترنتی)سخت افزار و 

نرم افزار( و قرارگاه پرتویی)هسته ای( در حوزه موارد پرتویی فعالیت دارد.

معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمر استان قم خبر داد:

اهداء  جهیزیه به نوعروسان قمی
ایمان: معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمر استان قم از 
اهدای جهیزیه به تعدادی نوعروس در طرح دهه کرامت توسط 

داوطلبان و خیرین قمی خبر داد.
امیر حسین علیمردانی با اعلام این خبر اظهارداشت: در راستای حمایت 
از خانواده های نیازمند در جهت تشکیل زندگی مشترک و تامین بخشی 
از جهیزیه برای نوعروسان و اجرای پروژه حمایتی به مناسبت دهه کرامت 
تعداد هفت واحد جهیزیه توسط جمعیت هلال احمر استان قم با مشارکت 
خیرین و نیکو کاران داوطلب اهدا شد.وی افزود: اجرای این طرح با هماهنگی 
معاونت داوطلبان و افراد خیر و نیکوکار، با هدف فرهنگ سازی تسهیل در 
امر ازدواج آسان و امور خیریه و خدمات داوطلبانه صورت گرفت که زوج های 
نیازمند شناسایی و لوازم ضروری تهیه و تامین و در اختیار آنها قرار گرفت.وی 
با اشاره به اینکه ازداواج از سنت های دینی ما است گفت: می توان با استفاده 
از ظرفیت های افراد خیر و نیکو کار که حلقه اتصال بین توان توانمندان و نیاز 

نیازمندان است، بهره مند شد.

از ابتداي سال صورت گرفت؛ 
جا به جایي یک میلیون و 500 هزار نفر 

از پایانه هاي مسافربري قم
ایمان: سرپرست سازمان پایانه هاي مسافربري شهرداري قم از جا 
به جایي بالغ بر یک میلیون و 500 هزار نفر از پایانه هاي مسافربري 

شهرداري از ابتداي سال تاکنون خبر داد. 
احمد ترکمن با اشاره به عملکرد سازمان پایانه هاي مسافربري از ابتداي 
سال جاري اظهار کرد: بالغ بر یک میلیون و 500 هزار نفر از ابتداي سال جاري 
تاکنون از پایانه هاي مسافربري شهرداري جا به جا شده اند. وي خاطرنشان 
کرد: با توجه به حضور گسترده زائران حرم حضرت معصومه)س( و مسجد 
جمکران ماهانه 50 هزار نفر از خدمات پارکسوار شمالي بهره مند مي شوند. 
سرپرست سازمان پایانه هاي مسافربري شهرداري قم با اشاره به برنامه هاي 
ابتداي سال گفت: پایانه ها و پارکسوارها با توجه به ایام براي استقبال از زائران 
و مسافران نوروزي آذین بندي شد و براي خدمت رساني بیشتر تمام نیروهاي 
خدمات و انتظام به صورت شیفت بندي خدمت رساني کردند. وي تصریح 
کرد:  ایستگاه فرهنگي در پایانه مرکزي براي پاسخگویي به مسائل شرعي، 
اعتقادي و فرهنگي زائران با همکاري معاونت تبلیغ حوزه علمیه افتتاح شد. 
ترکمن یادآور شد: پرسنل سازمان براي بازدید و کسب تجربه به پایانه هاي 
مختلف کشور اعزام شدند تا بتوانند از کارهاي انجام شده در آن مناطق بهره 
بگیرند. وي تاکید کرد: پرسنل سازمان در ایام 14 و 15 خرداد و نیمه شعبان 
براي ارائه خدمات به زائران آماده  باش بودند و کانکس مدیریت در پارکسوار 

شمالي استقرار پیدا کرد.

با  قم  استان  تئاتر  ایمان: شانزدهمین جشنواره 
معرفی نفرات برتر به کار خود پایان داد و نمایش امیر 
کبیر به کارگردانی محمدرضا شاه مردی به عنوان اثر 

برتر به جشنواره تئاتر منطقه ای معرفی شد.
آیین اختتامیه این جشنواره پنجشنبه شب با حضور جمعی 
از هنرمندان ، مسوولان فرهنگی و امیر آبادی نماینده مردم قم 
در مجلس شورای اسلامی در تالار شهید سید مرتضی آوینی 
برگزار شد. دبیر جشنواره شانزدهمین جشنواره تئاتر استان قم 
در این مراسم گفت: 43 متن نمایشی به دبیرخانه این همایش 
ارسال شد که 19 متن به جشنواره راه یافت و از این تعداد 
پنج متن در بخش اصلی مسابقه و سه متن در بخش تجربه 
های جوان به همراه دو گروه تئاتر خیابانی به اجرا رسید.اصغر 
نوبخت' اظهار کرد: با وجود همه مشکلات و نبود امکانات و 
تجهیزات توانستیم کار را به این مرحله برسانیم و تلاش 
هنرمندان قم در این زمینه با این بضاعت ، قابل تقدیر و ستایش 
است.وی خاطرنشان کرد که در صورت آماده شدن 'تالار شهر' 
ضمن آنکه هنرمندان استان رغبت بیشتری برای حضور در 
عرصه نمایش می یابند، امیدوار هستیم که بتوانیم جشنواره 
منطقه ای را نیز در استان قم برگزار کنیم.نوبخت با بیان اینکه 
انجمن هنرهای نمایشی قم دارای 340 نفر عضو می باشد، 
خاطر نشان کرد: ساماندهی و راه اندازی بانک اطلاعات انجمن 
یکی از کارهای انجام شده در این مدت می باشد. نوبخت ، 
تندیس، دیپلم افتخار و سفر حج عمره را جایزه نفرات اول، 
سفر کیش را جایزه نفرات دوم و سفر به مشهد مقدس را جایزه 
نفرات سوم اعلام کرد. وی از مسوولان اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و سایر نهادهایی که در برگزاری هر چه بهتر این جشنواره 
همکاری و همیاری داشتند، قدردانی کرد.داوری این جشنواره را 
فرهاد شریفی، ناصر ایزدفر و کرامت رودساز برعهده داشتند که 
رودساز به نمایندگی از هیات داوران بیانیه هیات داوران و نفرات 
برتر را قرائت و اعلام کرد.هیات داوران در بخش طراحی پوستر و 
بروشور، ضمن تقدیر و سپاس از همه طراحان؛ به دلیل مفهومی 
بودن و رعایت اصول گرافیکی جایزه این بخش را به وحید احمدلو 

برای نمایش برادرها می میرند اهدا کرد و در بخش موسیقی نیز 
مهدی نادری برای نمایش مسافران جایزه گرفت.همچنین، در 
بخش طراحی صحنه جایزه سوم به مهدی نیکروش برای نمایش 
مسافران و جایزه دوم به احمد شریفی فرد و سالار حسنی فرد 
برای نمایش امیرکبیر تعلق گرفت و هیات داوران هیچ طراحی را 
حائز رتبه نخست نشناخت.در بخش نویسندگی نیز جایزه سوم 
به صورت مشترک به محمدرضا شاه مردی برای نمایش امیر 
کبیر و امید رجبی برای نمایش نرگس و جایزه نفر دوم به علی 
میرزا عمادی برای نمایش مسافران تعلق گرفت و جایزه اول 
را کسی نتوانست کسب کند. در بخش بازیگری مرد، جایزه 
سوم را به صورت مشترک مهدی رکنی برای نمایش نرگس و 
احمد شریفی فرد برای نمایش امیرکبیر و جایزه دوم را به صورت 
مشترک مرتضی عقیقی برای نمایش امیرکبیر و مهدی ملاک 
برای نمایش نرگس دریافت کردند و هیات داوران کسی را حائز 
مقام اول ندانست. در بخش بازیگری زن، جایزه سوم به صورت 

مشترک به اعظم جباری برای نمایش آقای پو و محبوبه اعرابی 
برای نمایش مسافران، جایزه دوم به صورت مشترک به سمانه 
ابن علی برای نمایش برادرها می میرند و فرزانه خان محمدی 
برای نمایش نرگس و جایزه اول به رقیه یوسفی برای نمایش 
امیرکبیر تعلق گرفت. در بخش کارگردانی جایزه سوم به امید 
رجبی برای نمایش نرگس، جایزه دوم به سید صدرا میره ای برای 
نمایش مسافران و جایزه نخست به محمدرضا شاه مردی برای 
نمایش امیر کبیر تعلق گرفت.این جشنواره با اجرای 11 نمایش 
در بخش های اصلی، تجربه های جوان، نمایش های منتخب 
خیابانی و تئاتر عروسکی به مدت چهار روز در شهر قم برگزار شد. 
شانزدهمین جشنواره تئاتر استانی قم با تلاش انجمن هنرهای 
نمایشی قم و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی و همکاری 
استانداری، شهرداری، فرهنگسرای جوان و اداره کل حج و 
زیارت استان قم برگزار شد.جشنواره تئاتر استانی همه ساله 

در کل کشور برگزار می شود.

با معرفی نفرات برتر:

جشنواره تئاتر استان قم به کار خود پایان داد


